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SAHİPLERİ İSRAİL’İN 
TASMASINI ELİNE ALMALI

n FilisTinli iş insanı Abdülkadir Anas, Kağıthane’de park halin-deki araçta yanındaki iki kişiyle otururken, yüzü kar maskelikişiler tarafından susturucu takılmış silahla öldürüldü. Anas’ın6 ay kadar önce İsrail’de ailesiyle birlikte saldırıya uğradığı or-taya çıktı. Anas cinayeti, hem Türkiye hem de bölgedeki güven-lik güçlerinin dikkatini çekmeye devam ederken, Filistinli kay-naklar Anas’ın mafyatik ilişkilerinin olduğunu söyleyerek, ci-nayetin mafya hesaplaşması olduğunu iddia etti.
n susTurucu takılmış silahın kullanılması, kaçış planının özenlehazırlanması gibi detaylar, saldırının profesyonel bir ekip tara-fından gerçekleştirildiğini gösteriyor. Anas’ın İsrail vatandaşıolması ve daha önce İsrail'de saldırıya uğraması, olaya uluslar-arası bir boyut kazandırıyor. cinayetin İsrail istihbaratı Mos-sAD tarafından organize edildiği iddiaları da soruşturmanınen dikkat çeken yönlerinden biri.

n BAnKAcılıK Düzenleme ve Denetleme Kurumu verile-rine göre, tüketici kredilerindeki yüksek faize rağmenyükseliş sürüyor. Yükselen faiz oranları, vatandaşlarıkredi kartı kullanımına yöneltti. Özellikle taksitsiz kredikartı kullanımı, 2023 yılının başından bu yana 5 kat ar-tarak, 226,6 milyar Tl’den 1 trilyon Tl’yi aştı. 
n 2023 yılının başından bu yana büyüme 5 kat oldu ancakbu yükselişi tetikleyen en önemli etken, taksitsiz birey-sel kredi kartlarının kullanımı. Bankaların destek kredi-lerinde yüzde 2 büyüme sınırına uymaya mecbur olma-sı, vatandaşı alternatif ürünlere yönelmek zorunda bı-raktı. Özellikle tatil, düğün gibi ihtiyaçlar için kredi kar-tından nakit çekimi tercih ediliyor.

n cHP Genel Başkanı Özgür Özel, FilistinDevlet Başkanı Mahmud Abbas ile ger-çekleştirdiği görüşmenin detaylarını an-lattı. 1 eylül’de Filistin’e gitmeyi planla-dığını açıklayan Özel, “Filistin’e gelmekistiyorum. olumlu cevap verilmişti, ta-rih verilmemişti. Bizi uygun bir tarihtekabul ederseniz, gelmek isteriz” açıkla-masında bulundu. / 7’De

Gazze'de yıkım ve umutTerör devleti İsrail’in Gazze’ye yönelik bombardımanı nedeniyle bölgede okulların yüzde 90’ından fazlası yıkıldı. 630 bin öğrenci eğitimden mahrum kalırken, 9 bin 500 öğrenci İsrail saldırılarında öldü. Filistin eğitim Bakanı, bombalamalara rağmen Gazze’de eğitimin tekrar başlaması için karar alındığını duyurdu

Filistinlilere ait ev 
ve işletmeleri yıktı

n TerÖrisT İsrail ordusu Gazze’ye düzenlediği hava saldırısındakendi askerlerini vurdu. ordudan yapılan açıklamada Gazze’ningüneyinde düzenlenen başarısız bir hava saldırısında 1 askerinhayatını kaybettiği, 6 askerin de yaralandığı aktarıldı. Açıklamada,askerlerin bulunduğu binanın hedeflenen noktadan yaklaşık 300metre uzakta olduğu belirtilerek, füzenin binanın üst katlarındakidairelerden birine isabet ettiği ve bitişikteki bir dairede bulunanaskerlerin üzerine binanın bir kısmının çöktüğü belirtildi. 

Terör ordusu kendi 
askerlerini vurdu

ÇOCUKLARIN GELECEĞİNİ SİLİYOR
n FilisTin eğitim ve Yüksek Öğretim Bakanı AmjadBarham, Gazze’deki eğitim durumunun trajik ol-duğunu ve işgalci İsrail’in Filistinli çocukların ge-leceğini yok etmek istediğini söyledi. İsrail saldı-rıları nedeniyle bölgedeki okulların yüzde 90’ın-dan fazlasının yıkıldığını belirten Bakan Barham,yaklaşık 630 bin öğrencinin eğitimden mahrumkaldığına dikkat çekti. Bakan Barham, “9 bin 500öğrenciyi İsrail saldırısında kaybettik… Bu saldır-ganlığın devam etmesi ve halkımıza yönelik yü-rütülen acımasız savaş nedeniyle 5 bini engelli ol-mak üzere 15 bin yaralı öğrenci var” dedi.

19 BİN ÖĞRENCİ MISIR’A GİTTİ
n işgAlDen önce Gazze’de üniversite okuyan öğ-renciler hakkında bilgi veren Barham, saldırılarnedeniyle 88 binden fazla öğrencinin eğitim ala-madığını, üniversite binalarının yüzde 80’inin yı-kıldığını bildirdi. Mısır’a giden 19 bin öğrenci ol-duğunu dile getiren Barham, “Mısır’daki yetkili-lerle yürüttüğümüz ortak çabayla onlara okulla-rına dönme ve eğitimlerini tamamlama imkanısağlamaya çalışıyoruz” dedi. Gazze’de eğitimindevam etmesi için çalışmalar yürütüldüğüne vur-gu yapan Barham, “eğitim hayatının çadırlar ara-cılığıyla yeniden başlaması kararını aldık” dedi. 

OKULLAR BARINAK OLDU
n BArHAM, rastgele bombalamalara rağmen Gaz-ze’de ve dışında bulunan tüm öğrenciler için onli-ne eğitim ve lise sınavlarının yapılmasına kararverildiğini bildirdi. Filistin resmi haber ajansıWAFA’da yer alan habere göre, Gazze’de bulunan309 okuldan 290’ı yıkıldı. Geri kalan okullar iseyerinden edilmiş kişiler için sığınak olarak kulla-nılıyor. Birleşmiş Milletler Filistin Mülteci Ajansı,UnrWA’ya bağlı eğitim merkezlerinin terörist İsrail’in Gazze işgalinden etkilenmediğini ancakbirçoğunun yerinden edilmiş kişilerin kaldığı te-sislere dönüştürüldüğünü bildirdi. / 7’De

Gazze'de can kaybı
40 bin 173'e çıktı

n TerÖrisT İsrail ordusunun Gazzeşeridi’ne 7 ekim 2023’ten bu yanadüzenlediği saldırılarda hayatınıkaybedenlerin sayısı 40 bin 173’eyükseldi. son 24 saatte Gazze şeri-di’ne düzenlenen saldırılarda 34 Fi-listinli öldü, 114 Filistinli yaralandı. 

n isrAil ordusu, işgal altındaki DoğuKudüs’ün Vadi el-cuz Mahallesi’ndesanayi bölgesine giden ana caddeyikapattı ve Filistinli “el-caberi” aile-sine ait ev ile “Dendis” ailesine ait ti-cari işletmeyi yıktı. / 7’De

n Milli İstihbarat Teşkilatı (MİT), terörörgütü pKK/KcK’ya 2015 yılında üni-versite eğitimini yarıda bırakarak katıl-dığı belirtilen terörist ‘sema cuya Çev-lik’ kod adlı Zilan Azak’ın, Tür-kiye’ye yönelik istihbarat top-lama, keşif, gözetleme ve dro-ne’lu saldırı faaliyetlerinde yeraldığı bilgisine ulaştı. TeröristAzak’ı takibe alan MİT, Hakurkbölgesinde düzenlediği nokta operas-yonla terörist Azak’ı etkisiz hale getirdi.

MiT'ten Irak'ta 
nokta operasyon

n HAKKAri’De görev yapan ve Denizli’yeailesini ziyarete gelen sözleşmeli piya-de onbaşı Muhammet Yazır (27) uğra-dığı bıçaklı saldırı sonucu hayatını kay-betmişti. olayla ilgili gözaltına alınan 5şüpheliden 3’ü tutuklandı. Öte yandan,Yazır’ın cenazesi, düzenlenen askeri tö-renle Bozburun Mahalle Mezarlığındatoprağa verildi.

Askerin ölümüyle 
ilgili 3 tutuklama

n gAzeTeci reha Muhtar, İstanbul’daevinde geçirdiği kaza sonucu hasta-neye kaldırıldı. Gece saat01.00 sıralarında Maslak’ta-ki bir özel hastaneye sevkedilen reha Muhtar’ın sarı-yer’deki evinde merdiven-lerden düşüp yaralandığıifade edildi. solunum cihazına bağla-nan 65 yaşındaki reha Muhtar’ın te-davisi yoğun bakımda devam ediyor.

Reha Muhtar 
yoğun bakımda İsrail'de kurtuldu 

Kağıthane'de öldürüldü
FİlİsTİnlİ İş İnsAnıcİnAYeTİnDe sırperDesİ ArAlAnıYor

Kağıthane’de meydana gelen ve uluslararası boyutlara ulaşan Filistinli iş insanı Abdülka-dir Anas cinayetinde yeni detaylar ortaya çıktı. Anas’ın İsrail’de bir saldırıdan kurtulduk-tan sonra Türkiye’ye geldiği öğrenildi. Anas’ın katillerinin tetikçi olduğu iddia ediliyor

1 Eylül'de 
Filistin'e 

gidebilirim

Yüksek faiz kredi kartına yönelttiYükselen kredi faiz oranları, vatandaşları na-kit ihtiyaçlarını farklı yöntemlerle karşılamaarayışına iterken, kredi kartalrına talep arttı
Ölümcül hale gelen

virüs Avrupa'da
n KüçüK sinekler ve bazı sivrisinek

türleri tarafından yayılan Oro-
pouche virüsü, güney Amerika
ve Karayipler’in ardından Avru-
pa’da görüldü. ispanya, italya ve
Almanya’da toplam 19 Oropouc-
he vakası rapor edildi. Ölümcül
bir hal alan virüs ani ateş, şid-
detli baş ağrısı ve titremeye ne-
den oluyor. Aşısı veya ilacı bu-
lunmayan virüsten en iyi korun-
ma yöntemi, tatarcık ve sivrisi-
nek ısırıklarından kaçınmak.

E-Devlet'te 'e-kira 
kontratı' dönemi

n HAzine ve Maliye Bakanlığı'nın açıkladı-ğı yeni düzenlemeyle kira sözleşmeleri,e-Devlet üzerinden yapılacak. Bu sayedehem kiracı hem de ev sahibi, bölgedekikira piyasasını daha net bir şekilde gö-rebilecek ve fahiş kira artışlarının önünegeçilmesi hedefleniyor. / 5’Te

Yalnızlık ve sıkıntı
gençlerde oyun 

bağımlılığı nedeni 
n Bilgi Teknolojileri ve İletişim Kurumu(BTK) Güvenli İnternet Merkezi’ninyaptığı yeni bir araştırma, çocukların di-jital oyun bağımlılığının ardındaki enönemli nedenleri ortaya koydu. Araştır-manın sonuçları, gençlerin dijital oyun-lara, internete ve sosyal medyaya ba-ğımlılık düzeylerinin oldukça yüksek ol-duğunu gözler önüne serdi. Araştırma-ya göre, ortaokul ve lise öğrencilerinindijital oyunlara bağımlı olmalarında enbüyük etkenler yalnızlık ve sıkıntı ola-rak belirlendi. / 6’DA
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KADINLARDA İDRAR KAÇIRMAYA 
KARŞI ÖNEMLİ ÖNERİLER  

Bağırsak sağlığı beyin sağlığını etkileyebilir! 

Genel olarak ileri yaş kadın hastalığı 
gibi düşünülen idrar kaçırma, genç 
hastalarda da yaygın görülüyor. 
Toplumda “Doğum yapan kadın idrar 
kaçırır” ya da “kadın gülünce, ök
sürünce bazen idrar kaçırır” gibi bazı 
yanlış düşünceler bulunuyor. İdrar 
kaçırmanın yaş grubu fark etmek
sizin mutlaka tedavi edilmesi 
gerekiyor. Maalesef kadınlar utandık
ları için ya da bu durumu nor
malleştirdikleri için doktora 
başvurmuyor. Memorial Şişli Has
tanesi Kadın Hastalıkları ve Doğum 
Bölümü’nden Op. Dr. Ecem Eren, 
idrar kaçırma nedenleri ve tedavisi 
hakkında bilgi verdi.  

İdrar kaçırma, istemsiz olarak 
idrarın mesaneden dışarı sızması du
rumudur ve tıbbi adıyla "üriner 
inkontinans" olarak bilinir. Bu 
durum, sosyal ve hijyenik sorunlara 
yol açabilir ve yaşam kalitesini olum
suz etkileyebilir. İdrar kaçırma, çeşitli 
sebeplerle ortaya çıkabilir. Stres tipi, 
sıkışma tipi ve her ikisinin beraber 
görüldüğü karma tipte görülebilir.  

 
Doğum sonrası pelvik bölge 

kasları güçsüzleşebiliyor 
Doğum yapma, yaşlanma, obezite 

ve ağır fiziksel aktiviteler pelvik 
taban kaslarını zayıflatabilir. Pek çok 
kadın için doğum yapmak travmatik 

bir süreç haline 
dönüşebilmektedir. 
Doğum sonrasında 
pelvik kaslar ve bağlar 
yırtılabilir, hatta kopa
bilir. Doğumlardan 
sonra hastaların bu
radaki kasların ve 
bağların durumu 
açısından tekrar 
değerlendirilmesi 
gerekmektedir. 
Örneğin öksürünce, 
hapşırınca, yerden bir 
şey almak için 
eğildiğinde kasların ve 
bağların zayıf olması 
idrar kaçırmaya sebep 
olabilmektedir. Bu 
bağlar ve kaslar 
düzgün bir şekilde 
onarılmazsa ilerleyen 
aşamalarda mesane 
sarkması veya rahim 
sarkması denilen du
rumlar da ortaya çıka
bilmektedir.  

 
Bazı ilaçlar ve en

feksiyonlar da idrar 
kaçırmaya neden 
olabiliyor 

Menopoz sonrası 
östrojen seviyelerinin 
düşmesi, idrar yolu ve 
mesane dokularının 
incelmesine ve zayıfla
masına yol açabilir. 
Bazı ilaçlar, idrar 
kaçırmayı artırabilir. 
Diüretikler (idrar sök
türücüler) buna 
örnektir. Bazı hasta
larda enfeksiyonlar, 

mesane taşları veya tümörler idrar 
kaçırmaya neden olabilmektedir. En
feksiyonun tedavisi veya taş varsa 
bunun tedavisini gördükten sonra 
idrar kaçırma sorunu ortadan kalka
bilmektedir. Fakat bunlar dışında 
aylar, yıllar süren idrar kaçırmalarda 
aslında sorun anatomik olabilir.  

 
İdrar kaçırma günlük hayatı 

olumsuz etkiliyor 
Hastalar genellikle uzun süre bir 

yerde duramamakta, çalışamamakta, 
ped kullanmadan dışarı çıkama
makta, spor yapamamakta ve uzun 
yolculuğa gidememektedir. Sürekli 
ped kullanmaktan tahriş olmak, 
kaşıntı, kötü koku yine hastaların 
yaşadığı olumsuzluklar arasında yer 
almaktadır. Gece sık sık uyanıp tu
valete gitmek de normal bir durum 
değildir. Gecede 35 kere tuvalet için 
kalkmak uykuyu da sürekli bölmek
tedir. Kaliteli uyku insan sağlığı için 
çok önemlidir. Bu kadar bölünmesi 
kişinin hayat kalitesini büyük ölçüde 
bozmaktadır. İdrar kaçırma hafife 
alınmayacak ciddi ve önemli bir 
konudur altta başka problemler ola
bilir. Kadınlar utandıkları için bunu 
gizleyebilmektedir.   

 
Yaşam tarzı değişiklikleri te

daviye destek olabiliyor 
İdrar kaçırmayla baş etmek için 

gerek medikal gerekse cerrahi te
daviler mevcuttur. Kilo verme, kafein 
ve alkol tüketiminin azaltılması, sıvı 
alımının düzenlenmesi gibi yaşam 
tarzı değişikAlikleri tedaviye 
yardımcı olmaktadır. Mesane 
kaslarının kontrolünü artıran 
medikal tedaviler mevcuttur. Kegel 
egzersizleri ile de pelvik bölge kasları 
güçlendirilebilmektedir. Bazı durum
larda Kegel egzersizleri yeterli ol
mayabilir. Örneğin stres tipi idrar 
kaçırma olarak tanımlanan problem
lerde cerrahi ile çok yüksek fayda 
sağlanabilmektedir. Hastalar tedavi 
sonrası “keşke tedavisini daha önce 
olsaydım yıllarca bunu çekmek 
zorunda kalmazdım” diyebilmekte
dir. İdrar kaçırma şikayeti olan kadın
ların, durumlarını değerlendirmek ve 
uygun tedavi seçeneklerini belir
lemek için kadın hastalıkları uz
manına mutlaka başvurmaları 
gerekmektedir.  

         NUR BATU

Eskiden beyin sağlığının mide bağırsak 
sağlığını etkilediğinin düşünüldüğünü be
lirten uzmanlar son yıllarda yapılan çalış
malarla mide bağırsak sağlığının da beyin 
sağlığını etkileyebilmesinin mümkün 
olduğunu söylüyor. 

 
Bağırsak ve beynin birbiri ile bağlı 

olduğunu dile getiren Nöroloji Uzmanı 
Prof. Dr. Barış Metin, “Bağırsaklardaki sinir 
hücreleri beyne sinyaller iletip beyinde 
kimyasal ve elektriksel değişiklikler 
yaratabilir ve bu da duygusal dünyamızı 
etkileyebilir.” dedi. Birçok nörolojik 
hastalıkta mide bağırsak sorunları 
yaşandığına da dikkat çeken Prof. Dr. Barış 
Metin, probiyotiklerce zengin beslenmenin 
beyin sağlığı açısından önemli olduğuna 
vurgu yaptı. 

Üsküdar Üniversitesi NPİSTANBUL Has
tanesi Nöroloji Uzmanı Prof. Dr. Barış 
Metin, mide ve bağırsak sağlığının beyin 
sağlığı üzerindeki olası etkilerini değer
lendirdi. 

 
Mide ve bağırsaktaki problemler 

beyni ve psikolojik durumu etkileye
bilir  

 
Eskiden daha çok beyin sağlığının mide 

bağırsak sağlığını etkilediğinin 
düşünüldüğünü belirten Nöroloji Uzmanı 
Prof. Dr. Barış Metin, “Son yıllarda yapılan 

çalışmalar bu durumun tersinin de 
mümkün olabileceğini öne sürüyor. Yani 
mide bağırsak sağlığı da beyin sağlığını 
etkileyebilir.” dedi. 

 
Bağırsak ve beynin birbiri ile otonom 

sinir istemi, çeşitli kimyasallar ve hormon
lar yoluyla bağlı olduğunu dile getiren Prof. 
Dr. Barış Metin, “Bu nedenle bir beyin 
hastalığı mide ve bağırsakta düzensizliğe 
neden olduğu gibi, mide bağırsaktaki 
problemler de beyni ve psikolojik durumu 
etkileyebilir.” şeklinde konuştu. 

 
Bağırsaklardaki sinir hücreleri duy

gusal durumumuzu da etkiliyor olabilir 
 
Midemiz ve bağırsaklarımızda beynimiz 

kadar olmasa da 500 milyondan fazla sinir 
hücresi olduğunu hatırlatan Prof. Dr. Barış 
Metin, “Bu hücreler daha çok sindirim ve 
boşaltım faaliyetlerini düzenlese de son 
yıllarda yapılan çalışmalar bu hücrelerin 
duygusal dünyamıza da etkisi olabileceğini 
gösteriyor. Özellikle otonom sinir sistemi 
denilen ve istemimiz dışında çalışan sinir 
sistemimiz bağırsak ve beyin arasında 
köprü görevi görerek birinden diğerine 
sinyal iletilmesini sağlıyor. Bu yolla bağır
saktan beyne sinyaller iletilip beyinde 
kimyasal ve elektriksel değişiklikler 
yaratılabiliyor.” dedi. 

 

Mide ve bağırsak sorunları nörolojik 
hastalıkların belirtisi olabilir 

 
Birçok nörolojik hastalıkta mide bağırsak 

sorunları yaşandığına dikkat çeken Prof. 
Dr. Barış Metin, şu bilgileri paylaştı: 

 
“Parkinson hastalığında sıklıkla kabızlık 

görülür. Alzheimer tipi bunama hasta
larında zamanla iştah azalması ve kalori 
alımında düşüklüğe bağlı aşırı zayıflama 
görülür. Bunun yanında depresyon, 
anksiyete gibi psikiyatrik hastalıkların da 
en önemli belirtileri iştah artması veya 
azalması olabilir. Özellikle nörodejeneratif 
olarak isimlendirdiğimiz Parkinson ve de
mans gibi hastalıklarda görülen mide 
bağırsak problemleri bu hastalıklarda 
önemli bir sorun haline gelebiliyor.” 

 
“Probiyotiklerce zengin beslenmek 

beyin sağlığı açısından da iyi” 
 
Yapılan birçok çalışmada özellikle probiy

otiklerin beyin sağlığına, depresyon gibi 
ruhsal hastalıklara etkisinin araştırıldığını 
ve azımsanmayacak derecede faydalı etk
iler gösterildiğini hatırlayan Prof. Dr. Barış 
Metin, “Bu sonuçlara göre faydalı ve pro
biyotiklerce zengin gıdalarla beslenmenin 
beyin sağlığı açısından da iyi olduğu 
söylenebilir.” dedi. 

 

Birçok çalışmada probiyotik kullanmanın 
genel stres seviyesini düşürdüğüne yönelik 
bulgular saptandığını da sözlerine ekleyen 
Prof. Dr. Barış Metin, “Yakın zamanda 
yapılmış bir çalışmada düzenli yoğurt 
tüketen insanların sakinliğini daha etkin 
koruduğu gösterilmiş. Bu bulgunun nedeni 
probiyotiklerin bağırsak mikrobiyotası 
dediğimiz bağırsakta yaşayan mikroorga
nizmaları değiştirerek bağırsaktan sal
gılanan kimyasal maddelerde değişiklikler 
yapmasıdır. Bu kimyasallar beyine 
ulaşarak beyin hücrelerinin beslen
mesinde ve fonksiyonlarında değişiklikler 
yaratabilmektedir.” şeklinde konuştu.  

 
Bağırsak mikrobiyotasını düzenleyen 

probiyotikler düzenli tüketilmeli   
 
Bağırsak sağlığını korumak ve beyin 

fonksiyonlarını optimize etmek için sağlıklı 
ve dengeli beslenmenin her şeyden önemli 
olduğunu vurgulayan Prof. Dr. Barış Metin, 
“Beyin sağlığımızı korumak için protein, 
karbonhidrat, lif ve vitaminler açısından 
dengeli bir diyet tüketmeliyiz. Ayrıca 
yoğurt ve kefir gibi bağırsak mikrobiy
otasını düzenleyen probiyotikler düzenli 
tüketilmeli. Bunların yanında mide bağır
sak sağlığının bozulduğu durumlarda dok
tora danışılarak tıbbi probiyotik içeren 
takviyeler kullanılabilir.” diyerek sözlerini 
tamamladı. 

   SERRA KARAÇAM

24 KALEM BİYOMEDİKAL SARF MALZEME ALIMI 
AĞIZ VE DİŞ SAĞLIĞI MERKEZİ-BÜYÜKÇEKMECE SAĞLIK 

BAKANLIĞI BAKAN YARDIMCILIKLARI 
24 KALEM BİYOMEDİKAL SARF MALZEME ALIMI mal alımı 4734 sayılı Kamu İhale Ka-

nununun 19 uncu maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece elek-
tronik ortamda EKAP üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer 
almaktadır: 
İKN:2024/1077643 
1-İdarenin 
a) Adı:AĞIZ VE DİŞ SAĞLIĞI MERKEZİ-BÜYÜKÇEKMECE SAĞLIK BAKANLIĞI BAKAN 

YARDIMCILIKLARI 
b) Adresi:DİZDARİYE MAHALLESİ GÖLBOYU CADDESİ 11 34500 DİZDARİYE 

BÜYÜKÇEKMECE/İSTANBUL 
c) Telefon ve faks numarası:2128819901 - 2128819941 
ç) İhale dokümanının görülebileceği ve e-imza kullanılarak indirilebileceği internet say-

fası:https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/ 
2-İhale konusu mal alımın 
a) Adı:24 KALEM BİYOMEDİKAL SARF MALZEME ALIMI 
b) Niteliği, türü ve miktarı:24 KALEM BİYOMEDİKAL SARF MALZEME ALIMI 
Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan idari şartnameden ulaşılabilir. 
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer:Büyükçekmece Ağız ve Diş Sağlığı Merkezi (Dizdariye 

Mah. Gölboyu Cad. no:11 Büyükçekmece/İSTANBUL) 
ç) Süresi/teslim tarihi:İşe başlama tarihinden itibaren 2 ay sağlık tesislerinin yazılı siparişi 

üzerine 7 (Yedi) iş günü içerisinde sağlık tesislerinin depo/depolarına peyder pey teslim edile-
cektir. Hastanenin ihtiyaçları doğrultusunda, gereksiz stok maliyetleri oluşturmamak kaydıyla 
sözleşme süresince her bir hastane tarafından en fazla 12(oniki) sipariş planlanmaktadır. 10.4. 
Teslim programında değişiklik 
d) İşe başlama tarihi:Sözleşmenin imzalanmasını müteakip işe başlanacaktır. 
3-İhalenin 
a) İhale (son teklif verme) tarih ve saati:05.09.2024 - 10:00 
b) İhale komisyonunun toplantı yeri (e-tekliflerin açılacağı adres):Büyükçekmece Ağız ve 

Diş Sağlığı Merkezi (SATINALMA BİRİMİ) 
4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygu-

lanacak kriterler: 
4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat 

dışı unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir. 
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler; 
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık 

oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece EKAP’tan 
alınır. 
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu. 
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri. 
4.1.5 İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz. 
4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler: 
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir. 
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler: 
4.3.1. 
4.3.1.1. Yetkili kurum ve kuruluşlara kayıtla ilgili belgeler: 
Teknik Şartnamede Belirtilen Belgeler 
Ürün Takip Sistemi'ne kayıtları, 
Ürünlerin Barkod Listesi 
ÜTS/UBB BELGESİ 
ÜTS/UBB Kapsam Dışı Belgesi 
4.3.2. Tedarik edilecek malların katalogları, broşürleri, fotoğraflarına ilişkin bilgiler ile teknik şart-

nameye cevapları ve açıklamaları: 
Katalog 
numune 
4.3.3. Numune sunulması istenmektedir. 
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir. 
6. İhale yerli ve yabancı tüm isteklilere açık olup yerli malı teklif eden istekliye ihalenin 

tamamında % 15 (yüzde on beş) oranında fiyat avantajı uygulanacaktır. 
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek 

olanların, e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur. 
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, 

teklife ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir. 
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim fiyatların 

çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir. İhale 
sonucunda, üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır 
10. Bu ihalede, kısmı teklif verilebilir. 
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda 

geçici teminat vereceklerdir. 
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır. 
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 90 (Doksan) takvim günüdür. 
14.Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez. 
15. Diğer hususlar: 
Teklif fiyatı ihale komisyonu tarafından aşırı düşük olarak tespit edilen isteklilerden Kanunun 

38 inci maddesine göre açıklama istenecektir.

Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de                     BASIN:2078833

T.C. İstanbul Anadolu 
 1. TÜKETİCİ MAHKEMESİNDEN 

ESAS NO : 2023/502 Esas 
DAVALI : ERCAN ÖZDEMİR

Davacı tarafından aleyhinize açılan Satıcının 
Hakem Kurulu Kararına İtirazı davasının yapılan 
yargılamasında; 
Mahkemenizce dava dilekçesinde belirtilen 

adresinize duruşma gününü bildirir davetiye 
çıkarılmış olup, adresinizden ayrıldığınız gerekçe-
siyle tebligat yapılamamıştır. Adres araştırmasın-
dan da bir netice alınamadığından dava dilekçesi 
ve duruşma gününün ilanen tebliğine karar ver-
ilmiştir. 
Mahkememiz dosyası davacısı İGDAŞ davalısı 

ERCAN ÖZDEMİR yönünden Dava konusu 
SHKKİ davası olup, davalı hesabına tahakkuk 
eden 18/10/2022 tarihli 13.561,00 TL bedelli fat-
urasının iptali için hakem heyetine başvurduğunu, 
hakem heyetince yapılan inceleme sonucu 
başvuru sahibinin talebinin kabulüne karar ver-
ildiği, bunun üzerine iş bu davanın açıldığı 
görülmüştür. 
İlanen özeti tebliğ edilen iş budava dilekçesinin 

ve tensip zaptının ilanın yayınlanmasından 
itibaren 7 gün sonra tebliğ edilmiş sayılacağı, 
tebliğinden itibaren iki haftalık süre içerisinde 
mahkememize verilecek bir dilekçe ile davaya 
cevap verilebileceği aksi takdirde davaya itiraz 
hakkından vazgeçmiş sayılacağınız, duruşmanın 
23/10/2024 günü saat: 11:35'da mahkememiz du-
ruşma salonunda gerçekleştirileceği Dava 
Dilekçesi -tensip zaptı- duruşma günü yerine 
geçerli olmak üzere ilanen tebliğ olunur.

Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de         BASIN:2078654
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ElazIğ’da aralarında daha ön-ceden husumet olduğu öğrenilen 2kişi arasında kavga çıktı. Kavgada 1kişi silahla vurularak öldürüldü.Olay, Yıldızbağları Mahallesi’ndemeydana geldi. İddiaya göre, 2014yılında merkeze bağlı Yurtbaşı bel-desindeki şeker fabrikasının pan-car yükleme alanında fabrikayapancar getiren 4 şahıs, daha önce-den tartıştıkları Mustafa Güngör(27) ile halat yüzünden kavga etti.Kavgada 4 kişinin arasında kalanGüngör, bıçaklanarak öldürüldü.Yaklaşık 10 yıl aradan sonra Mus-tafa Güngör’ün ağabeyi İ.Güngör,bugün saat 16.00 sıralarında Yıl-dızbağları Mahallesi’ne giderek hu-sumetli oldukları M.Ö. ile tartıştı.Tartışmanın büyümesiyle İ.Güngör,M.Ö.’ye üç el ateş ederek yaraladı.Ağır yaralanan M.Ö., kaldırıldığıhastanede yapılan tüm müdahale-lere rağmen kurtarılamayarak ha-yatını kaybetti. Olayın ardındanşüpheli İ.Güngör kaçarak kayıplarakarıştı. Elazığ İl Emniyet Müdürlü-ğü ekipleri, olay yerinde incelemeyaptıktan sonra kimliğini belirledi-ği şüpheyi yakalamak için çalışmabaşlattı. M.Ö.’nün cansız bedeni,otopsi yapılmak üzere Fırat Üniver-sitesi Hastanesi morguna götürül-dü. Olayla ilgili geniş çaplı incele-me başlatıldı.

Elazığ’da 10 yıllık
husumette yine

kan aktı: 1 ölü

aydIn’In Efeler ilçesinde kah-vehanede çıkan bıçaklı kavgayıayırmak isterken göğsünden bıçak-lanan müşteri hayatını kaybetti.Kavga anı ise güvenlik kameraları-na yansıdı.Olay, Kurtuluş Mahallesi’ndekibir kahvehanede akşam saatlerin-de meydana geldi. Edinilen bilgiyegöre, kahvehanenin üstündeki dai-rede oturan G.D., iddiaya göre gü-rültü olduğu gerekçesiyle kahveha-ne işletmecisi E.M. ile tartıştı. Tar-tışma kısa sürede büyüyerek bıçak-lı kavgaya dönüştü. Kahvehanedemüşteri olarak bulunan Bahri Gü-nay (42), kavgayı ayırmak isterkengöğsüne aldığı bıçak darbesi ileağır yaralandı. O anlar iş yeriningüvenlik kamerasına yansıdı. İhbarüzerine olay yerine polis ve sağlıkekipleri sevk edildi. Olay yerindekiilk müdahalenin ardından ambu-lansla hastaneye kaldırılan Günay,doktorların bütün müdahalelerinerağmen kurtarılamadı. Cinayet zan-lısı G.D. gözaltına alındı. Emniyette-ki işlemlerinin ardından adliyeyesevk edilen şüpheli, çıkarıldığımahkemede tutuklandı.Güvenlik kamerasına yansıyangörüntülerde, kahvehane işletmeci-si E.M. ile G.D. arasında tartışma çı-kıyor. Elinde bıçak bulunan G.D.,kahvehane işletmecisini itekleyipbıçaklama girişiminde bulunuyor.Kahvehaneninin önünde bir süredevam eden kavgada darp edilenkırathane işletmecisi, daha sonraeline geçirdiği sandalye ile G.D.’yevuruyor. Bunun üzerine tekrar sal-dırıya geçen G.O., elindeki bıçağıE.M.’ye saplamak istediği sıradaBahri Günay’a saplıyor.

Aydın’da 
kahvehanede 

1 kişinin öldüğü
kavga kamerada

Samsun’da bir kişiyi pompalıtüfekle vurarak öldüren katilzanlısını aracıyla kaçırdığı id-dia edilen şahıs çıkarıldığımahkemece tutuklanırken,polis adliye etrafında 3 kişiyisilahlı olarak yakaladı.

Katil zanlısını aracıyla 
kaçıran şahıs tutuklandı

73 yıl kesinleşmiş hapis cezası bulunan firari yakalandı
ankara’da ‘konut veeklentilerinde yağma’ su-çundan aranan ve hakkın-da 73 yıl 2 ay kesinleşmişhapis cezası bulunan fira-ri, jandarma ekiplerinceyakalandı.Alınan bilgiye göre,Jandarma Dedektifleri SuçAraştırma Timleri (JASAT)tarafından yapılan çalış-mada birden fazla ‘konutve eklentilerinde yağma’suçundan arandığı ve hak-kında 73 yıl 2 ay kesinleş-miş hapis cezası bulundu-ğu tespit edilen E.B., Anka-ra İl Jandarma Komutanlı-ğı ve İl Emniyet Müdürlü-ğü ile müşterek yapılanoperasyon sonucunda Ke-çiören ilçesinde yakalandı.E.B., İl Emniyet Müdürlüğüekiplerine teslim edildi.

Yatağan’daki 
orman yangını

şüphelileri 
tutuklandı

Muğla’nIn Yatağan ilçesi-ne bağlı Yava Mahallesi’nde 18Ağustos 2024 günü saat 12.00sıralarında çıkan orman yangı-nı ile ilgili yürütülen soruştur-ma kapsamında gözaltına alı-nan M.Ş. ve İ.Ş. isimli şüpheli-ler çıkarıldıkları mahkeme ta-rafından tutuklandı.Yatağan’da meydana gelenyangında yangının çıkış yerin-de inceleme yapan uzmanekipler ve jandarma yangınınbir arı konaklama yerindenbaşladığını tespit etmişti. Yüz-lerce dönüm alanın yanmasınaneden olan yangının bölgedearıcılık yapan M.Ş. ile oğluİ.Ş.’nin arı körüğünde yaktıkla-rı ateşten kaynaklandığınıntespit edilmesi üzerine babaoğul yakalanarak gözaltınaalınmıştı. Olay yeri incelem ça-lışmaları ve ifade işlemlerininardından şahıslar adliyeyesevk edildi. Hakim karşısına çı-karılan M.Ş ile İ.Ş "Bilinçli tak-sirle orman yangınına nedenolma" suçundan tutuklanarakMuğla E Tipi Kapalı Ceza İnfazKurumu’na gönderildi. Ormanyangınıyla ilgili soruşturma de-vam etiği öğrenildi.

Isparta’nInSenirkent ilçesin-de otomobille"patpat" olarakbilinen tarım ara-cının çarpışmasısonucu meydanagelen kazada 2kişi hayatını kay-betti, 8 kişi de ya-ralandı.Kaza, Senir-kent ilçesi Üçyol-Dörtyol mevkiin-de meydana gel-di. Edinilen bilgi-ye göre, FadimeA.’nın (33) kul-landığı "patpat"olarak bilinen ta-rım aracı, plakasıöğrenilemeyenHikmet K. (23)idaresindekiMercedes markaotomobille çar-pıştı. Kazada oto-mobil ve patpatsürücüleri ileotomobilde bulunan Cafer K. (28)ve patpatta bulunan Bolat B.(45), Fatma D. (70), Şerife A.(52), Havva T., Döne G. ve Gülfi-dan Güllü (59) yaralanırken, pat-patta bulunan Zehra Uygun ise
olay yerinde hayatını kaybetti. İh-bar üzerine bölgeye jandarma, it-faiye ve çok sayıda sağlık ekibisevk edildi. Yaralılar, sağlık ekip-lerinin ilk müdahalesinin ardın-dan Senirkent ve Uluborlu DevletHastanelerine kaldırıldı. Yaralı-

lardan Gülfidan Güllü, yapılantüm müdahalelere rağmen haya-tını kaybetti. Zehra Uygun‘un ce-nazesi ise savcılık incelemesininardından hastane morguna kaldı-rıldı. Kazayla ilgili inceleme baş-latıldı.

Olay, İlkadım ilçesi Liman Mahallesi Mudanya So-kak üzerinde dün sabah meydana geldi. Edinilen bilgiyegöre, bir hafta önce bir barda bir kişiyi tabancayla yara-ladıktan sonra geçen hafta çıkarıldığı mahkemece adlikontrol şartıyla serbest bırakılan Ramazan Başaran(54), pompalı tüfekle saldırıya uğradı. Ağır yaralananBaşaran, ambulansla kaldırıldığı özel hastanede yapılanmüdahalelere rağmen kurtarılamayarak hayatını kay-betti. Silahlı saldırganlar ise kaçtı. Samsun Emniyet Mü-dürlüğü Asayiş Şube Müdürlüğü Cinayet Büro Amirliğiekipleri, yaptıkları çalışma sonucu Ramazan Başaran’ıH.İ.’nin (33) vurduğunu tespit etti. Polis, H.İ.’nin olay ye-rinden otomobille kaçtığını ve daha sonra Duruşehirmevkisinde O.K.’nin (33) aracına binip bu araç ile Kavakilçesine gittiğini tespit etti. O.K., Cinayet Bürosu ekipleritarafından yakalanarak gözaltına alındı. Bugün SamsunAdliyesine sevk edilen O.K., çıkarıldığı mahkemece tu-tuklanarak Samsun T Tipi Kapalı Cezaevine gönderildi.O.K.’nin adliyede bulunduğu sırada adliye etrafında gü-venlik önlemi alan motosikletli Yunus polisleri, intikamiçin geldikleri değerlendirilen 3 kişiyi 3 adet tabancaylayakalayarak gözaltına aldı. Firarda olan katil zanlısınıyakalamak için çalışmalar devam ediyor.

Isparta’da otomobil patpatla
çarpıştı: 2 ölü, 8 yaralı
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Merhaba, sizi kısaca tanıyabilir miyiz?-Elbette. Ben Zeynep, babasının süsü yani. Eği-timci, yazar ve anneyim. Eğitim ve değerler eğitimikonusunda çeşitli projeler geliştirmiş ve hayata ge-çirmiş bulunmaktayım. Eğitim ve değerler konusuhassasiyetle üzerinde durduğum konulardır. İyilikneferi olarak tanımlıyorum kendimi. Irkı, rengi,inancı ne olursa olsun iki tür insan olduğuna ina-nanlardanım.
Nedir onlar?- İyi ve kötü. Erdemliler ve erdemsizler yani.İyilik karşılık beklenmeden yapılan şeydir. Aynı za-manda iyilik, kişinin kendisine yapılan kötülüğekarşılık verme fırsatı doğduğu halde bu kötülüğüyapmamaktır. Kötülük ise sadece fırsat doğduğun-da yapılan değil fırsat doğmadığı için yapılamayan-dır. Nice kötülük vardır ki “iyiler”den fırsat bula-madığı için gerçekleşememiştir.Düsturum daima Hakk rızası ve iyilik olmuştur.Ona yakın kitabımız mevcut ve uzun yıllardır köşeyazıları yazmaktayım. Bütün yazı ve yayın haya-tımda daima doğruyu, iyiyi hakkı yazıp tavsiye et-mişimdir. Zira Dünyaya geliş amacımız iyilik yolun-da çabalayıp kemale ermektir. Kemale eren ruh şuâyet-i kerimenin buyurduğu şerefe nail olmaktadır.“… Allah onlardan râzı olmuştur, onlar da Al-lah’tan…” Bu olağanüstü, müthiş bir pâyedir. Buâyet-i kerime beni ruhumun derinliklerine kadarheyecanlandırmakta ve mutlu kılmaktadır.
‘Reddolunmayan Dualar’ kitabınız Yenirenk

Yayıncılıktan çıktı. Yazmak nasıl bir ihtiyaçtan
doğdu?-Şöyle ki, dua konusu daima beni cezbeden birkonuydu. Çünkü dua konusunda amasız fakatsızteslim olan biriyim. Uzun yıllar aldığım dini vemanevi eğitimimin bir zekâtı olarak ilmi bir çalış-ma hazırlama gereği duydum. Elbette ‘Reddolun-mayan Dualar’ kitabı bir süreç dahilinde şekillendi.Aile mirası olan ilmin ve o manevi ruhun somut-laşması gerekirdi. Bu inci tanesi dualarımızdan sa-dece kendimizin faydalanması bencillik olurdu. Bumanevi enerjiyi kıymetli okuyucularımızla paylaş-mak istedik. Kitabı okuyan kişi kitaptan şifa ve fay-da bulma ümidiyle yazılmıştır. 

Piyasada belki de yüzlerce dua kitabı var. Si-
zinkinin onlardan temel farkı nedir?-‘Reddolunmayan Dualar’ kitabımızın duanınpsikolojik yönünü kısmen ele alması, peygamber-lere dair yaşamlar, sahabe ve Hak dostlarına dairdualar, dahası öz dualardan oluşan zengin bir içe-riğe sahip olması kitabımızı diğer dua kitapların-dan farklı kılmaktadır. Kitabımızı okuyan hem şifa-lanmakta hem de bilgilenip aydınlanmaktadır.Manevi değeri yüksek bir kitaptır şüphesiz. 

Okumak isteyenler nasıl ulaşabilirler?-Kitapyurdu, D&r ve tüm satış nokta-larından ulaşılabilir.
Dua ne demektir? -Duanın sözlük ve terimsel ola-rak iki anlamı vardır.  Sözlük anla-mı istemek, talep etmektir. Terim-sel anlamı ise yüce yaratıcının kar-şısında hiç olduğunun far-kında olup yine yüceAllah’a tazimde bulu-nup, şükür ve hamdile yardım istemekve bu yardım ilehiçlikten çokluğaermektir. Duakulluğun özü-dür. En büyükibadet duadır,insanoğlu duaile kul olduğu-nun idrakinevarmaktadır.

Dua bir ihtiyaç mıdır peki?- Evet, dua bir ihtiyaçtır. Tıpkı hava gibi, su gibi,nefes gibi, gıda gibi… Dua bize kim olduğumuzu,nereden gelip nereye gideceğimizi, hayatımızın an-lamını öğretir. Dua bize başıboş olmadığımızı, birsahibimizin olduğunu söyler. Dua ile yalnızlığımızı,kimsesizliğimizi rafa kaldırıyor ve sahibimiz olanAllah Azzimuşşan’ın daima bizimle olduğunu bili-riz. Yalnız değiliz, hiç kimse yalnız değil, günümü-zün deyimiyle mottom “Kimsesiz değilsiniz, kim-sesiz hissediyorsanız şayet duasızsınız” diyorum.
Dua etmek istemeyenler acizliklerini mi giz-

lemek istiyorlar?- Kişi acizdir, ancak kulluk ile güçlü hâle gel-mektedir. Hiçbir insan yoktur ki yardım dilemesin.İnsan fıtratı gereği duaya ihtiyaç duyar ama şuvar ki imanı zayıf, kibir sahibi insanlar kibirlerineyenilip acizlik görebiliyor. Şunu da diyebiliriz ki, butür insanlar bile can havliyle yeri geldiğinde duaederler. Allah-u Teala dua etmemeyi kibir olarak nite-lendirmektedir. 
Örnek verebilir misiniz?-Tabi. Mü’min Sûresi altmışıncı âyet bu konuyadair şöyle buyurmaktadır: ”Rabbiniz şöyle buyuru-yor: ‘Bana dua edin, size cevap vereyim. Bana kul-luk etmeyi kibirlerine yediremeyenler, yakında pe-rişan bir halde cehenneme gireceklerdir.’ ” Allah(celle celalhu) dua etmeyi acizlik gören, kibir gös-terenlerin halini aşağıdaki âyetle de gayet açıkçaresmetmiştir. Sonuç olarak diyebiliriz ki duayıacizlik gören, kibir gösterenin de dıştan olmasa daiçsel olarak duaya ihtiyaç duymaktadır. Allah kulunfıtratına duayı kodlamıştır. Kur’an-ı Kerim ZümerSûresi sekizinci âyetinde bu konuya dair şöyle bu-yuruluyor:” İnsanın başına bir sıkıntı gelince Rab-bine yönelerek O'na yalvarır. Sonra Allah, katındanbir nimet verince önceden kime yalvarmış olduğu-nu unutuverir…”
Diğer varlıkların da duaları var mıdır?- Elbette var. Her yaratılmışın, hayvan ve hattabitkinin kendi dilinde bir virdi yani tesbihi, duasıvardır.Yine bu konuyu da Yüce Allah âyeti kerimelerlebize haber vermektedir. Bu âyetlerden biri de Ha-did Sûresi birinci âyetidir. Cenab-ı Allah bu âyetin-de” Göklerde ve yerde olanlar Allah'ı tesbih etmek-tedirler. Ve O; Aziz'dir, Hakim'dir.” buyurmaktadır.Gerek peygamber efendimiz ve gerekse gönül ehliAllah dostları da pek çok zaman bu tesbihleri işit-miş, şahit olmuşlardır.
Mesela?-Mesela kedilerin zikri-duası esma-i hüsnanın99 isminden olan ya Rahim olduğu rivayet edilir.Denizlerin okyanusların ya Celil ya Celil diye tes-bihte bulunduğu Hak dostları tarafından müşahe-de edilmiştir. Elbette sadece madde gözüyle ba-kanlar bunu anlamayabilirler. Doğanın Allah’ı tes-bih edişine ancak ve ancak mânâ ehli vakıf olabilir.Doğadaki enerji ve sesler diye bir video izle-miştim etkileyici bulduğum videolardandı.Bir araştırmacı–meraklı, en duyulmayan sesle-ri bir ses algılayıcı alet ile kaydetmekteydi. Müthişbir ahenk mevcuttu. Ağaçlar haşereler varlığınınfarkında olmadığımız sürüngen vb.lerin etkileyicisesleri… İşte tüm bunlar birer dua – tesbihtir. El-bette iman sahibi, duru kalp ile müşahede edenleriçin…
Vahyin tebliği ile yükümlü kılınmış Ne-

bil’erin dualarının Kur’an-ı Kerim’de yer alma-
sının anlamı nedir?- Peygamberler Allah-u Teala’nın gönderdiğivahyi ümmetlerine tebliğ ile yükümlüdürler. Pey-gamber-Nebiler yol gösterici, örnek, seçilmiş uyarı-cı ve müjdeleyicilerdir. Peygamberlerin duala-rı örnek dualardır. Bizlere dua-nın nasıl, ne durumdayapılacağının bilgi-

sini vermekteler. Gerek peygamberimiz ve gereksediğer peygamberlerin dualarını titizlikle okuyupincelemek gerekir. Bu dualar “REDDOLUNMAYANDUALARDIR.” Peki, peygamberler nasıl bir ruh ha-liyle, nasıl bir acizlik haliyle bu duaları yapmıştır.İşte incelik buradadır. Peygamber oldukları haldeyana yakıla, samimi kalp ve kul olduklarının bilin-cinde olarak dua etmişlerdir. Peygamberler, seçil-mişler evet ama öte taraftan kuldurlar. Allah-u Tea-la bize peygamber dualarını bu yönüyle de örnekkılmaktadır. Seçilmiş de olsa kulun daima duaya ih-tiyacı vardır. Allah peygamberler vasıtası ile bizeduanın nasıl yapılabileceğini öğretmektedir.
Duayı sadece istek ve talep olarak anlamak

eksik bir anlama mıdır size göre?- Duayı sadece istek ve talep olarak ele alırsakevet eksik kalır. Dua geniş çerçeveli bir ibadettir.Dahası dua yaşam biçimidir. Duaya sadece talep veistek olarak baktığımızda başı sıkışınca işi düşünce“İmdaaaat” diye bağıran birinin durumuna düşe-riz. Oysaki müreffeh zaman dilimlerinde iken deduaya ihtiyaç vardır. Teşekkür, hamd duadır. Duasoyut olabildiği gibi somut da olabiliyor.

Örnek verebilir misiniz?-Tabi. Dilimizle şükrettik, bu duanın soyut kıs-mıdır bir de bunu somutlaştırmak isteriz. Şükrü-müzü ya ihtiyaç sahibi birine fiziki olarak yardımcıoluruz, ya da malımız ile yardımcı oluruz. İşte şük-rün maddi kısmı somut olanıdır. Yani sadece ala-rak dua edilmez vererek de dua edilir. Örnekleriçoğaltabiliriz. 
Pişmanlık içeren dualar ile hacet duaları

arasında nasıl bir fark görüyorsunuz?- Öncelikle dua boyutunda pişmanlık ve hace-tin ne olduğunu belirtelim. Pişmanlık ve hacet ara-sındaki farklar ve benzerlikler nelerdir? Pişmanlık;herhangi bir davranıştan, hatadan dolayı duyulanmahcubiyet, iç huzursuzluğu, suçluluk ve ızdırapduyma halidir. Dini açıdan pişmanlık; yüce yaratı-cının huzurunda af dilemenin, tövbe etmenin ilkadımıdır diyebiliriz.Hacet ise ihtiyaç duyulan, muhtaç olunan şey-dir. Dini açıdan hacet; yüce yaratıcıdan istekte bu-lunmaktır. Pişmanlık ve hacet temel itibariyle is-tekte bulunma olsa da biri maziye dönük, diğerimüstakbele dönüktür. Dolayısıyla arada küçükfarklar mevcuttur. Pişmanlık tövbenin ilk adımıdemiştik. Tövbenin ilk adımı ise istiğfar ve af dile-meyle başlar. Hacet geleceğe yani müstakbele bak-ması hasebiyle ihtiyaç olunana dair istek eklenir.Biri affedilme arzusunun yerine gelmesi, diğerininistediği her neyse verilmesi…
Reddolunmayan dua var
mıdır gerçekten?- Duanın şartlarınariayet edilerek yapı-lan hiçbir dua “RED-DOLUNMAZ” Bumüjdeyi bize YüceAllah yet-i keri-melerle habervermektedir.Peygamber dua-ları reddolunma-yan dualardır.Onun içindir kibaşta Hazreti Resu-lullah (sallallahualeyhi vesellem) vepeygamberlerin yaptığıdualarla duada bulunmalı-yız. Mü’min Sûresinin altmı-şıncı âyeti yapılan duanın kabul

olacağını açıkça buyurmaktadır. “Rabbiniz şöylebuyurdu: Bana dua edin, kabul edeyim. Çünkübana ibadeti bırakıp büyüklük taslayanlar aşağıla-narak cehenneme gireceklerdir.” Şu var ki bazendualar farklı formlarda kabul görmekte ve duayıyapan kişi zamanı, zemini ıskalayıp farkında olma-yabilir. 
Kişilik inşasında duanın yeri nedir ve nasıl

onun şerefi olmaktadır?-Duanın kişilik inşasında etkisi büyüktür. Duaterbiye etmek, disipline etmektir. Düşünün bizikarşılıksız seven ve bize daima rahman ismiylemerhamet gösteren bir yaratıcımız var. Doğarkenavantajlı doğmaktayız zaten. Rabbini seven kendi-ni sever. Kendini seven çevresindeki tüm varlığı se-ver. Dua teslim olmaktır. Teslim olmak da bir bakı-ma güven ve huzur demektir. Teslim olan birininkendi güvende hissetmesi, sağlıklı bir psikoloji vekişilik demektir. Teslim olan kişi yaratılış amacınınfarkındadır. Kulun yaratılış amacı kulluk- sevgimutluluk, rızayı ilahiyi kazanmaktır. Yaratıcısınınkendisinden istediklerini hayatının merkezine al-ması kaliteli bir kişiliğin oluşmasına vesile olmak-tadır.Yardım, talep, istek arz olunan, hamd ve övgü-lerin sunulduğu zatın en şerefli olması hasebiyledua eden de bu şerefin tecellisiyle şereflenmekte-dir. Zira “Kulum!“ diyerek paye verilen insanoğludua ile ala-yı illiyine çıkıp şerefe erebilmektedir.Nitekim Allah-u Teala İsra Sûresi yüz on birinciâyetinde “And olsun ki, biz insanoğullarını şereflikıldık, onların karada ve denizde gezmesini sağla-dık, temiz şeylerle onları rızıklandırdık, yaratıkla-rımızın pek çoğundan üstün kıldık.” diye buyur-maktadır.Elbette insanoğlunun bir kısmı bu şerefi taşıya-madı, taşıyamamaktadır.
Dua için bir bakıma kişinin olmak istedikleri

diyebilir miyiz?- Dua yaşam biçimidir derken kastettiğimiztam da budur.
Ümitsizlik zamanlarımızda dua nasıl ümidi-

miz olmaktadır?- Biliriz ki bizi duyan, işiten, huzuruna isteyen,sevgiyle kucak açan bir zat var. İşte bu his ve bilinçkaranlığımızı dağıtmaya ve dua ile ümidimiz olma-ya yetiyor.
Dua için Hak ile kul arasında sağlam bir ile-

tişim, bir bağ diyebilir miyiz?- Dua bir iletişim kanalıdır evet. Nasıl ki kitleiletişim aracı deriz. Bu araçlarla hedef kitleye ulaş-mak isteriz işte dua da manevi iletişim kanalımız-dır. Dua kul ile Rabbi arasında gözle görünmeyenkablosuz internet ağı gibidir. Kul ne vakit kalben vekavlen huzura durur o ağ hemen aktifleşir.Kul yürekten, samimi kalple Allah’ım derkenkarşılık gelir. Allah anında söyle kulum seninleyimdiye buyurur.
Dini sadece Allah’a has kılmak açısından

duayı şirk içermeden yapabiliyor muyuz sizce?- Kimi zaman duayı kültürel çevre, örf, geleneketkileyebiliyor. Bilinç burada devreye girer. Duamıznasıl olmalı ve hangi ritüeller şirke götürür, iştebunları bilmek, dua yaparken şirke düşmemek içindoğru kaynaklardan faydalanmak gerekir.“Reddolunmayan Dualar” kitabımız bu doğru kay-naklardan biridir fikrindeyim.
Duayı bağıra çağıra ve şiirsel cümlelerle

yapmaya nasıl bakıyorsunuz?- Dua belli bir adap, edep ölçüsüyle yapılmalı-dır. Evet yakarmak gerekir fakat bu yakarma çığlıkçığlığa değil nezaket çerçevesi içerisinde olmalıdır.En çok nezaketi hak eden ibadettir dua.
Son olarak namaz için ve özellikle her reka-

tında Fatiha Sûresini okumasını başlı başına bir
dua olarak düşünebilir miyiz?- Kesinlikle namaz başlı başına bir duadır. Fur-kan Sûresinin yetmiş yedinci âyet-i kerimesinde“De ki: ‘İbadetiniz (duanız) olmasa Rabbim size nediye değer versin? Ey inkarcılar! Yalanladığınıziçin, azap yakanızı bırakmayacaktır.’ ” buyurmakta-dır. Salat aynı zamanda dua manasını da içermek-tedir. Namazın başlangıcından sonuna kadar duaetmekteyiz. Örneğin Fatiha ile hamd övgü, rahme-tin akabinde af dilemekteyiz. Hasılı diyebiliriz kinamaz başlı başına duadır. 

Her ettiğimiz duanın hüsnü kabul
görmediğini deneyimlerimizden
ötürü biliyoruz. Demek ki, bunun
belirli ve mühim şartları vardır.

Her gün sosyal mecralarında ‘Gü-
nün Niyazı’ başlığı ile yıllardır

dua paylaşan biri olarak ‘Reddo-
lunmayan Dualar’ başlığını taşı-

yan kitabı gördüğümde merak et-
tim. Ayrıca kabul etmemiz gerekir
ki, dua kitapları piyasası diye bir

olgu da var ve burada yanlış anla-
tım ve yönlendirmelerle, yanı sıra
umutlarımızla oynanarak istis-
mara uğruyor olabiliriz. Bugün

konu edindiğimiz bu kitabın bah-
sini ettiğim bu acıklı durumlar-

dan farklı olarak ne gibi öne çıkan
hususiyetleri olduğunu siz İstiklal
Gazetesi okuyucuları için müellifi
eğitimci yazar Zeynep Haşemi

Bayraktaroğlu ile konuştuk. 

Reddolunmayan
Dua Var mıdır?

İLK ve ortaöğrenimini memleketinde tamamlayan yazarbir yandan da babasından İslamî ilimler eğitimi almaya de-vam etmiştir. Medrese usulü sarf, nahiv, hadis, tefsir, fıkıh, man-tık, kelam ilimlerini okurken öte taraftan da ilahiyat fakültesindeyükseköğrenimini tamamlamıştır. Ayrıca İletişim- Halka İlişkiler -Tanıtım bölümü mezunu olan Zeynep Haşemi, eğitim alanında dayüksek lisans yapmıştır. (Karakter ve Değerler Eğitimi) Yazarımızçalışma hayatına Diyanet İşleri Başkanlığı bünyesinde Kur'an-ıKerim öğretmeni olarak başlamış, akabinde Millî Eğitim Ba-kanlığı'nda din kültürü ve ahlak bilgisi öğretmeni olarakçalışmaya devam etmiştir. Basılmış eserleri: Sevgi Ku-şun Kanadında, Paçanya Krallığı, Akıllı Kedi Zimzo,Umut Çiçekleri ve Red Olunmayan Dualar.Evli ve iki çocuk sahibi olan yazar İs-tanbul'da ikamet etmekte-dir.

ZEYNEP HAŞEMİ 
BAYRAKTAROĞLU 

KİMDİR?
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BDDK'den enflasyon 
muhasebesine geçiş 
hazırlıklarına ilişkin 

açıklama 

E-ticaretin büyümesi lojistikte 
dönüşümü zorunlu kılıyor 

Kurumdan yapılan açıklamada, 
kurulun 11 Ocak 2024 tarihli ve 
10825 sayılı kararı uyarınca 
bankalar ile finansal kiralama, fak
toring, finansman, tasarruf finans
man ve varlık yönetim şirketlerinin 
1 Ocak 2025 tarihinden itibaren en
flasyon muhasebesi uygulamasına 
geçmesine karar verildiği bildirildi. 

Buna göre, şirketlerin ödenmiş 
sermayenin enflasyona göre 
düzeltilmesinden kaynaklanan fark
ların bankalarda ana sermayenin bir 
unsuru olan çekirdek sermaye 
içerisinde yer alma gerektiği 
kaydedildi. 

Açıklamada, "Söz konusu farklar, 
bankalar ile finansal kiralama, fak
toring, finansman, tasarruf finans
man ve varlık yönetim şirketlerinin 
finansal durum tablosunda (bi
lançoda) ayrı bir satırda göster
ilmesini teminen bankaların öz 
kaynaklarına ilişkin yönetmelikte 
değişiklik yapılmasına dair yönet
melik taslağı, bankalarca kamuya 
açıklanacak finansal tablolar ile bun
lara ilişkin açıklama ve dipnotlar 
hakkında tebliğde değişiklik yapıl
masına dair tebliğ taslağı ve finansal 
kiralama, faktoring, finansman ve 
tasarruf finansman şirketlerinin 
muhasebe uygulamaları ile finansal 
tabloları hakkında yönetmelikte 
değişiklik yapılmasına dair yönet
melik taslağı hazırlanmıştır." 
ifadelerine yerildi.

Eticaret, işletmelerin daha geniş 
müşteri kitlesine daha kolay ulaşmasını 
sağlarken artan tüketici talepleri e
ticaret firmalarını depo ve dağıtım 
süreçlerinde modernleşmeye ve diji
talleşmeye yönlendiriyor. 

AA muhabirine açıklama yapan 
Bartık, internet kullanımının artması ve 
sosyal medyanın kullanım alanının 
genişlemesiyle eticaret işletme sahip
lerinin farklı ve yeni müşteri kitlelerine 
daha kolay ulaşabildiğini söyledi. 

Eticaretin artmasının, üretim ve 
tüketim oranlarında da farklılıklara 
sebep olduğuna dikkati çeken Bartık, 
"Eticarette meydana gelen hareketlilik
ler, tüketici taleplerinin fazla olması, e
ticaret firmalarını lojistik depolama 
alanında arayışlara itmektedir. Diğer bir 
ifadeyle eticaret firmaları, platformlar
dan gelen artan talebe ayak uydurmak 
ve tüketici beklentilerine cevap vermek 
için depolama ve dağıtım tesislerine 
yatırım yapmaya başlamışlardır." diye 
konuştu.Değişen dünyayla depolama 
hizmetlerinin de modernleşeceğinin al
tını çizen Bartık, Türkiye'de ve Avru
pa'da depolama hizmetlerinin dijital 
olarak uygulanmaya başladığını dile ge
tirdi. 

 
"Eticaret yapan web siteleri, fir

maların internetteki dijital vitrini
dir" 

Eyüp Bartık, dijital depolama sistem
leriyle otomatik barkodlama ve 
otomatik toplama yapılabildiği gibi ro

botik ile otonom teknolojilerin kullanıl
masıyla her geçen gün ticaretin farklı bir 
boyuta evrildiğini, "İç ve dış ticaretteki 
depolama ve elleçleme alanındaki talep
lerin artması, global ölçekte, ulusal ve 
uluslararası firmalara hızlı ve ekonomik 
ulaşım imkanı sunan ülkemiz için de 
oldukça önemli bir fırsatı beraberinde 
getirmektedir. Depolama hizmetlerine 
olan talebin artması yeni depolama 
alanlarının oluşturulmasına neden ola
caktır." ifadelerini kullandı. 

Bartık, firmaların eticaretteki 
satışlarının artmasıyla lojistik ve depo
lama alanındaki taleplerde de artış 
yaşandığını kaydetti. 

"Eticaret yapan web siteleri, fir
maların internetteki dijital vitrinidir." 
diyen Bartık, şu değerlendirmelerde bu
lundu: 

 
"Depolama hizmetlerinde diji

talleşmeyle, kağıt israfı azalacak, hata 
yapma oranı azalacak, envanterler müş
terilere daha yakın olacak, ortak yük ve 
yol planlaması daha iyi gerçekleştirile
cek, nakliye ve depolama altyapıları op
timize edilerek işletme maliyetleri 
düşürülmüş olacaktır. Sonuç olarak, 
gelecekte depo ve dağıtım merkezi yön
temleri değişecek ve piyasada daha 
fazla sayıda standartlaştırılmış lojistik 
tesis yer alacaktır. Lojistik depo sahip
leri, araştırma ve geliştirmeye, kalifiye 
personele ve dönüşüm girişimlerine 
yatırım yaparak günümüzün modern 
şartlarına uyum 

sağlamalıdır."Türkiye'nin dış ticaret 
rakamlarının her geçen gün arttığına 
değinen Bartık, dış ticaretin yoğun ol
ması ve artan bir ivme göstermesinin 
lojistik ve depolama alanındaki 
ihtiyaçların belirlenmesinde öne çık
tığını anımsattı.Çevrim içi alışverişin en 
önemli detaylarından biri olan depo
lama sürecinin doğru bir şekilde 
yönetilmesinin, şirketlerin işleyişi ve 
büyümesi açısından büyük önem 
taşıdığına işaret eden Bartık, depolama 
merkezlerinin sistemli olması gerek
tiğini bildirdi. 

Bartık, depolama hizmetlerinin diji
talleşmesinin oldukça önemli olduğunu 
belirterek, şu ifadeleri kullandı: 

 
"Depolamanın yapay zeka destekli 

teknolojilerle ülkemizde ve Avrupa'da 
da önümüzdeki yıllarda sektöre yön 
vermesi bekleniyor. Eticaretin bugün ve 
gelecekte de ilgi odağı olması ve adın
dan sıkça bahsettirecek olması 
Türkiye'de depolama hizmetlerinin 
artışına ve depolama kapasitelerini de 
artıracağını düşünüyorum. Günümüzde 
eticaretin artmasıyla önemli bir kon
uma gelen depolar, büyük ticari merke
zlere her zamankinden daha yakın 
yerleştirilmektedir. Müşteriler daha 
hızlı teslimatı firmalardan talep et
mekte, stratejik olarak konum
landırılmış bir depoyla da işletmelerin 
bu talepleri karşılaması sağlanmak
tadır."

İsrail 7 Ekim 2023 tarihinden beri Gazze’de ve Fil
istin Devletinde,  Filistinlilerin vatanında 
katliamlarına devam ediyor. 40.000 sivil, masum ve 
çocuğun kanına girdi. Filistin'in çeşitli yerlerinde 
işgal, mala el koyma, hırsızlık, insan hakları ihlalleri, 
işkenceler ve soykırım tüm hızıyla sürüyor. Bütün 
dünya izliyor. Sadece Türkiye, soykırımın durdurul
ması, İsrail terör devletinin durdurulması için diplo
matik, ekonomik, askeri vb. yöntemlerle samimi 
çaba sarfediyor. Ancak soykırım hala devam ediyor.  

 
Türkiye’nin Filistin'e  bilinen ve bilinmeyen 

destekleri var. Bunu herkes biliyor. Ama katliamı 
durdurmaya yetmiyor.  

Çünkü İsrail'in arkasında Batı, Amerika ve Avrupa 
var. Soykırımı gizlemeye ve perdelemeye çalışıyor
lar. Çin ve Rusya'nın da yaptığı bir şey yok, sessizlik 
içinde bekliyorlar.  

Yani İsrail haltı yiyor, Amerika ve Avrupa onu ma
sumlaştırmaya, korumaya çalışıyor, pisliğini 
süpürüyor.  

 
İsrail hakkında, Güney Afrika Cumhuriyetinin 

Uluslararası Adalet Divanında açtığı soykırım davası 
da devam ediyor. Dişe dokunur bir karar alınmadı 
henüz. Türkiye bu davaya dahil oldu. Hali hazırda İs
rail konforlu soykırımına ağız tadıyla devam ediyor. 
İslam dünyası ve Arap dünyası ise malum. 

Sıfır çekiyor. Siyonist, emperyalist ve kapitalist 
dünyanın uşaklığını yapıyor, onlara çanak tutuyor, 
onların petrollerinin bekçiliğini ve pompacılığını 
yapıyor. 

Tablo bu… 
 
Tam da bu esnada geçtiğimiz yakın süreçte en

teresan bir gelişme oldu. Bir değil iki gelişme oldu. 
Cumhuriyet tarihinde, Türk siyaset tarihinde ve İs
rail'in kurulduğu tarihten bu yana hiç olmamış ve 
konuşulmamış şeyler oldu, sözler konuşuldu, İsrail 
hakkında resmi olarak Devlet ağzıyla betimlemeler 
yapıldı. Burası çok enteresan! Ateş olmayan yerden 
duman çıkmaz.  

Cumhurbaşkanı Temmuz ayının son haftası, İs
rail’in Filistinli soykırımının durdurulmasına yöne

lik “Türkiye olarak Karabağ ve Libya’ya nasıl girdiy
sek gerekirse İsrail'e de girebiliriz. Türkiye olarak 
her zaman güçlü olmalıyız, buna mecburuz” şek
linde bir beyanat verdi. Bu cümle çok anlam ifade 
etmektedir. Türkiye dünyada İsrail’i yok etme kapa
sitesine sahip tek Ülkedir. Batılı devletler zaten yap
maz, dokunmaz ve onu koruyor. İslam Ülkeleri bunu 
yapamaz. İran hiç yapmaz. Çünkü ona hizmet ediyor. 
Rusya ve Çin ise yapmaz. İçindeki Yahudi ve siyonist 
klik ve odaklar nedeniyle.  

Ağustos ayının ilk haftası ise Dışişleri Bakanı İsrail 
zulmünün bitirilmesine ilişkin “İsrail zulüm ve 
soykırım yapıyor, işgal ve istila ediyor, pisliğini de 
Amerika ve Batı temizliyor, suçunu hafifletmeye 
çalışıyor. Artık bu böyle gitmez. İsrail’in tasmasını 
sahipleri artık eline almalıdır.” şeklinde basına açık
lama yaptı. Açıkça tarihte, Türk siyaset tarihinde, İs
rail'in kurulduğu tarihten itibaren görülmemiş bir 
şekilde, İsrail’e köpek dedi. İsrail’e anladığı dilden, 
hak ettiği üzere betimlemede bulundu. 

 
Bu ifadelerin resmi olarak ve Devlet ağzıyla belir

tilmesinin derin ve ciddi anlamları bulunmaktadır.  
Türkiye'nin 10 yıl daha savaş yapmama kararı ile 

birlikte, Milli menfaatlerin zedelenmesi, İsrail’in 
Lübnan, Suriye ve PKK/YPG uzerinden daha da kri

tik hamle ve saldırı kapasitesini arttırması, Arzı 
Mevud hayalini icra aşamasına getirmesi duru
munda askeri kapasitesini kullanmaktan ve savaş 
aparatlarını devreye almaktan asla geri durmaya
caktır.  

Çünkü saldırı ve hava savunma sistemlerini 
kurdu, çelik kubbe ya da gök kubbe hava savunma 
sistemini devreye aldı.  

S400'ler kutusunda beklemiyor. Turşusunu kur
mak için almadık.  

Yıldırım füzesinin menzili 150, Bora füzesinin 
menzili 280, Tayfun füzesinin menzili 561, Cenk 
füzesinin de menzili 1000 km. dir. Atmaca ve diğer
lerini, diğerlerini, diğerlerini… saymıyorum bile! 

 
Konjonktür bu. Mesele açık. Dünyanın gidişatı or

tada. Yeni uluslararası sistemin kurulum süreci 
başladı. Adaletsiz, jakoben ve soykırımcı mevcut 
uluslararası sistemin sonu yavaş yavaş geliyor. 

Bundan sonra, önümüzdeki 10 yıllık süreçte her 
an her şey olabilir. 

Millet olarak ve Devlet olarak bu olasılığa hazır
lıklı olmalıyız.  

Saygı ve selamlarımla… 

Ankara Üniversitesi Uygulamalı Bilimler Fakültesi Gayrimenkul Geliştirme ve Yönetimi Bölümü Başkanı Prof. Dr. Harun  
Tanrıvermiş, ekira kontratı uygulamasıyla eDevlet'ten kira bedellerinin izlenip, aşırı artışların tespit edebileceğini söyledi. 

Türk iş dünyası, eğitim alanına yönelik 
katkılarına devam ediyor. 
İş dünyası, eğitim alanında başta burs ve staj 

imkanı olmak üzere katkılarını ortaya koymayı 
sürdürürken, başarılı öğrencilerin sektöre 
kazandırılması için de istihdam olanaklarına 
zemin hazırlıyor.AA muhabirinin derlediği bil
gilere göre, İstanbul Sanayi Odası (İSO) üyeleri 
tarafından kurulan İstanbul Sanayi Odası Vakfı 
(İSOV), İstanbul, Kocaeli ve Tekirdağ illerinde 
mühendislik eğitimi alan öğrenciler için burs 
imkanı sunuyor.Bölgede yer alan devlet ve vakıf 
üniversitelerinin mühendislik fakültelerinde 
yüzde 100 burslu öğrenim gören öğrencilere 
burs, staj ve istihdam olanağı veriliyor. 

Program kapsamında, eğitim hayatlarını 
desteklemek amacıyla her yıl belirli sayıda öğren
ciye burs verilirken, bursiyerlere, teknik bilgi ve 
deneyimlerini pekiştirmeleri için İSO üyesi sanayi 
firmalarında sektörlerine göre staj imkanı 
sunuluyor.Böylece öğrenciler okullarından 
mezun olmadan önce iş dünyasının dinamiklerini 
de öğrenme fırsatı yakalıyor. Program, sadece 
burs ve staj olanaklarıyla sınırlı kalmayarak, 
başarılı öğrencilerin istihdam edilmesine de 
zemin hazırlıyor.İSOV tarafından desteklenen 
program, Türkiye'nin mühendislik alanında 
ihtiyaç duyduğu nitelikli insan kaynağının 
yetiştirilmesine katkıda bulunmayı hedefliyor. 
İSOV'dan burs almak isteyen öğrenciler, 130 

Eylül döneminde İSOV web sayfası üzerinden on
line başvuru yapılabilecek.Burs başvurusu için 
adayların akademik başarı durumları, staj ve isti
hdam için ise yetenek ve potansiyelleri değer
lendirilecek. 20242025 öğrenim yılı için burs 
alacak öğrenciler, ekim ayının ilk yarısında belir
lenecek. 
İş deneyimiyle mezun oluyorlar 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) ETÜ 

tarafından uygulamaya konularak iş dünyası
üniversite işbirliğini somutlaştıran ortak eğitim 
programı çerçevesinde de TOBB ETÜ öğrencileri, 
yurt içi ve dışında farklı firma ve kurumlarda 
çalışarak 1 yıla yakın iş deneyimiyle mezun 
oluyor."İş Dünyası Burs Programı" ile maddi 
desteğe ihtiyacı olan lisans düzeyinde başarılı 
öğrencilerin eğitimine de destek veriliyor. 

TOBB ETÜ tarafından hayata geçirilen, hali
hazırda başvuruları kapanan "Destek Bursu Pro
gramı" kapsamında bursiyerler, öğrenim 
ücretinin tamamından ya da belli bir kısmından, 
öğrencinin ikametgahının Ankara dışı olması 
halinde konukevi ücretinin belli bir kısmından ya 
da tamamından muaf olmaya, aylık 3 bin liraya 
kadar yaşam katkı payı alma olanağına hak 
kazanıyor.TOBB ETÜ'deki tıp fakültesi hariç tüm 
bölümlerde geçerli olan program kapsamında 
verilecek burslar, 5 yıl ve ilave bir akademik 
dönem boyunca devam edecek. Burs, öğrencinin 
akademik başarısına bağlı olarak sürecek. 

Öğrenim ücreti desteği veriliyor 
TOBB ETÜ İş Dünyası Başarı Bursu arasında 

Şeyh Saleh Abdullah Kamel Bursları da yer alıyor. 
Buna göre, program kapsamında desteklenen 
bursiyerler öğrenim ücretinin tamamından muaf 
oluyor.İş Dünyası Başarı Bursu kapsamında 
yüzde 75 öğrenim ücreti desteği için ilan edilmiş 
başvuru şartlarını sağlamak gerekiyor.Bursiyer
ler, fonların mevcudiyeti, üniversiteye giriş sı
navında gösterilen akademik başarıya göre 
belirleniyor.

İş dünyasından 
öğrencilere burs 

ve staj imkanı 

e-Kira kontratıyla fahiş fiyat artışının 
önüne geçilmesi hedefleniyor 

Ankara Üniversitesi Uygulamalı Bilim
ler Fakültesi Gayrimenkul Geliştirme ve 
Yönetimi Bölümü Başkanı Prof. Dr. 
Harun Tanrıvermiş, ekira kontratı uygu
lamasıyla eDevlet'ten kira bedellerinin 
izlenip, aşırı artışların tespit edebile
ceğini belirterek, "Bu da fahiş kira 
artışlarının önlenmesine yardımcı ola
cak." dedi. 

Tanrıvermiş, AA muhabirine, ekira 
kontratı uygulamasına ilişkin değer
lendirmede bulundu. 

Hazine ve Maliye Bakanlığının 2023'te 
beyanda bulunan ev sahibi sayısını 1,8 
milyon olarak açıkladığını anımsatan 
Tanrıvermiş, yaklaşık 3,7 milyon ev 
sahibinin asgari beyanname ver
mediğini söyledi. 

Tanrıvermiş, kira sözleşmelerinin 
artık eDevlet üzerinden elektronik or
tamda yapılmasının öngörüldüğünü 
anımsatarak sözleşmelerin dijital or
tama aktarılmasıyla konut piyasasının 
daha şeffaf ve güvenilir olacağını 
bildirdi. 

Merkezi Kira Takip Sistemi ile ki
ralama ihtilaflarının yaşanması duru
munda, sözleşme şartlarına ilişkin takip 
ve incelemenin daha kolay yapılabile
ceğine işaret eden Tanrıvermiş, ekira 
kontratının avantajlarını şöyle sıraladı: 

"Kira sözleşmelerinin Merkezi Takip 
Sistemi'ne alınması hem ev sahipleri 
hem de kiracılar için daha şeffaf 
piyasanın kurulmasına imkan verecek. 
Kira sözleşmelerinin kayıt dışı olmasının 
önüne geçilebilecek. Kamu otoriteleri ile 
uzmanların yerleşim yerlerindeki kiralık 
konut ve iş yerlerini incelemesi ve fahiş 
kira artışlarını tespit etmeleri kolaylaşa

cak. Ayrıca, konut piyasasındaki kira, 
boşluk ve aidat gibi verilerin daha doğru 
ve güvenilir biçimde elde edilmesine 
imkan verecek. Kiralanan gayrimenkul
lerin kayıt altına alınması, beyanname 
sınırının dışında kalan konutlar ile 
emsal kira üzerinden vergilendirilmesi 
gereken maliklerin kolaylıkla tespitine 
olanak sağlayacak. Bu yolla gayrimenkul 
sermaye gelirinin rasyonel 
vergilendirilmesi yapılabilecek ve vergi 
gelirlerinde ciddi artış sağlanacak." 

 
"Kira işlemleri hızlanacak" 
Tanrıvermiş, dijitalleşen kira sö

zleşmelerinin işlemleri hızlandırarak 
gayrimenkul yatırımlarını daha cazip 
hale getireceğine dikkati çekerek, şun
ları kaydetti: 

"Düzenlemeyle kiracı ve ev sahibi 
arasında yapılacak sözleşme doğrudan 
ev sahibi veya yetkilendirdiği sorumlu 
gayrimenkul danışmanı tarafından eDe
vlet üzerinden internet tapu bağlantısı 
kurularak gerçekleştirilmeli. Kiracı ve 
kefiller de elektronik imza atabilmelidir. 
Kira sözleşmelerinin eDevlet Kapısı üz
erinden yapılması için öncelikle mevzu
atta yeni düzenleme yapılması, malikin 
talep etmesi halinde alınacak kefillerin 
ıslak imza yerine elektronik imza at
maları ve depozito parasının sö
zleşmede belirtilmesi mümkün 
kılınmalıdır." 

Geçiş sürecinde konut cinsi değişik
liğinin yapılması gerektiğini belirten 
Tanrıvermiş, konut varlığının yaklaşık 7 
milyonunun henüz cins değişikliğinin 
yapılmadığını, bunun da eDevlet üz
erinden internette tapu sayfasına 

bağlanılarak doğrudan malik veya 
vekalet verilecek sorumlu danışman 
tarafından sözleşme hazırlanmasına 
imkan vermeyeceğini ifade etti. 

Tanrıvermiş, "Kira ücretinin sistem 
üzerinden görülebilmesi, kiracılara ve ev 
sahiplerine bölgelerindeki piyasa 
koşulları hakkında doğru ve güncel bilgi 
sağlayacak. Ayrıca, eDevlet sisteminden 
kira bedelleri izlenerek, aşırı artışlar 
tespit edilecek ve gerekli müdahalelerde 
bulunulabilecek. Bu da fahiş kira 
artışlarının önlenmesine yardımcı ola
cak." değerlendirmesinde bulundu. 

 
"Yüklenen sözleşmelerin güvenliği 

ve gizliliği sağlanmalı" 
Tanrıvermiş, sürecin sağlıklı ve etkili 

şekilde işlemesi için belli bir çerçevenin 

esas alınması gerektiğine dikkati çek
erek, şöyle konuştu: 

"Kira sözleşmelerinin sisteme tanım
lanması için belirli bir süre verilmesi 
önemlidir. Belirlenen süre içinde yük
leme yapılmayan sözleşmeler için 
hukuki ve idari yaptırımlar açıkça belir
tilmelidir. Yüklenen sözleşmelerin 
güvenliği ve gizliliği sağlanmalıdır. 
Kişisel veriler korunmalı ve yalnızca 
yetkilendirilmiş kişiler tarafından er
işilebilir olmalıdır. Sözleşmenin resmi 
kopyasının elektronik imza ile doğrulan
mış versiyonu saklanmalı ve bu kopyaya 
her iki taraf da erişebilmelidir. Sözleşme 
süresinin bitiminde, yeni sözleşmelerin 
de aynı şekilde eDevlet sistemine yük
lenmesi zorunluluğu getirilmelidir."

ZEKİ ÖZDEMİR
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BTk'nın kapsamlı araştırması, Tür-kiye'deki gençlerin dijital oyun bağımlı-lığıyla mücadele edilmesi gerektiğini birkez daha ortaya koydu. Bilgi Teknolojile-ri ve İletişim Kurumu (BTK) Güvenli İn-ternet Merkezi'nin yürüttüğü araştırma,
ülkemizdeki ortaokul ve lise öğrencileri-nin dijital dünyayla olan ilişkilerini de-taylı bir şekilde inceledi. Araştırmanınsonuçları, gençlerin dijital oyunlara, in-ternete ve sosyal medyaya bağımlılıkdüzeylerinin oldukça yüksek olduğunu

gözler önüne serdi. BTK Başkan Yar-dımcısı Dr. Abdulkerim Gün yürütücülü-ğünde BTK Güvenli İnternet Merkezi veMuş Alparslan Üniversitesi işbirliğinde,Türkiye'deki ortaokul ve lise öğrencile-rinin dijital oyun oynama alışkanlıkları-nın belirlenmesine yönelik gerçekleşti-rilen araştırmanın sonuçları açıklandı.Ortaokul düzeyinde 11 bin 891, lisedüzeyinde 8 bin 493 olmak üzere 20 bin384 öğrencinin katıldığı araştırma kap-samında dijital oyun, internet, sosyalmedya bağımlılıkları ile mutluluk, siberzorbalık, sıkıntı-stres ve yalnızlık du-rumları incelendi. Araştırmaya göre, öğ-rencilerin yüzde 95,49'unun mobil tele-fon sahibi olduğu ve hafta içinde 3 saateyakın dijital oyun oynadığı belirlendi.Lise ve ortaokul öğrencilerinin yüz-de 35'i oyun bağımlılığı riski taşırken,lise öğrencilerinin yüzde 31'inin ve or-taokul öğrencilerinin yüzde 20'sinin in-ternet bağımlılığı riski taşıdığı tespitedildi. Araştırmada, giderek artan sos-yal medya bağımlılığı konusunda daönemli bulgulara ulaşıldı. Lise öğrenci-lerinin yüzde 50'sinin, ortaokul öğrenci-

lerinin de yüzde 35'inin sosyal medyabağımlılığı riski taşıdığı saptandı.
BAĞIMLILIKTA ETKİLİ OLAN
FAKTÖRLER TESPİT EDİLDİAraştırmada, ortaokul ve lise öğren-cilerinin dijital oyun bağımlılıkları üze-rinde etkili olan faktörler de belirlendi.Buna göre, oyun bağımlılığı üzerinde ençok etkili olan değişkenler sırasıyla yal-nızlık, sıkıntı, mutluluk, internet ve sos-yal medya bağımlılığı ile siber zorbalıkoldu. Öğrencilerin mutluluk düzeyleridışındaki yalnızlık ve sıkıntı gibi diğerdeğişkenler dijital oyun bağımlılığı dü-zeyini artırırken, mutluluk arttıkça oyunbağımlılığı düzeyinin düştüğü görüldü.İnternet kullanımının artmasıyla öğ-rencilerin yüzde 10'unun orta düzeydesiber zorbalığa maruz kaldığı, yüksekdüzeyde siber zorbalığın ise nadir gö-rüldüğü belirlendi. Araştırmaya göre,yalnızlık duygusu ortaokul ve lise öğ-rencilerinde yaygın görülürken, lise öğ-rencilerinde rastlanan sıkıntı düzeyininortaokul öğrencilerine göre daha yük-sek olduğu tespit edildi.

CHP Genel Başkanı Özgür Özel’in,Filistin Devlet Başkanı Mahmud Ab-bas görüşmek için Filistin’e ziyaretgerçekleştirecek. CHP Genel BaşkanYardımcısı ve Parti Sözcüsü Deniz Yü-cel, ziyaret için hazırlıkların başladığı-nı açıklamıştı. Ziyaret kararı, MahmudAbbas’ın 15 Ağustos’ta Türkiye BüyükMillet Meclisi’nde yapacağı konuşma-ya katılamaması üzerine Özel ile ger-çekleştirdiği özel bir görüşme sonra-sında netleşti. Görüşmenin ardından,CHP Genel Başkan Yardımcısı DenizYücel, Özel’in Filistin’e gitme kararınıduyurdu. Halk TV'den İsmail Say-maz’ın ziyaret detaylarına ilişkin so-rularını yanıtlayan Özel, Abbas ile ya-pılan görüşmede iki ülke arasındakitarihi ilişkilerin yanı sıra Filistin halkı-nın haklı mücadelesine verdikleri des-teği vurguladığını belirtti. Özel, Ab-bas’a Filistin’i ziyaret etmek istediğinidile getirerek, “Filistin’e gelmek istiyo-rum. Olumlu cevap verilmişti, tarih

verilmemişti. Bizi uygun bir tarihtekabul ederseniz, gelmek isteriz” ifade-lerini kullandı. Abbas ise CHP’nin Fi-listin’e olan ilgisinin tarihsel öneminedeğinerek, Türkiye ve Filistin arasın-daki ilişkilerin geçmişine duyduğusaygıyı dile getirdi. Abbas, Özel’e hita-ben, “Grubunuz beni eksiksiz ayaktakarşılayıp ayakta uğurladı. Bu benimiçin çok önemli. CHP’yi Ecevit’ten beribiliriz. Yaser Arafat ile Ecevit’in kur-duğu ilişki kıymetli. İlk dış temsilcilik-

lerimizden birisi Arap coğrafyası dı-şında Türkiye’de Ecevit zamanındaaçıldı” açıklamasını yaptı.Abbas, Özel’in Filistin’e olan ilgisi-ne duyduğu memnuniyeti ifade ede-rek, CHP liderinin talebini sıcak karşı-ladı. Abbas, “CHP genel başkanınınrandevu isteyip de alamamasını kabuledemem. Siz istememelisiniz. İkincivatanınız olan Filistin’e ne zaman ge-lecekseniz, gününü bildirmelisiniz.Bize burada sizi ağırlamak düşer. Tari-hi siz belirleyin” dedi. Özgür Özel, Fi-listin Devlet Başkanı Mahmud Ab-bas’ın bu sıcak davetine yanıt olarak,Filistin’e en kısa sürede gitmek istedi-ğini belirtti. Özel, 1 Eylül tarihinde Fi-listin’e gitmeyi planladığını açıkladı.Bu ziyaretin, CHP’nin önümüzdeki Tü-zük Kurultayı öncesinde gerçekleşti-rilmesi planlanıyor. Özgür Özel'in Fi-listin'e gitmek için planladığı 1 Eylültarihi aynı zamanda, Dünya BarışGünü olarak kutlanıyor.

İSTanBUl Fatih'te sahipsiz köpeklerinsaldırısı sonucu ağır yaralanan kişi kaldırıl-dığı hastanede yaşamını yitirdi. Alınan bil-giye göre, Esenler'de ikamet eden zihinselengeli Ayhan Özçelik (40), Silivrikapı Ma-hallesi'ndeki akrabalarının yanına gitti.Gece saatlerinde sokakta yürüdüğü sıra-da köpeklerin saldırısına uğrayan Özçelik,ağır yaralandı. Sabaha karşı olayın yaşandı-ğı yere çöp toplamak için gelen temizlik iş-çileri, köpeklerin, yerde yatan bir kişinin ba-şında havladıklarını görmeleri üzerine du-rumu polis ve sağlık ekiplerine bildirdi. Sağ-lık ekipleri tarafından hastaneye kaldırılanÖzçelik, yapılan müdahaleye rağmen kurta-rılamadı. Cenazenin, inceleme için götürül-düğü Adli Tıp Kurumu önünde basın men-suplarına açıklamalarda bulunan ağabeyiBurhan Özçelik, kardeşinin sahipsiz 5-6 kö-peğin saldırısına uğradığını dile getirdi. Kö-peklerin, kardeşini boğazından ve yüzün-den yaraladığını aktaran Özçelik, aynı kö-peklerin, aynı noktada daha önce de başkaakrabalarına saldırdığını öne sürdü. Özçe-lik, şunları kaydetti: "Çöpçüler oradan ge-çerken ses duyuyorlar, köpeklerin kendile-rine de saldırması üzerine inşaattan sopala-rı alıp köpekleri kovalıyor. Ondan sonra am-bulansı çağırıyorlar. Çöpçüler görmese belkide sabaha kadar parçalayacaklardı kardeşi-mi. Ambulans gelince hastaneye götürüyor-lar. Kan kaybından vefat ediyor." (AA)

Mİllİ İstihbarat Teşkilatı (MİT), Irak'ınHakurk bölgesinde düzenlediği operasyonlaPKK/KCK’lı terörist "Sema Cuya Çevlik" kodadlı Zilan Azak'ı etkisiz hale getirdi. Güvenlikkaynaklarından edinilen bilgiye göre, MİT, te-rör örgütü PKK/KCK'ya 2015 yılında üniversi-te eğitimini yarıda bırakarak katıldığı belirti-len Azak'ın, Türkiye'ye yönelik istihbarat top-lama, keşif, gözetleme ve dronlu saldırı faali-yetlerinde yer aldığı bilgisine ulaştı.Azak'ı takibe alan MİT, Hakurk bölgesindedüzenlediği nokta operasyonla terörist Azak'ıetkisiz hale getirdi. Terörist Azak'ın, bir süre-dir örgütün dronlu saldırılarında ve Hakurkbölgesinde keşif ve gözetleme faaliyetlerindeyer aldığı öğrenildi. (AA)

BaŞ misafir oydu ve bu hiç değiş-miyordu.Geniş girişin sonunda eskilerdenkalma kocaman bir ocak bulunuyor-du. Tandır şeklindeki bu yer artık kul-lanılmadığında içine kuzine soba yer-leştirilmişti, hizmetleri o görüyordu.Bu soba elbette işlevleri sebebiylebu evin vazgeçilmeziydi ama diğer iş-lemeli, sandığa benzer, kilitli kutu ne-den bu kadar mühim ve neden diğerköşede baş olmayı hak ediyordu?Her gün şunca yaşına bakmadanerinmiyor, yorgunluk hissetmiyor veonu itina ile siliyordu.Hatta birkaç defasında onunla ko-nuşuyorken yakalamıştım kendisini.Senli benli cümleler kuruyor ba-zen de sitemkâr göndermelerde bulu-nuyor ama asla hürmet sınırını aşmı-yor ve gönlünü almasını da biliyordu.
“Sen olmasan ne yaparım” sözü-nün cansız olarak görülen bir kutuyasöylenmesi biraz tuhaf kaçmaz mıydı?

“İyi ki, varsın yoksa ben şu yorul-

muş kalbimle şunca acıya
nasıl dayanıp takat geti-
rebilirdim” cümlesi deaynı şekilde “Burada ne iş-ler dönüyor böyle?” dedir-tecek cinsten değil mi?Dışarıda haşarının öndegideni olarak bilinen, yapış-tım mı bir daha kolay kolaybırakmadığım için şahsıma“Çengel sakızı” yakıştırmasıyapılan ben ele avuca sığmadığım oerken ergenlik yaşlarında nedense

“kiraz nene”nin büyülü evine yaklaş-tığımda tüm süngülerimi içeriye çeki-yor ve âdeta kendime susturucu takı-yordum.Yine öylesi bir gündü.Ayak parmaklarımın üzerinde yü-rüyerek kanat sesi duyulmayan bir ke-lebek sessizliğinde içeriye süzülmüş-tüm. Konuşuyordu yine o irice sayıla-bilecek kutusuyla. Kulaklarımı tümhassasiyet ayarlarını gözden geçirerekkabarttığımda “Sen gidersen benim
başka kimim var?” cümlesini işitipsıtma gibi bir iç titreme seansına tu-tulmuştum.Yüreğime işledi bu cümle…Yıllarca kimselere diyemeden taşı-dım.Yaşım ilerleyip bu toprakların asu-mana salınan sevinç ve acıları olantürkülere aşina olmaya başladığımdabir Diyarbakır türküsünde karşıma

çıkmış ve iflahımı kesmişti. Öldürüp,bitirip, eritip kül eden bu türkünün et-kisinden ayılmak hiç de kolay olmu-yordu tabi.Nice sonra babam İstanbul’a gelipbirlikte yaşamaya başladığımızda budurumu sorup teyit ettirmek istemişve biraz da ketumluğunu aşmak içinzorlamıştım. Anladığım kadarıyla “Sır” olarakdüşündüğü için büyükannesinin buhatırasını dillendirmekten kaçınmıştı. Ama zor oyunu bozmuştu.…TÜY kutusu olduğunu öğrendiğim-de şaşakaldım. “Bu muydu yani” dedi-ğimi hatırlıyorum.Tüm özen, hürmet, dertleşme, si-tem ve ardından sever gibi okşamalartüy için miydi?Bu mu hepsi?…DEĞİLDİ.Meğer topladığı ve kutuya sakladı-ğı bu tüylerle kendi nefsine mesajlarveriyormuş Kiraz Nine.
“Tüy gibi hafif ol” diyormuş ken-dine.Ağırlığın olmasın.Kendine de başkalarına da…Acısı giderek artacak yaralar açmakimseye.İncitme.Söylediğin sözlerinin anlam yüküağır olmasın…

Davranışların mesaj yükü taşına-maz olmasın.Tüy gibi olsun.Öyle hafif, öyle ince ve zarif.Onunla kurduğu ünsiyetin temelsebebi kendine nasihat etme fırsatısunmasıymış.…AĞIRLAŞAN dünyanın giderekdaha da ağırlaşan insanları olarak bugibi eski örnekler belki bize gerçeklik-ten uzakmış gibi gelebilir.Bana kötü davrananın, ağır laflaredenin karşısında fazlasını bende söy-lerim, feriştahı gelse mâni olamaz şek-linde düşünüyor olabiliriz.Tersine bir tutumu eziklik sayabili-riz. Yetersizlik olarak değerlendirebili-riz. Kendimizi sanki sünepe duygularakaptırmış sayabiliriz.Tüm bu ve başka sebeplerle en iyisavunma saldırıdır ilkesini benimsi-yor bulunabiliriz ama bu hâl bizi yor-madı mı?Biraz insanlıktan çıkarmadı mı?Dünyayı yaşanamaz seviyelere taşı-madı mı?Hepimizin rahatlamaya, sükûnete,hafiflemeye ihtiyacı var.Tüy gibi olmaya yani.Bir sandığımız, kutumuz olmaya-bilir, tamam ama içimizde o duyguyuyaşatamaz mıyız?Ya Selam.

UĞUR CANBOLAT

Tüy 
Kutusu

Çankırı'nın Ilgaz ilçesinde çıkan ormanyangını kontrol altına alındı. Yukarımeydanköyündeki ormanlık alanda çıkan ve tedbiramaçlı Yukarımeydan, Aşağımeydan, Aşağıde-re ve Yukarıdere köylerindeki evlerin tahliyeedildiği yangına Çankırı ve çevre illerden gelenOrman İşletme Müdürlüğü arazözleri ile itfai-ye ekiplerince müdahale edildi. Rüzgarın etki-sini yitirmesiyle ilerlemesi duran yangın, kont-rol altına alındı; soğutma çalışmaları sürüyor.Yangında 44 hektar ormanlık alanın zarargördüğü tespit edildi. Çankırı Valisi Mustafa Fı-rat Taşolar, gazetecilere yaptığı açıklamada,yangının önceki gün 17.30 sularında başladı-ğını söyledi. Yangının çıkış nedeninin henüzbelirlenemediğini ifade eden Taşolar, yangına2 helikopter, 102 araç ve 267 personelle mü-dahale edildiğini aktardı. Köylerle ilgili her-hangi bir sıkıntının yaşanmadığını anlatan Ta-şolar, şunları kaydetti: "Dört köyü tedbiren bo-şalttık. Burada herhangi bir sıkıntı yaşanmadı.Zaten bize teselli veren husus da şu ana kadarherhangi bir can ve mal kaybının olmaması.Ancak biz tedbiren rüzgarlı havadan dolayı buköyleri boşalttık. Burada 4 köyümüzde 125vatandaşımız için zaten Kaymakamlığımız veBelediyemiz tarafından gerekli tedbirler alındıve yerleştirme yapıldı. Bunlarla ilgili bir sıkıntıda yok. Çalışmalarımız devam ediyor. Şu an çı-kış nedenine dair herhangi bir net bir şey söy-lemem yanıltıcı olabilir. Ama bununla ilgili ola-rak araştırmalar ve idari ve adli anlamda so-ruşturmalar yapılacaktır."Köyden tahliye edilip Ilgaz ilçesindeki birotele yerleştirilen vatandaşlardan 64 yaşında-ki Aynur Kurt ise dağdan dumanların yüksel-diğini gördüklerini belirtti. Dumanların gittik-çe arttığını söyleyen Kurt, "Dumanlar çoğalın-ca köye haber geldi, 'köy boşalsın' diye. Mec-bur kaldık. Biz de apar topar çıktık geldik. Bu-radayız şu anda. İlaçlarımızı falan da alama-dık." dedi. 82 yaşındaki Emine Tunç da oğlu-nun yangını gördüğünü ve söndürmeye çalıştı-ğını dile getirdi. Dışarı çıktığında dumanlarıgördüğünü gözyaşlarıyla anlatan Tunç, "Bizimköye bir buçuk metre kalmış. Komşunun evisimsiyah dumanlar içinde kalmış. Jandarmalar'anne biz seni götürelim' dediler. Oğlum geldidaha sonra, onunla köyden ayrıldık. Allah dev-lete, millete çok versin. Karabük'ten geldiler,Kastamonu'dan geldiler, Çerkeş'ten geldi, Kur-şunlu'dan geldiler. Jandarmalar yığıldı, oralararaba doldu. Biz giderken bizim köyün üstüalev alev yanıyordu." diye konuştu. (AA)

MİT, PKK'lı teröristi
Irak'ın kuzeyinde 

etkisiz hale getirdi

Çankırı'da çıkan
orman yangını
kontrole alındı Gençlerde oyun bağımlılığının 

nedeni yalnızlık ve sıkıntıBTK Güvenli İnternet Merkezi'nin yaptığı yeni bir araştırma, çocukların dijital oyun bağımlılığı-nın ardındaki en önemli nedenleri ortaya koydu. Araştırmaya göre, ortaokul ve lise öğrencileri-nin dijital oyunlara bağımlı olmalarında en büyük etkenler yalnızlık ve sıkıntı olarak belirlendi

Özgür Özel: 1 Eylül'de 
Filistin'e gidebilirimCHP lideri Özel, Filistin Devlet Başkanı Abbas ile yaptığı görüşmenin detaylarını anlattı. Özel, “Fi-listin'e gelmek istiyorum. Olumlu cevap verilmişti, tarih verilmemişti. Bizi uygun bir tarihte kabulederseniz, gelmek isteriz” dediğini söylerken 1 Eylül'de Filistin’e gitmeyi planladığını açıkladı

Fatih'te sahipsiz 
köpeklerin saldırdığı 
kişi hayatını kaybetti
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Kamala Harris'in DemokratikParti'nin başkan adayı olmasının ar-dından ABD Başkanı Joe Biden,ABD'nin Chicago kentinde düzenle-nen Demokratik Ulusal Kongre'sindepartisine veda konuşması yaptı. “Siziseviyorum Amerika” diyerek sözleri-ne başlayan Biden, gözyaşlarına bo-ğuldu. Biden, Kamala Harris ile birlik-te gerçekleştirdiğini söylediği başarı-larını sıraladı. Koronavirüs pandemisisırasında ABD’yi dünyanın en güçlü

ekonomisi kıldıklarını öne süren Bi-den, orta sınıfın da yenilenmesi sağla-dığını iddia etti. BBC'nin haberinegöre Biden’ın yardımcısı olan KamalaHarris, Demokrat Parti’nin başkanadaylığını kongre sırasında Perşembegünü kabul edecek.
"BİZ NE ZAMAN MÜCADELE
EDERSEK KAZANIRIZ”Akşamın erken saatlerinde sahne-ye çıkan Harris, Trump’ı yeneceğine

dair verdiği sözlerle kalabalığı selam-layarak, “Bizim için önemli olan ideal-lerimiz için savaşalım ve unutmaya-lım ki biz ne zaman mücadele edersekkazanırız” dedi. 21 Temmuz’da aday-lıktan çekilen Biden’ın bu kararı, sağlı-ğının dört yıl daha ülkeyi yönetmeyeelverişli olmadığını düşünen Demo-kratların baskısı sonucu gelmişti.2016 yılındaki seçimleri Trump’akarşı kaybeden Hillary Clinton da birkonuşma yapmak için yer aldığı sah-nede kalabalıktan büyük bir alkış aldı.Biden’ı Beyaz Saray’a saygınlık ve uz-manlık getirdiği için kutlayan Clinton,“Şimdi ABD tarihinde yeni bir başlıkaçıyoruz. Kamala, bizi ileriye taşıyacakkaraktere, deneyime ve vizyona sa-hip” dedi. Reuters’ın haberine göreHarris, rekor kıran bağış kampanyala-rı, destekçileriyle dolan stadyumlar vekamuoyu yoklamalarında gösterdiğibaşarılı performansla kongreye fırtınagibi bir başlangıç yaptı.Diğer yandan kongrenin dışındatoplanan Filistin yanlısı bir grup, De-mokratlar’ın İsrail’e olan desteğindenvazgeçmesi yönünde sloganlar attı.

aBD, İsrail'in son ateşkes teklifineolumlu yanıt verdiğini açıkladı. ABDDışişleri Bakanı Antony Blinken, İsrailBaşbakanı Binyamin Netanyahu'nunGazze'de ateşkes anlaşmasını engelle-yen anlaşmazlıkların önüne geçmekiçin ABD'nin sunduğu bir "geçiş teklifi-ni" kabul ettiğini söyledi. Hamas'a dabu teklifi kabul etme çağrısında bulun-du. Blinken, Netanyahu ile iki buçuksaatlik bir görüşme de dâhil olmaküzere İsrailli yetkililerle bir gün sürentoplantıların ardından dün akşam ga-zetecilere açıklamalarda bulundu.Ateşkes anlaşmasına varılmasınısağlamak için pazar gününden bu yanaİsrail'de bulunan Blinken, çabalarınıanlaşma için "en iyi ve son fırsat" ola-rak nitelemişti. Tel Aviv'de gazetecilerekonuşan Blinken, "Bugün BaşbakanNetanyahu ile yaptığım son derece ya-pıcı görüşmede Netanyahu geçiş tekli-fini İsrail'in kabul ettiğini ve destekle-

diğini teyit etti" dedi.Blinken, "Şimdi Hamas'ın da aynışeyi yapması gerekiyor ve ardından ta-raflar arabulucuların (ABD, Mısır veKatar) yardımıyla bir araya gelerek buanlaşma kapsamında verdikleri taah-hütleri nasıl uygulayacakları konusun-da net uzlaşmaya varma sürecini ta-mamlamalılar" diye konuştu.Ateşkes görüşmeleri uzun süredirçıkmazdaydı. İsrail savaşın ancak Ha-mas'ın askeri ve siyasi bir güç olarak"yok edilmesiyle" sona erebileceğinisavunurken Hamas ise ancak kalıcıolursa bir ateşkesi kabul edeceğini veİsrail birliklerinin Filistin toprakların-dan çıkması gerektiğini belirtiyor.İsrail'in Gazze'de özellikle de Mısırsınırında askeri varlığını sürdürmesi,Filistinlilerin bölge içinde serbest şe-kilde dolaşmaları ve esir takasında ser-best bırakılacak mahkûmların kimlik-leriyle sayıları konusunda anlaşmazlık-

lar var. Hamas'ın üst düzeydeki yetkili-si Osama Hamdan dün gece Reuters'ayaptığı açıklamada, "Blinken İsraillile-rin kabul ettiğini söylüyor ve ardındanİsrailliler güncellenen bir teklif olduğu-
nu söylüyorsa, bu Amerikalıların İsrailbaskısına maruz kaldığı anlamına gelir,tersi değil. Bunun İsraillilere daha fazlazaman kazandıran bir manevra oldu-ğuna inanıyoruz" dedi.

Fİlİstİn Eğitim ve Yüksek ÖğretimBakanı Amjad Barham, Gazze Şeri-di'ndeki eğitim durumunun trajik oldu-ğunu ve işgalci İsrail'in Filistinli çocukla-rın geleceğini yok etmek istediğini söy-ledi. İsrail saldırıları nedeniyle bölgede-
ki okulların yüzde 90'ından fazlasınınyıkıldığını belirten Bakan Barham, yak-laşık 630 bin öğrencinin eğitimdenmahrum kaldığına dikkat çekti.Bakan Barham, "9 bin 500 öğrenciyiİsrail saldırısında kaybettik… Bu saldır-

ganlığın devam etmesi ve halkımıza yö-nelik yürütülen acımasız savaş nedeniy-le 5 bini engelli olmak üzere 15 bin ya-ralı öğrenci var" dedi. İşgalden önceGazze Şeridinde üniversite okuyan öğ-renciler hakkında bilgi aktaran Bakan
Barham, saldırılar nedeniyle 88 bindenfazla öğrencinin eğitim alamadığını, üni-versite binalarının yüzde 80'inin yıkıldı-ğını bildirdi. Mısır'a giden 19 bin öğren-ci olduğunu dile getiren Bakan Barham,"Mısır'daki yetkililerle yürüttüğümüzortak çabayla onlara okullarına dönmeve eğitimlerini tamamlama imkânı sağ-lamaya çalışıyoruz" dedi. Gazze'de eğiti-min devam etmesi için çalışmalar yürü-tüldüğüne vurgu yapan Bakan Barham,"Rastgele bombalamalara rağmen eği-tim hayatının çadırlar aracılığıyla GazzeŞeridi'nde yeniden başlaması, Gazze'deve dışında bulunan tüm öğrenciler içinonline eğitim ve lise sınavlarının yapıl-ması kararını aldık" ifadelerini kullandı.
EĞİTİM MERKEZLERİ 
BARINAK HALİNE GELDİWAFA'da yer alan habere göre, Gaz-ze'de 309 okuldan 290'ı yıkıldı. Geri ka-lan okullar ise yerinden edilmiş kişileriçin sığınak olarak kullanılıyor. BM Filis-tin Mülteci Ajansı, UNRWA'ya bağlı eği-tim merkezlerinin İsrail'in Gazze işga-linden etkilenmediğini, ancak birçoğu-nun yerinden edilmiş kişilerin kaldığıtesislere dönüştürüldüğünü bildirdi.

İsraİl ordusunun Gazze Şeridi'nin orta vegüney kesimlerine düzenlediği saldırılarda 10Filistinli hayatını kaybetti. Filistin resmi haberajansı WAFA'y göre, İsrail ordusu Gazze Şeri-di'nin orta kesimlerindeki Bureyc MülteciKampı'nda "Ebu Zeyd" ailesine ait evi bomba-ladı, saldırıda 6 kişi yaşamını yitirdi. Gazze Şe-ridi'nin güneyindeki Refah kentinin kuzeyindeyer alan El-Haşaşin Caddesi yakınlarında İsrailordusu sivil bir aracı vurdu, saldırıda 4 Filis-tinli hayatını kaybetti. İsrail ordusu Refah'ınbatısında binaları havaya uçururken, topçubirlikleri de Refah'ın merkezi ve batısını hedefaldı. Yerinden edilen Filistinlilerin sığındığı El-Mevasi bölgesinin Refah kentinde kalan kıs-mındaki Eş-Şakuş bölgesine giren İsrail askeriaraçlarından Filistinlilerin çadırlarına ateşaçıldı. İsrail ordusuna ait tankların Han Yunuskentinde El-Mevasi bölgesi çevresinde açtığıateş nedeniyle 5 Filistinli yaralandı. İsrail ordusu Gazze Şeridi'nin kuzeyindekiGazze kentinde de Tel el-Heva, Es-Sabra ve Ez-Zeytun mahallelerini hedef aldı, savaş uçaklarıAskule bölgesini bombaladı. Gazze Şeridi'ninkuzeyinde İsrail ordusuna ait topçu birlikleriNusayrat'ı hedef aldı, Gazze Şeridi'nin orta ke-simlerinde de Deyr el-Belah kentinin doğusu-nu bombaladı. Gazze'deki Filistin Sağlık Ba-kanlığından dün yapılan açıklamaya göre, İsra-il'in 7 Ekim'den bu yana Gazze Şeridi'ne dü-zenlediği saldırılarda en az 16 bin 480’i çocuk,10 bin 980’i kadın olmak üzere 40 bin 139 Fi-listinli öldü, 92 bin 743 Filistinli yaralandı. Enkaz altında halen binlerce ölü olduğubildirilirken, halkın sığındığı hastane ve eğitimkurumları hedef alınarak sivil altyapı da tahripediliyor. (AA)

İsraİl ordusu, işgal altındaki Doğu Ku-düs'ün Vadi el-Cuz Mahallesi'nde Filistinlilereait bir ev ile ticari işletmeleri yıktı. Filistin res-mi haber ajansı WAFA'ya göre, İsrail güçleri,Vadi el-Cuz'da sanayi bölgesine giden ana cad-deyi kapattı ve Filistinli "El-Caberi" ailesine aitev ile "Dendis" ailesine ait ticari işletmeyi yıktı.İsrail güçleri, "Aşur" ailesine ait bir spor sa-lonu ile araba tamirhanesini de yıktı. Söz ko-nusu Filistinli ailelerden bazıları, İsrailli yetki-lilerin saat 06.00'da arayıp yıkım için bildirim-de bulunduklarını ve eşyalarını almalarınadahi izin verilmediğini söyledi. Mahalle sakin-leri de İsrail mahkemelerinden yıkımın sürdü-rülmemesi yönünde karar çıktığını, İsrail güç-lerinin baskın yaparak yıkıma girişmesine şa-şırdıklarını ifade etti.İsrail ordusu, Vadi el-Cuz Mahallesi'nin sa-nayi bölgesini kuşatmaya ve buraya çıkan anacaddeleri kapalı tutmaya devam ediyor. İsrailmakamlarının, sene başından bu yana işgal al-tındaki Doğu Kudüs'te Filistinlilere yönelik ay-rımcı uygulamalarını ve yıkımlarını artırdığıbelirtiliyor. İsrailli, Filistinli ve uluslararası in-san hakları kuruluşları, İsrail makamlarınınDoğu Kudüs'te Filistin nüfusunu sınırlamakiçin inşaatlara kısıtlama getirdiğini ifade edi-yor. Söz konusu kuruluşlar, İsrail makamları-nın Doğu Kudüs'te Filistin topraklarını gasbe-den İsraillilerin yasa dışı yerleşim yeri kurma-sı için verdiği izinlerde ise ciddi artış olduğunuaktarıyor. İsrail, işgal altındaki Batı Şeria ve Doğu Ku-düs'te Filistinlilere ait birçok ev ve iş yerini"ruhsatsız" olduğu gerekçesiyle yıkıyor. (AA)

Gazze'de yıkım ve umutFilistin Eğitim ve Yüksek Öğretim Bakanı Amjad Barham, İsrail'in Gazze'ye yönelik devam eden bombardımanınedeniyle bölgedeki okulların yüzde 90'ından fazlasının yıkıldığını söyledi. 630 bin öğrencinin eğitimden mah-rum kaldığını belirten Bakan Barham, 9 bin 500 öğrencinin İsrail saldırıları nedeniyle hayatını kaybettiğini açık-ladı. Bakan, "bombalamalara rağmen eğitimin Gazze Şeridi'nde tekrar başlaması için" karar alındığını duyurdu
İsrail düzenlediği 

saldırılarda 10 
Filistinliyi öldürdü

İsrail, Doğu Kudüs'te
Filistinlilere ait ev 
ve işletmeleri yıktı

Blinken: Netanyahu ateşkesi kabul ettiABD Dışişleri Bakanı Antony Blinken, İsrail Başbakanı Binyamin Netanyahu'nun "boşlukları kapa-tan yeni ateşkes teklifini kabul ettiğini" söyledi. Hamas'a da bu teklifi kabul etme çağrısında bulu-nan Blinken, Doha'daki son ateşkes çabalarını anlaşma için "en iyi ve son fırsat" olarak nitelemişti

Joe Biden'dan vedaSağlık sorunları olduğunu söyleyerek Kasım ayında yapılacak olanbaşkanlık yarışından çekilen ABD Başkanı Biden, Demokratik Ulu-sal Kongre'sinde demokratlara veda etti. Biden, konuşmasında göz-yaşları içinde kalarak “Sizi seviyorum Amerika” ifadelerini kullandı
İsraİl’İn Gazze Şeridi’ne yönelik saldı-rıları 318 gündür devam ederken, İsrail or-dusu Gazze Şeridi’ne düzenlediği hava sal-dırısında kendi askerlerini vurdu. Ordu ta-rafından yapılan açıklamada, sabah saatle-rinde Gazze Şeridi'nin güneyinde düzenle-nen başarısız bir hava saldırısında 1 aske-rin hayatını kaybettiği, 6 askerin de yara-landığı aktarıldı. Açıklamada ilk incelemele-re göre yerel saatle 06.30 sıralarında İsrailHava Kuvvetleri'ne ait F-15 savaş uçakları-nın Han Yunus bölgesindeki çeşitli hedeflerivurduğu ve füzelerden birinin teknik arızasonucu hedef yerine İsrail askerlerinin ko-nuşlandığı çok katlı bir binayı vurduğu ak-tarıldı. Açıklamada, askerlerin bulunduğubinanın hedeflenen noktadan yaklaşık 300metre uzakta olduğu belirtilerek, füzeninbinanın üst katlarındaki dairelerden birineisabet ettiği ve bitişikteki bir dairede bulu-nan askerlerin üzerine binanın bir kısmınınçöktüğü belirtildi. Açıklamada, söz konusuarızanın ilk kez yaşandığı ifade edilerek, so-ruşturmanın devam ettiği aktarıldı.

İsrail, kendi 
askerini vurdu
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Bakan Göktaş, son dönemde artandijital ve oyun bağımlılığının çocuklarınsağlığını olumsuz etkilediğini belirterek,Cumhurbaşkanı Yardımcısı Yılmaz'ın baş-kanlığında bağımlılıkla mücadeleyi tümyönleriyle ele alacak kurul oluşturulacağı-nı bildirdi.Aile ve Sosyal Hizmetler Bakanı Mahi-nur Özdemir Göktaş, AK Parti Genel Mer-kezi'nde, AK Parti Genel Merkez İnsanHakları Başkanlığının "Dünya İnsani Yar-dım Günü" dolayısıyla düzenlediği prog-ramda, insan hayatına dokunan iyiliklerinhiçbir zaman unutulmayacağını belirtti.İyilik hareketlerini her daim asli bir so-rumluluk olarak gördüklerini, bu kapsam-da çalışmalarını büyük bir heyecanla sür-dürdüklerini aktaran Göktaş, şöyle konuş-tu: "AK Parti, Sayın Cumhurbaşkanı'mız li-derliğinde, Türkiye'nin insan odaklı siyase-tinin en güçlü temsilcisi olmuştur. Bakan-lık olarak, çalışmalarımızı bu anlayıştanhareketle sürdürüyoruz. Toplumun tama-mını kapsayan bir perspektifle insanlıkonuruna yakışan sistemler kuruyoruz.Yeni hizmet modellerimizle acil müdahale-ler ve anlık çözümlerin ötesine geçiyoruz."Göktaş, "Güçlü Aile, Güçlü Toplum,Güçlü Türkiye" ilkesiyle ülkenin refahınıartırma hedefiyle hareket ettiklerini vur-gulayarak, şunları söyledi:"Bugün tüm sosyal politikalarımızınodağında ailenin korunması ve güçlendi-rilmesi hedefi yer alıyor. Bütüncül bir ba-kış açısıyla belirlediğimiz çalışmalarımızıbu yıl ilk defa Ailenin Korunması ve Güç-lendirilmesi Eylem Planı ile ilan ettik. Eko-nomik, siyasi ve toplumsal hayata aktif ka-tılma için kadın erkek eşitliğinin sağlan-masına öncelik verdik. Geçmişte olduğugibi bugün de kadınları Güçlü Türkiye’ninmimarları olarak görüyoruz. Bu anlayışı-mızı Kadının Güçlenmesi Strateji Belgesive Eylem Planı ile ulusal politikalarımızınönemli bir unsuru haline getirdik.Aileyi ve toplumu tehdit eden her türlüşiddete karşı sıfır tolerans ilkesini benim-sedik. Şiddet mağdurları ile birlikte şiddetfaillerine yönelik çalışmalarımızla şiddetdöngüsünü kırmaya kesin karar verdik.Bugün ülkemizde aktif olan 82 Şiddet Ön-leme ve İzleme Merkezi, 112 kadın konuk-evi, KADES uygulaması ve Alo 183 Şiddet-le Mücadele Hattı ile şiddete karşı etkin birmücadele veriyoruz."
"Bağımlılık türleri gün geçtikçe
artıyor"Göktaş, çocukların aile ortamında bü-yümeleri, gençlerin iyi yetişmesi için aileodaklı bakım hizmetleri sunmaya devamettiklerini dile getirerek, "Sosyal ekonomikdestekler, koruyucu aile ve evlat edindir-me programlarımızla çocuklarımızı sevgive güvenle geleceğe hazırlıyoruz. Yaşlı veengellilerin rehabilitasyonu ve yaşam kali-tesini artırmak için hizmet modellerimizisürekli geliştiriyoruz." dedi.Şehit aileleri ve gazilere yönelik çalış-maları büyük hassasiyetle sürdürdükleriniaktaran Göktaş, yurt genelindeki 414 Sos-yal Hizmet Merkezi ile bütün hizmetlerinitek çatı altında sunduklarını söyledi.Göktaş, gelişen dijitalleşmeyle beraberbağımlılık türlerinin gün geçtikçe arttığınadikkati çekerek, şöyle konuştu:"Artık bağımlılık denilince akla sadecemadde, sigara ve alkol bağımlılığı gelmiyor.Son dönemde artan dijital ve oyun bağım-lılığı çocuklarımızın, gençlerimizin sağlığı-nı olumsuz etkiliyor. Şiddet içerikli dijitaloyunlar çocukların ve ergenlerin gerçeklikalgısını değiştiriyor. Bazı dijital oyunlarınise radikalleşmeye yönelik bir araç olarakkullanıldığı biliniyor."Bakanlık olarak geçen mayıs ayındaaçıkladıkları Aile Eylem Planı'nda önemlibir yer verdikleri dijital bağımlılıkla müca-dele etmeye kararlı olduklarını vurgulayanGöktaş, şunları kaydetti:"Ayrıca RTÜK ile dijital bağımlılığa yö-nelik farkındalığı artırmak için çalışmaları-mıza devam ediyoruz. Bu anlamda insanhayatını olumsuz etkileyen bu bağımlılık-larla mücadele yöntemlerimizi geliştirme-yi sürdürüyoruz.Mücadelemizi etkili bir şekilde sürdür-mek için Cumhurbaşkanı Yardımcımız Sa-yın Cevdet Yılmaz'ın başkanlığında bağım-lılıkla mücadeleye yönelik bir kurul oluştu-ruyoruz. Milli Eğitim, Sağlık ve İçişleri Ba-kanlıklarımız da çalışma grubunda yer ala-cak. Bu kurulda bağımlılıkla mücadeleyitüm yönleriyle özel olarak ele alacağız."

Şanlıurfa'nın son kazazı mehmet emin usta, 
geleneksel türk el sanatını 75 yıldır sürdürüyor

kültür ve Turizm BakanlığıGeleneksel El Sanatları SanatçısıGüngör, mesleğinin yok olmamasıiçin çalışmaya devam ediyor.Arkadaşlarını örnek alarak 7 ya-şında bir ustanın yanında mesleğeilk adımını atan Güngör, BalıklıgölYerleşkesi'ndeki Şanlıurfa ValiliğiRızvaniye El Sanatları Külliyesi'ndekendisine tahsis edilen işletmedesanatını sürdürüyor.İlk günden bu yana mesleğindenkopamayan Güngör, eskisi kadar ilgigörmese de yaptığı ürünler vatan-daşlar tarafından beğenilerek satınalınıyor.Mehmet Emin Güngör, AA muha-birine, mesleğe küçük yaşlardaadım attığını söyledi.Mesleğin tüm inceliklerini 12 ya-

şında öğrendiğini ve ustasının ken-disini dükkana ortak ettiğini anla-tan Güngör, şöyle konuştu:"Küçük yaşta iyi paralar kazan-maya başladım. Sonra ustamdanizin alarak kendi dükkanımı açtım.İşimi çok severdim ondan dolayıpazara herkesten erken gelirdim.Eskiden kazaz mesleği kuyumcudandaha kazançlı ve güzel bir meslekti.Benim dönemimde 50 civarında ka-zaz ustası vardı, zamanla hepsi ka-pandı. O dönemler renkli kaytan,saç bağı, puşu püskülü, tespih püs-külü, altın kaytanı, saç koru, sırmalıpuşi gibi çeşitli ürünler yapardık.Şimdi artık bu mesleği yapan kimseyok, çırak da bulamıyoruz. Bu mes-leği yapan benden başka kimse kal-madı. Oğluma da bu mesleği öğret-

tim, Kültür ve Turizm Bakanlığı ka-zaz ustası belgesini de aldı. Oğlumbu mesleği yapmıyor ama mesleğiöğrendi. Yaptığım ürünleri satmakistemiyorum, her biri benim içinçok kıymetli, hayatımın bir parçasıgibi görüyorum. Oğluma vasiyet et-tim, benden sonra bu mesleği yapa-bildiğin kadar yapmaya devam et,bu sanat ölmesin dedim."Tanıdığı akademisyenlerdenkendisine birkaç öğrenci gönder-mesi talebinde bulunan Güngör, öğ-rencilere mesleğin inceliklerini öğ-retmek istediğini söyledi.
"Meslek altın bileziktir"İlerleyen yaşına ve ihtiyacı olma-masına rağmen mesleğini çok sev-diğini ve bırakamadığını belirten

Güngör, şunları kaydetti:"Her sabah gelip dükkanımı açıpzaman geçiyorum. Konya ve Gazian-tep'ten beni çağırdılar 'gel bize buişle ilgili kurs ver' dediler ama ya-şımdan dolayı kabul etmedim. Şan-lıurfa'daki yetkililerin bana sahipçıkmasını istiyorum. Türkiye'de busanatı benden başka yapan kalmadı,bu işin son temsilcisiyim. Bana des-tek verilirse 5-10 öğrenci gönderir-lerse onlara mesleğin incelikleriniöğretirim çünkü bu meslek altın bi-leziktir. Bu işi öğrenen birisi geçimsıkıntısı çekmez. Benim tek derdim,bu meslek benimle mezara gitme-sin. Müşteriler bu ürünleri süs eşya-sı olarak alıyor. Çin ve Japonya'dangelen turistler bile bu ürünlerdenalıyor."

Şanlıurfa'da 82 yaşındaki kazaz (ham ipeği iplik ve ibrişim durumuna getiren kişi)Mehmet Emin Güngör, 75 yıldır sürdürdüğü mesleğini geleceğe aktarmak istiyor.

Balıkesir'de iki kız kardeşin açtığı kahvehane
Sadece kadınlara Hizmet veriyor

Samsun'un yöresel 
lezzetlerinden Haluçka 

çorbası coğrafi işaret bekliyor
samsun'un yöresel lezzetlerin-den olan ve lezzetiyle damaklardatat bırakan Haluçka çorbasına coğ-rafi işaret alınması için proje hazır-landı.Havza İlk Kıvılcım 1919 KadınÜretim ve İşletme Kooperatifi üyele-ri Havza, Kavak, Ladik, Vezirköprüve Asarcık ilçelerinde genellikle özelgünlerde hamur, nohut ve tavuk etiile yapılan yöresel çorbanın bilinirli-ğinin artması için çorbayı günlükmenülerine ekledi.Kooperatif üyeleri ayrıca, lezze-tiyle müşterilerin damaklarında tatbırakan Haluçka çorbasına coğrafiişaret alınması için proje hazırladı.Kooperatif Başkanı Şehri Dilek,AA muhabirine, Haluçka çorbasınınmevsimine göre kaz veya tavuk etiile hazırlandığını söyledi.Çorbanın, köylerde kadınlar ta-

rafından imece usulü hazırlanaraközel günlerde tüketildiğini anlatanDilek, "Biz kooperatifte Samsun'unyöresel ürünlerini imal ederek tanı-tımını yapıyoruz. Haluçka çorbasıda bu ürünlerimizden biri. Haluçkaçorbası bize atalarımızdan kalmaama unutulmaya yüz tutmuş bir lez-zetimiz. Bunu gün ışığına çıkarmayaçalışıyoruz." dedi.Dilek, şunları söyledi:"Önceden düğünlerde, askermevlitlerinde, tüm özel günlerde ni-nelerimiz bunu yapardı. Günümüzşartlarında kadınların iş hayatınaatılması ve teknolojinin artması ilebirlikte bu lezzetimiz unutulmayabaşladı. Kooperatif olarak biz de ni-nelerimizden öğrendiğimiz şekildebu lezzeti unutturmamak ve tanıtı-mını yapmak için çaba gösteriyo-ruz."

Balıkesir'in Burhaniye ilçe-sinde iki kız kardeş, turistik ma-hallede mayıs ayında açtıkları iş-letmede kadınlara özel kahvehanehizmeti veriyor.İstanbul'dan, 1,5 yıl önce Balı-kesir'in turistik ilçesi Burhani-ye'ye yerleşen Nazlı Şimşek ve ab-lası Arzu Kılıç, deniz kıyısındakiÖğretmenler Mahallesi'nde açtık-ları kahvehaneye sadece kadınmüşteri kabul ediyor.İşletmeci kız kardeşlerin yanısıra 3 kadının çalıştığı kahvehane-ye erkekler, sadece eşleri içeri-deyken girebiliyor.Nazlı Şimşek, AA muhabirine,yaklaşık 3 aydır hizmet verdiklerikahvehane sayesinde güzel arka-daşlıklar edindiklerini söyledi.Çevre sakinlerinden olumlugeri dönüşler aldıklarını belirtenŞimşek, "Güzel ablalarımız varbize destek olan. Kışın da devamettireceğiz. Daha güzel etkinlikleraktiviteler düşünüyoruz." dedi.

Şimşek, kadınlara özel kahve-hane açma fikrinin, kadınlarakendilerini daha rahat hissettir-me düşüncesinden çıktığını anlat-tı. Erkeklerin her alanda daha öz-gür olabildiğini dile getiren Şim-şek, şunları kaydetti:"Kadınlara da daha fazla öz-gürlük verilsin istiyoruz. Tabii kihepsi erkekler kahvehanesine yada bir kafeye gidebilirler ama bu-rada kendilerini daha rahat hisse-debilirler. Bizimle beraber mutfa-ğa girebiliyorlar, birlikte bir şeyleryapabiliyoruz. Herkes daha anla-yışlı, daha samimi, daha rahat. Çe-şitli sosyal aktiviteler de düzenli-yoruz. Meditasyon çalışmalarıoluyor. Bunun haricinde bazı ak-şamlar kadınlar matinesi yapıyo-ruz, eğleniyoruz, göbek atıyoruz,halay çekiyoruz. Sadece okey yada kağıt oynanmıyor. Beraber mü-zik koroları olabiliyor, canlı mü-zikler de ara ara yapıyoruz."

Bağımlılıkla 
mücadelede 
yeni dönem 

başlıyor
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TrafiK kazası sonucu 2019'dahayatını kaybeden Kültür ve Tu-rizm Bakan Yardımcısı, tarihçi Prof.Dr. Ahmet Haluk Dursun, "Vefatının5. Yılında A. Haluk Dursun" başlıklıetkinlikte yad edildi.Kültür ve Turizm Bakanlığı ta-rafından Gülhane'deki İstanbul Ar-keoloji Müzeleri Kütüphanesi'ndedüzenlenen programda Dursun'unyaşamı boyunca gerçekleştirdiğiçalışmalar ele alındı.Etkinliği yöneten Türkiye Yaz-ma Eserler Kurumu (TYEK) Başka-nı Dr. Coşkun Yılmaz, pek çok kişi-nin ufkunu açan, devlet tecrübesiy-le yol gösteren Dursun'un, Ayasof-ya Camii'nin ibadete açılması önce-sinde yaptığı çalışmaların öneminedikkati çekti. Hatıralar ve yaşanmışlıklar ışı-ğında Dursun'u yad etmek için or-ganize edilen programın konuşma-cılarına teşekkür eden Yılmaz,"Unutmakta felaket, hatırlamaktahayat vardır, Ayasofya’nın cami ola-rak ibadete açıldığını dahi aradan4 sene geçmesine rağmen neredey-se hatırlamıyoruz, müze olduğugünleri çabuk unuttuk. Hatırlamakve unutmamak düsturu hakikatençok önemli. Haluk Dursun hocamı-za Allah rahmet eylesin." dedi.
"Ayasofya'nın bir külliye oldu-
ğundan bahsetti"Türkiye Maarif Vakfı Başkan Ve-kili Prof. Dr. Ahmet Emre Bilgili,müze başkanlığı görevleri ortayaçıktığında, Haluk Dursun'un Aya-sofya Müzesi Başkanlığı görevinegetirildiğini söyledi.

Müze başkanlıklarına entelek-tüel bir bakışa sahip insanların gel-mesinin büyük yararı olduğunuvurgulayan Bilgili, "Haluk hoca gö-reve geldiği zaman, onun bakışıbize de yansıdı. Biz de Ayasofya Ca-mii'ne farklı bir bakış açısıyla bak-maya başladık. Eskiden müze var-dı, ziyaretçileri vardı. Daha çok buçerçevede sevk ve idare yapıyor-duk. Haluk hoca gelince Ayasof-ya'nın bir külliye olduğundan bah-setti. Çeşmesi, türbesi, imareti, kü-tüphanesi, hamamı, medrese kısmıhepsi ayrı birer boyuttu. Bunlarınönemini biz Haluk hocanın yaklaşı-mından, bakışından öğrendik." diyekonuştu.Bilgili, Dursun'un başkanlık dö-neminde sebil geleneğinin ihyaedilmeye başlandığını, çeşmeninrestorasyonunun yapıldığını vetürbelerin açıldığını aktararak,şunları kaydetti:"Biz Ayasofya'ya bu şekilde ba-karken aslında Haluk hoca bir günAyasofya'nın ibadete açılacağını bi-liyordu ve bunun zeminini hazırla-mak gerektiği mantığıyla hareketetti. Biz bunu daha sonra anlıyo-ruz. Her zaman için en iyi hocalar-dan birisiydi. Hocayken bile devletadamı bakışı vardı. Ayasofya Camiiibadete açılmadan önce ramazan-da Kadir Gecesi mahrem sayıda ki-

şiye yönelik bir iftar yapıldı. İftar-dan sonra da namaz kılındı. Bunubugün söyleyebiliyoruz, daha öncesöylememiştik. O gün biz namazkıldık, iftara gelenlerin bir kısmınamaza gelmek istemedi. Bu da birnasip meselesi. İlk teravihi, ilk yat-sı namazını uzun yıllar sonra kıl-mış olduk. Bu da bizim için büyükbir şerefti. Ayasofya'nın bir gün birirade gösterilip açılacağına o güninanmıştık."
"Ömrünün çoğunu öğrencile-
riyle beraber geçirdi"Kültür ve Turizm Bakan Yar-dımcısı Dr. Batuhan Mumcu, ba-kanlıkta görev aldığı dönemdeDursun ile muhabbetleri olduğunubelirterek, "Gerçekten kendisiniözlüyorum. Bakanlıkta ve aslındatamamıyla devlet içerisinde böylebir ağabeye ihtiyaç var." ifadesinikullandı.Haluk Dursun'un gençlerle özelolarak ilgilendiğini aktaran Mum-cu, şöyle devam etti:"Ben de yaşım itibarıyla gençbir kardeşinizim ve hayatımda daçok büyük etkileri olmuştur. Nite-kim vefatının gerçekleştiği kaza sü-recinde bile gençlerimiz için Ah-lat'taki projelerde birçok katkısı ol-muştur. Birçok insana ufuk açmış-tır. Benim doktora tezimde de Ha-

luk hocanın yönlendirmesi vardır.Bakanlıkta ve bürokrasi içerisindeHaluk hocamızın çok farklı bir yerivar."Gençliğe çok önem veren Dur-sun'un "Dicle'nin, Karasu'nun,Aras'ın kuzularını çakallara kaptır-mayacağız" sözünü aktaran Mum-cu, "Dicle'nin kuzuları derken hepbunu kastederek hareket etti. Öm-rünün çoğunu öğrencileriyle bera-ber geçirdi. Onların projelerinde,elimizden geldiğince Haluk hoca-mızın bıraktığı mirasa katkı sağla-maya çalışıyoruz ama tabii ki yok-luğu her zaman çok belirgin bir şe-kilde hissediliyor." değerlendirme-sinde bulundu. Milli Savunma Üni-versitesi Rektörü Prof. Dr. ErhanAfyoncu da Dursun'un hayatındaİstanbul'un son derece önemli ol-duğuna işaret ederek, "Bizim me-deniyetimiz şehirde inşa edildi. İs-lamiyet'in ortaya çıktığı dönemdeMekke dünyanın en büyük şehirle-rinden birisiydi. Osmanlı medeni-yetini de İstanbul taşıdı. Fakatmaalesef 1950'lerden sonra göçünartmasıyla birlikte İstanbul değişti.Köy kültürü köyde güzeldir, şehir-leştirdiğiniz zaman bu güzel olmu-yor. Yani şehir köyü haline geliyor.Haluk hocanın da en çok mücadeleettiği unsurlardan birisi buydu."ifadesini kullandı.
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saKarya'nın Akyazı ilçesinde,Cumhuriyet'in kuruluş dönemlerin-de yapıldığı değerlendirilen, Kültürve Turizm Bakanlığınca koruma altı-na alınan cami restore edilecek.Dokurcun Çengeller Mahalle-si'ndeki caminin korunması ve iba-dete açılması için Sakarya Uygula-malı Bilimler Üniversitesi (SUBÜ)Öğretim Görevlisi Dr. Metin Çengelve mahalle sakinleri harekete geçti.Durumun yetkililere bildirilmesiüzerine Akyazı Belediyesinin giri-şimleriyle başlatılan süreçte incele-me ve tespitler yapıldı. İlgili kurum-larca farklı tarihlerde gönderilen ya-zıların incelenmesi sonucu cami,Kültür ve Turizm Bakanlığının kararıdoğrultusunda haziranda koruma al-tına alındı.Karar kapsamında caminin rölö-ve, restitüsyon ve restorasyon proje-leri hazırlanacak. Projelerin tamam-lanmasının ardından kerpiç ve ah-şaptan yapılan, iç mekanında kökboyayla yapılmış motiflerin yer aldı-ğı caminin restore edilerek ibadeteve turizme açılması hedefleniyor.
"Restorasyonu en kısa za-
manda gerçekleştirmek isti-
yoruz"Akyazı Belediye Başkanı BilalSoykan, AA muhabirine, konununMetin Çengel'in durumu bildirmesi-nin ardından gündeme geldiğini be-lirterek, şubat ayında Sakarya Kültürve Turizm Müdürlüğü ile KocaeliKültür Varlıklarını Koruma BölgeKurulu'na yazı yazdıklarını söyledi.Sürecin hızlı ilerlediğini belirtenSoykan, incelemeye değer bulunancaminin Bakanlık tarafından "korun-ması gerekli taşınmaz kültür varlığı"olarak tescillendiğini kaydetti.Soykan, bundan sonraki süreçteprojelerin hazırlanacağını, tamam-landıktan sonra da restorasyon tari-hinin netleşeceğini belirterek, "Kay-nak problemi olmayacağını ve çalış-manın kısa sürede tamamlanacağınıdüşünüyorum. Yaklaşık 100 yıllıkcami. Cami ahşap yapıda, kök boya-ları kullanılmış. Kök boyaları 100 yıl-da, diğer yapı malzemelerine oranlaözelliğini daha çok korumuş. İnşal-lah kısa sürede hem Akyazılılarınhem de ülke insanlarımızın hizmeti-ne ve beğenisine sunmuş olacağız."diye konuştu.
"Tarihi varlıkları ortaya çıka-
racağız"SUBÜ Öğretim Görevlisi Dr. MetinÇengel de caminin bulunduğu ma-hallede doğduğunu söyledi.Caminin yapımının Cumhuri-yet'in başlangıç yıllarına dayandığıbilgisini paylaşan Çengel, cami uzunyıllar bakımsız kaldığı için girişimdebulunduklarını anlattı.Çengel, caminin kültür varlığı ola-rak kaydının yapıldığını, BelediyeBaşkanı Soykan'ın gayretleriyle deileriki süreçte caminin kültür varlık-ları içerisinde kullanılabilir hale ge-tirileceğini dile getirerek, "Köyde ta-rihi evler de var. Bu yapıyı kazandı-rırsak o tarihi evleri de kültür varlık-ları arasına kaydettirme söz konusuolabilir." dedi.Caminin, restore edilmesinin ar-dından kültür gezileri için de bir me-kan olacağını anlatan Çengel, camiiçin çevre düzenlemesi de planlandı-ğını kaydetti.Çengel, bölgenin Osmanlı döne-minde üniversite bölgesi olduğunu,bu tarihi açığa çıkarmak için girişim-lerinin devam ettiğini belirterek,"Yüksek lisans ve doktora tezleriyaptıracağım, Akyazı'daki diğer tari-hi varlıklarla ilgili. Bunları ortaya çı-karacağız. Dijital arşiv kurarak ya-yınlayacağız, gelecek nesillerin o ev-raklara ulaşması için." ifadelerinikullandı.

Sakarya'da koruma
altına alınan asırlık
cami, restorasyonla

ibadete açılacakKültür ve Turizm Ba-kanlığınca düzenle-nen "Vefatının 5. Yılın-da A. Haluk Dursun"programında, AhmetEmre Bilgili, BatuhanMumcu, Prof. Dr. Er-han Afyoncu ve Os-man Sezgin, 2019'davefat eden usta tarih-çiyi anlattı.

Prof. Dr. Ahmet Haluk Dursun 
vefatının 5. yılında anıldı

Kayseri'de "Gazzeli 
Çocuklar" konulu 

resim sergisi açıldı
Kayseri'de İsrail'in Filistin'eyönelik saldırılarına dikkati çek-mek amacıyla 14 ülkeden res-samların eserlerinin yer aldığı"Gazzeli Çocuklar" sergisinin açı-lışı yapıldı.Talas Belediyesi ev sahipliğin-de Uluslararası Balkan Koopera-tifi'nin katkılarıyla düzenlenensergi, Cumhuriyet Meydanı'ndaaçıldı.Açılışta konuşan Talas Beledi-ye Başkanı Mustafa Yalçın, İsra-il'in 7 Ekim'den bugüne 50 bineyakın insanı katlettiğini söyledi.Soykırıma dönüşen olayda 16binin üzerinde çocuğun hayatınıkaybettiğine dikkati çeken Yalçın,Türkiye dışında dünyanın Gaz-ze'ye sırtını döndüğünü belirtti.Resimleri çizenlerin uluslar-arası düzeyde ve yetkin ressam-lar olduğunu vurgulayan Yalçın,Gazze'de yaşananların unutulma-ması için ellerinden geleni yapa-caklarını ifade etti.Balkan Kooperatifi BaşkanıHamza Yavuz ise Gazze'de hergün okulların, evlerin bombalan-dığını ve insanların hayatını kay-bettiğini belirterek, sergide Bos-na Hersek, Norveç ve Türkiye'ninde aralarında yer aldığı 14 ülke-den ressamların 183 eserinin yeraldığını söyledi.

UlUslararası Kahramanma-raş Geleneksel Ağustos Fuarı, 10günde 400 bin ziyaretçiyi ağırladı.Kahramanmaraş BüyükşehirBelediyesinin 20 yıl aranın ardın-dan yeniden vatandaşlarla buluş-turduğu ve 9 Ağustos Cuma günüaçılışı gerçekleştirilen fuar, Kahra-manmaraş Atatürk Parkı'nda de-vam ediyor.Kahramanmaraş BüyükşehirBelediye Başkanı Fırat Görgel, AAmuhabirine, fuarı 10 günde 400bin vatandaşın ziyaret ettiğini söy-ledi.Kentin 6 Şubat depremleri son-rasında çok büyük bir acı yaşadığı-nı anlatan Görgel, şöyle devametti:"Tabii ki inşa ve ihya çalışmala-rımız sürerken, vatandaşlarımızınbu dönem içerisinde morallerinive motivasyonlarını arttırıcı sosyalve kültürel faaliyetlere de devamedeceğiz. Ağustos fuarı da bunla-rın içerisinde en önemlilerindenbir tanesiydi. Nitekim, ilk on gün-de 400 bini aşkın vatandaşımızfuarımızı ziyaret etti. Bu açıdanbaktığımızda, belki de bölgenin enbüyük fuarlarından biri olmuş

oldu."Görgel, fuarın, iş yeri yıkılan vehasar gören depremzede esnafada can suyu olduğunu belirterek,şunları kaydetti:"Fuarda farklı günlerde konser-ler, çocuklarımızın eğleneceğialanlar var. 170 esnafımızın, ken-dilerini bu dönem içerisinde cansuyu olarak gördüğümüz satışalanları var. 10 gününü geride bı-raktığımız fuar ziyaretçi akınınauğradı adeta. Sadece Kahraman-maraş'tan da değil tüm bölge iller-den hem önemli sayıda sosyalmedyada takipçileri olan arkadaş-larımız hem de vatandaşlarımızfuarımızı ziyaret etmiş ve şehrimi-

zin tanıtımına katkıda bulunmuşoldu. Şehrimiz için bu tür kültürelve sosyal aktiviteleri şehrimize ka-zandırmaya devam edeceğiz. Buşehrin dörtte biri neredeyse yokolmuş durumda. Altyapısı hemenhemen tamamen deforme olmuşdurumda. Şimdi, altyapı çalışmala-rını sürdürürken aynı zamandaüstyapıyı da ilgili bakanlıklarımız-la, okullar, hastaneler, konutlar, işyerleri, sanayi alanları gibi alan-larda çalışmalarımızı sürdürürkenfuar organizasyonu şehre adetabir nefes oldu. O yüzden, sağ ol-sunlar, bunun beğenisini bize fuaralanında da çok ciddi manada va-tandaşlarımız ilgisiyle gösteriyor."

Uluslararası Kahramanmaraş
Geleneksel Ağustos Fuarı'nı 10
günde 400 bin kişi ziyaret etti
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TBB ve İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, 
Marmara Belediyeler Birliği ve İPA iş bir
liğiyle düzenlenen, ‘17 Ağustos'un Çeyrek 
Asır Ardından’ başlıklı etkinlikte konuştu. 
Özelde İstanbul ve Marmara’yı, genelde ise 
tüm Türkiye’yi derinden etkileyecek olası 
Marmara Depremi için yerel çözümler 
ürettiklerini ve üretmeye devam edecek
lerini vurgulayan İmamoğlu, “Yani biri din
liyor diye sesini kısmak yok, biri kızar diye 
konuşmamak yok. Hepimizin çocuğu, hep
imizin evindeki bebeği, doğmamış yaşam
ların sorumluluğu bizim üzerimizde. O 
bakımdan bunun çok sert bir konu 
olduğunu, kişileri, kurumları aştığını, mem
leket, hatta ulusal, hatta küresel ölçekte 
olduğunu zihinlerimizden çıkarmayacağız. 
99 depremini de yerinde gördüm, Maraş'
taki depremi de yerinde gördüm. Hala in
sanların acısını, gözlerinin nasıl 
nemlendiğini yaşıyorum. Sorumluluğumuz 
büyüktür. Ölüm vardır. Ama kesinlikle de
premdeki ölüm çok acıdır. Çok acıdır; 
çünkü kendi ellerimizle kendimizi öldürüy
oruz. Meseleye böyle bakalım” dedi. 

Marmara Belediyeler Birliği ve İstanbul 
Planlama Ajansı (İPA) iş birliğiyle, “17 
Ağustos'un Çeyrek Asır Ardından” 
başlığıyla, 2 gün sürecek (1819 Ağustos) 
bilimsel etkinlik düzenlendi. İPA’nın Flo
rya’daki yerleşkesinde, CHP TBMM Grup 
Başkanvekili Gökhan Günaydın’ın 
katılımıyla düzenlenen etkinliklerin açılış 
konuşmalarını, Türkiye Belediyeler Birliği 
(TBB) ve İstanbul Büyükşehir Belediye 
(İBB) Başkanı Ekrem İmamoğlu ile Mar
mara Belediyeler Birliği ve Bursa Büyükşe
hir Belediye Başkanı Mustafa Bozbey yaptı. 
Kahramanmaraş merkezli 6 Şubat 2023 
depremlerinde yıkımı yaşayan Adıya
man’ın Belediye Başkanı Abdurrahman 
Tutdere, Hatay’ın Defne ilçesinin Belediye 
Başkanı Halil İbrahim Özgün, Bilecik 
Belediye Başkanı Melek Mızrak Subaşı ve 
İzmit Belediye Başkanı Fatma Kaplan Hür
riyet de etkinlikleri izleyenler arasında yer 
aldı. 

 
“İRKİLELİM VE AYAĞA KALKALIM” 
Konuşmasına, “25 yıl önceyi bugün 

konuşmak ve içi yine kaygılarla ve de üzün
tülerle ve hatta görevimizi tam yapama
manın da biraz başımızı öne eğen 
duruşuyla sürdürmenin hüznünü yaşıyo
rum” sözleriyle başlayan İmamoğlu, özetle 
şunları söyledi: 

“Ve bunu yaşamalıyız. Bunu derinden 
hissetmeliyiz. Aslında her birey, kendi 
koşullarında bunu hissetmeli ki, bir an 
önce tabiri caizse irkilelim ve ayağa kalka
lım ve işimizi daha iyi yapma konusunda 
yüksek bir sorumlulukla hareket edebile
lim. Bu gerçeği görmezsek, aynı hataları 
yapmak ne yazık ki biraz da normalleşen, 
biraz da ‘insani’ diye tarifleyebileceğimiz 
tavrı ve psikolojiye dönüşen süreci bize 
yaşatır. Bunu yaşatmaya ve yaşamaya asla 
ve asla hakkımız da yok, haddimiz de yok. 
Bir yandan hatırlayacağız, bir yandan kayı
plarımızı anacağız. Adıyaman ve Defne 
Belediye Başkanlarımız da bizimle. Onların 
şahsında, oradaki bütün yurttaşlarımıza da 
geçmiş olsun diyerek, onları yalnız bırak
mayacağımızı iletmek istiyorum.” 

 
“TEK IŞIĞIMIZ; BİLİM, TEKNİK, AKIL” 
“Çeyrek asır önce sarsılan bu coğrafyada, 

sorumluluğumuz devam ediyor ve çalış
maya devam edeceğiz. Tek ışığımız var 
aslında; bilim, teknik, akıl. Başka bir 
ışığımız yok. Yani hiçbir kişilik, kendisini 
şahsen bir ışık olarak göstermeye kalk
masın. Mevcutta bir ışık var; bilim. Bilimi 
önünüze bir ışık ve doğrultu olarak koy
duğunuzda, inanın bu toplum en doğruları 
yapacaktır ve o doğru, can kaybı yaşamak
tan bizleri kurtaracaktır. Burada oluşumuz, 
tabii sadece geçmişimizi değil, tam aksine 
geleceğimizi konuşmaya dairdir. Biliyoruz 
ve yaşıyoruz ki; İstanbul, Marmara Bölgesi, 
yani bu coğrafya, hala büyük bir tehdit al
tındadır. Bugün, bu 25 yıllık süreçte, çeyrek 
asırlık zaman diliminde neler öğrendik? 
Neler biliyoruz? Nasıl önümüze bakıyoruz? 
Bu gözden geçirilecek. Çok değerli oturum
lar, sunumlar olduğunu biliyorum. Bu 
bağlamda sadece İstanbul olarak değil de 
Marmara Belediyeler Birliği’yle birlikte bu
rada bir araya gelmenin de öneminin altını 
çizmek lazım.” 

 
SANAYİ BAKANLIĞI'NIN “MARMARA 

HARİTASI” ÜZERİNDEN AÇIKLAMALAR 
YAPTI 

“Bilimsel bir sunum elbette benim ne 
tarzım ne de haddim, hakkım. Ben, açıkçası 
o sunumlardan, yazılardan ve bilim insan
larının ortaya koyduğu, teknik insanlarının 
ortaya koyduğu prensiplerden kendisine 
ders çıkaran ve görev çıkaran bir belediye 
başkanıyım. Bir haritayı sizlere göstermek 
istiyorum. Bu haritayı biz tasarlamadık. Bu 
harita, Sanayi Bakanlığı'nın 2021 yılında 
yapmış olduğu bir araştırmada elde 
edilmiş bir harita. Kamuya açık bu harita, 
acaba ne söylüyor? Bunu düşünürken de 
biraz kaygılanıyorum açıkçası. Yani bu İs
tanbul için bir kaygı değil sevgili dostlar, bu, 
Türkiye için bir kaygı. Çok stratejik bir 
kaygı. Jeopolitik bir kaygı. Toplumsal bir 
kaygı, kaygı. Yani sadece depreme dayalı 
bir can kurtarma üzerinden kaygıyı da içer
miyor. Çok yönlü kaygıları içeriyor burada 
gördüğünüz bu harita.” 

 
“MARMARA DEPREMİ, TÜRKİYE’NİN 

DEPREMİDİR” 
“Bu haritadaki akışlar ve ilginin odağının 

ne denli bir noktaya bütünleştiğini, yüzde 
80’lik bir ekonomik hacmin, sadece bir 
ülkenin 10’da 1’ine sıkışmışlığı ne kadar 
büyük bir hatadır, sıkıntıdır gösteriyor 
bize. O bakımdan Marmara diye konuş
tuğumuz deprem, Marmara'nın ya da İs
tanbul'un değil, net olarak Türkiye'nin 
depremidir. Türkiye'nin her yerindeki acı, 
bizim acımızdır. Ama bu deprem, 
Türkiye'nin depremidir. Yani buradaki 
sarsılmamız, buradaki yıkım ya da yıkıl
mama, dik durma, dirençli olma, bizim 
geleceğimizin tasarımını sağlayacak. Bu 
kadar nettir ve açıktır. O bakımdan mesel
eye bu çerçeveden bakmamız lazım. Bak
tığınızda, insanların geldiği yerler itibariyle, 
okunan üniversiteler itibariyle, üretim ve 
tedarik zincirleri, ticaret ilişkileri itibariyle, 
Türkiye'nin her yerindeki insanımıza, 
çeşitli oranlarda büyük bedeller ödetecek 
bir depremdir İstanbul'da ya da Mar
mara'da yaşanacak deprem. Bu gerçek, bu 
iş, burada bulunan her birimizi aşıyor, an
lamında elbette paylaşmadım. Sorumlu
luğumuzun büyüklüğünü hatırlatmak 
adına paylaştım.” 

 
“BİR SÖZ SÖYLEYİNCE, BÜTÜN 

BAKANLARIMIZ AÇIKLAMALAR YAP
MAYA KOŞUYORLAR” 

“Geçen hafta Çin Halk Cumhuriyeti'nin 
önemli bir kenti Shenzhen’in Belediye 
Başkanı’nı burada misafir ettik. 18 milyon
luk bir nüfustan bahsediyor. Aslında bu 
nüfus, orada okuyan ya da 6 aydan fazla 
oturumu olan herkesi kapsayan bir nüfus. 
Ki ben, bu nüfus sayımıyla ilgili uzun za
mandır bir eleştiriyi yapıyorum. Türkiye'de 
yerleşik nüfusun, TÜİK verileri üzerinden 
hesaplanamayacağını ve bu bize realiteyi 
vermediğin, bu kapsamda bütün yön
lendirmelerin ve bütün stratejik kararların 
altlığını oluşturan nüfus verisinin de ne 
yazık ki doğru bir veri oluşturmadığını yıl
lardır söylüyorum. ‘İstanbul’un resmi nü
fusu 16 milyon’ dedim Shenzhen’in 
Belediye Başkanı’na. Ki 1 milyonun üz
erindeki üniversite öğrencisinin, neredeyse 
yüzde 60’ı bizim gurbetçimiz ama o, bu 
sayıda yok. Sonra, su tüketimindeki yüzde 
20’lik artışa göre konuşuyorum ki, 2 mily
onun üzerinde bizim ekstra bir misafirimiz 
var. Bunun adı sığınmacıdır, resmidir, gayri 
resmidir. Ben buradan bir söz söyleyince, 
bütün bakanlarımız açıklamalar yapmaya 
koşuyorlar ama soruna çözüm bulmakta, 
toplumu aydınlatmakta bir çaba göremiyo
rum. Bu bağlamda, bütün bunları üst üste 
koyduğumuzda, 20 milyon oluyoruz.” 

 
“İSTANBUL'DA NÜFUS AZALIYORSA, O 

ZAMAN ASKERİ ALANLARI NİYE 
KONUTA AÇIYORUZ?” 

“Bunu niye söylüyorum? 20 milyonluk 
bir nüfus varken, biz şunu konuşamayız tek 
başına: ‘İstanbul'da zaten nüfus azalıyor.’ 
İstanbul'da nüfus azalıyorsa, o zaman 
askeri alanları niye konuta açıyoruz? Ne 
yapıyoruz biz? O kadar meseleler birbirine 
grift (iç içe) bir şekilde girmiş ki. Burada 
tek sorunumuz var. Yüzlerine baktığımda, 
başımı hafif öne eğmek durumunda 
kaldığım bilim insanlarını, bu işin odağına 
koymamaktır tek sorun. Bu kadar nettir. 
Tekniği, aklı, veriyi oturup masada analiz 
etmemektir. Yani bir kişinin ya da bir şah
sın, bir grup insanın keyfi, siyasi ihti
raslarıyla karar alabileceği bir mesele 
değildir. Bunu söylerken kimse üzerine 
alınmasın. Bunun adı Cumhuriyet Halk Par
tisi'dir veya bir başka partidir; fark etmez. 
Siyasi ihtiras alanı değildir, olamaz. Mem
leketin geleceğinden bahsediyoruz ve gele
ceğini konuşuyoruz. Bu kadar açık ve nettir 
mesele. İşte o bakımdan ticari ilişkiler, 
tedarik zincirleri, üretim, yani tüm mese
lelerin, 7 üzerindeki bir şiddette deprem 
yaşandığında, Türkiye'ye çok çeşitli be
deller ödeteceğini görüyoruz. Bu derece 
hayati bir konuya ne kadar ağırlık verirsek 
verelim, yaptıklarımızdan da tatmin olma 
şansımız yok. Daha fazlasını yapmakla da 
yükümlüyüz.” 

 
“İSTANBUL'UN KÜRESEL ETKİSİNİ, 

ÇOK DERİNDEN YAŞAYAN BİR BELEDİYE 
BAŞKANIYIM” 

“İstanbul'un özellikle küresel dünyadaki 
yerini ve olması gereken yeri sorguluyor ve 
konumlandırıyoruz. İstanbul'un küresel 
etkisini, çok derinden yaşayan bir belediye 
başkanıyım. Göreve geldiğim, hatta göreve 
gelemediğim ve geldiğim anlardan itibaren, 
İstanbul’un küresel etkisini, demokrasiden 
sosyolojik tartışmalara, bölgesel insani 
hareketlerin etkisinden birtakım çevresel, 
doğayla ilgili hareketlere kadar etkisini 
yaşadım ve yaşıyorum. ‘Bir araya 
gelmeliyiz ve konuşmalıyız’ dediğimde, şu 
anda 70 Balkan şehrinin koşa koşa bir 
araya gelmesini, Genel Sekreterliğini tam 
da bu kampüste yaptığımız bu çalışmadan 
görüyor ve anlıyorum ki, İstanbul'un küre
sel etkisi muazzam. Ya da ‘Mega şehirler bir 
araya gelelim’ dediğimizde, yine aynı 
koşuyu görmek ya da Ortadoğu'daki şe
hirlere, ‘İnsanlar ölmesin. İnsanların yaşa
ması lazım, yaşatılması lazım. Şehirlerimiz 
sizinle konuşmak istiyor’ dediğimde, ‘Koşa 
koşa geliriz’ diyen Ortadoğu'nun bütün 
büyük şehirleri; bunların her birisi, İstan
bul'un küresel ölçekte ne kadar önemli 
olduğunu bize gösteriyor.” 

 

“BU DENGESİZLİK, BİRİLERİNİN İŞİNE 
YARIYOR OLABİLİR” 

“Biraz önce size sunduğum o görsellerin, 
İstanbul ve bölgesinin, Türkiye'nin geri 
kalanıyla uzun zamanda oluşmuş ilişki
lerini, ne yazık ki yer yer de patolojik 
sorunlarıyla bizlere gösterdiği bir gerçek. 
Bu, sağlıklı hale getirilmesi gereken bir il
işkinin de aslında başlangıç tarifini hep
imize yapıyor. Belki bu dengesizlik, 
birilerinin işine yarıyor olabilir. Ya da bu 
dengesizlikten rant elde edenler olabilir. 
Deprem gibi sert gerçeklikler, bu tür bir 
dengesiz yığılmanın, patolojik sorunların 
ne denli bizim hayatımızı etkilediğini ve 
hatta bir bölüm insanımızın hayatının 
mahvettiğini, sorunlar yarattığını da bizlere 
net olarak gösteriyor. Bu sağlıksız durumu 
teşhis edebilmek için, bizim bir sonraki 
ölçeğimiz. İstanbul’a bölgesele bakıyoruz 
ve oradan meseleyi daha derin okuyoruz. 
Çünkü İstanbul'u üreten, tüketen, sal
gılayan, deşarj eden bir metabolizma 
olarak mercek altına aldığımızda görüy
oruz. Ki o metabolizma, aslında tam da 
bölgesel bir nitelik bize sunuyor. Yani İstan
bul, aslında Marmara Bölgesi'yle birlikte 
çalışan bütüncül bir metabolizma. Meseleyi 
böyle okumak zorundayız.” 

 
“MARMARA BELEDİYELER BİRLİĞİ 

ÖNEMLİ BİR ŞEMSİYE” 
“İPA ve Marmara Belediyeler Birliği'nin 

bu iş birliği, daha geniş bir birlikte çalışma 
programının oluşmasının şart olduğunu 
bize gösteriyor. Marmara Belediyeler Bir
liği'ni oluşturan tüm belediyelerimiz, başta 
Bursa Büyükşehir Belediyemiz olmak 
üzere, önümüzdeki dönemde İstanbul ve 
Marmara Bölgesi'nin sağlıklı bir metabo
lizma haline gelebilmesi adına, tüm alan
larda kapsamlı iş birliği ve anlayış birliği 
yapmak zorunda olduğumuzu bize gös
teriyor. Bu konuyu elbette tek başına çöze
meyeceğimizi de biliyoruz. Bu saha siyasi 
hırs, ihtiras ya da siyasi kaygı, seçim 
sonucu; bütün bunlardan başka bir seviy
eye muhtaçtır. O nedenle bir arada çalış
maya, bir arada düşünme gayretini en üst 
seviyede göstermeye devam edeceğiz. Tabii 
ki merkezi yönetimin yapması gerekenler 
var. Tabii ki bu merkezi yönetimin yapması 
gerekenlerle birlikte, ilgili kurumların 
karşısında, belediyelerimizin yapması 
gerekenler var. Bütüncül çalışmada, her 
zaman Marmara Belediyeler Birliği'nin 
önemli bir şemsiye olduğunu, bu şemsiye 
altında çalışmalarımızın merkezi yönetimle 
birlikte ele alınması gerektiğini de özellikle 
buradan duyurmak istiyorum. Bu kurum
sallığı sağladığımızda, bu kurumsallığın 
gerçekliği üzerinden baktığımızda, gerçek 
verilerle ve sahadaki insanlarla düşünmeye 
ve üretmeye başlarız. Bu da bize doğru bir 
pusula olur.” 

 
“BİRİ KIZAR DİYE KONUŞMAMAK 

YOK” 
“Çok detay bir örnek vereyim. Marmara 

Bölgesi'nin büyüklük açısından iki önemli 
yerleşkesi var: İstanbul ve Bursa. Ve alter
natifsiz bir yol aksımız var aslında. Bu
radan baktığımızda, özellikle Gemlik 
civarında çok mühim bir fay hattını 
geçtiğini de bilmeyen yoktur. Lojistik açı
dan dikkatlice gözden geçirilmesi gereken, 
büyük bir risk alanı olduğunun altını 
çizmek lazım. İlgili kurumlarla birlikte ele 
alınması gereken bu ve benzeri o kadar 
fazla konu ve sorun var ki. Onlarca sıralaya
biliriz. Kocaeliİstanbul arasındaki ilişkiyi 
ya da Tekirdaİstanbul ya da diğer şehirler
imiz arasındaki benzer çalışmaları. Üretim 
yatırımlarını ve tesislerinin yarattığı sorun
lara ilişkin de önümüzdeki süreçte ele al
malıyız en güçlü sesle bu konuda 
raporlarımızı. Yani biri dinliyor diye sesini 
kısmak yok, biri kızar diye konuşmamak 
yok. Hepimizin çocuğu, hepimizin evindeki 
bebeği, doğmamış yaşamların sorumluluğu 
bizim üzerimizde. O bakımdan bunun çok 
sert bir konu olduğunu, kişileri, kurumları 
aştığını, memleket, hatta ulusal, hatta küre
sel ölçekte olduğunu zihinlerimizden çıkar
mayacağız.” 

 
“O YANGININ BİZİ DE PERİŞAN EDE

CEĞİNİ BİLMEMİZ LAZIM” 
“Çok açık biçimde altını çizmek isterim. 

Açıkçası, deprem karşısında dirençli bir 
metabolizmayı, tek tek yerleşim birimleri 
olarak da inşa etmemiz mümkün değil. 
Kuşkusuz belediyeler olarak, kentlerimizde 
yapacağımız çok konu var. Her birisini 
madde madde ele alıyoruz. Ama Marmara 
ölçeğinde, bir dirençli şehir inşası olmadan, 
gerçek anlamda bir çözüm mümkün değil. 
Yani kendi bahçemizde yeşillendireceğimiz 
bir ortamın, etrafımız yangın yerine dön
müşken bize hiçbir faydasının olamaya
cağını, o yangının bizi de perişan edeceğini 
bilmemiz lazım. O zaman hepimizin temel 
görevi, bu yönde bakmaktır. Lojistiğinden 
ulusal damarlarına, güçlü yerleşim alan
larından üretim ve depolama tesislerine, 
depreme hazırlıklı hale gelmek için, iş bir
liği programının ana eylem alanlarından 
olduğunu bilerek, ona göre hazırlıkları 
güçlü bir biçimde yapmak zorundayız. 
Bütüncül bir metabolizmadan bahsediy
oruz çünkü. Bunun sıradan bir teşhis ol
madığını, meseleye böyle bütüncül bir 
metabolizma gözüyle bakmadığımız 
gerçeğini unutmamamız gerekiyor. Sağlıklı 
bir çalışma yürüten metabolizma, hepimize 
uzun bir yaşam sunar. Aksi ise, gerçekten 

tehditkar bir yaşam dönemini önümüze 
koymuş demektir” 

 
“ÇAĞRILAN YERE KOŞA KOŞA 

GİDERİM” 
“Geçtiğimiz dönemde otoyollar, kanallar, 

köprü ve geçişler aracılığıyla Marmara me
tabolizmasının yeterince analiz 
edilmediğini düşünüyorum. Ve analiz 
edilmeden yapılan, böyle tepeden inme bir
takım kararların ve müdahalelerin bölgem
ize ne denli kötü geldiğini, ne denli kötü 
hissettirdiğini, kalıcı sorunları, yığınları üz
erimize taşıdığını yaşadık ve gördük. Tabii 
bunlar, ne yazık ki dert edilmedi ve bun
ların sonuçları nedir diye, ne olacaktır diye 
sorulmadı. Mesele, kesinlikle ve kesinlikle, 
bazı projelere karşı olma, karşı gelme 
meselesi değildir. Fikirleri dinlemek ya da 
dinlememek ne kadar kötü bir bakış açısı, 
ayrımı! Fikirleri dinlemek kadar dünyada 
hak olan ve hukukun gereği olan bir şey 
yokken, sorumlulukları hattımızın içinde 
olan bir konuda fikri olan insanların, 
fikirsel mütalaalarına ya da müzakereler
ine katılmamak, oraya gitmemek diye bir 
şey düşünülemez. Ben her zaman söylüyo
rum. Mesela devletimin, milletimin, onlara 
ait kurumların beni çağırdığı yere, 
makamımın ağırlığıymış, temsil ettiğimiz 
şehrin büyüklüğüymüş vesaire bakmadan, 
koşa koşa giderim diyorum. Bu aslında ka
muya olan sorumluluğumuzun tarifidir. 
Yoksa Ekrem İmamoğlu tevazu gösteriyor 
değil. Sorumluluğumu yerine getirmenin 
tarifini yapıyorum.” 

 
“SORUYORSAK, SORGULUYORSAK; 

GELİŞİME AÇIĞIZ DEMEKTİR” 
“Meseleye soru sorarak bakmak, karşı 

taraf ya da taraf olmak anlamında bir bakış 
değildir. Bir insanın insan olmasının 
temeldir. Soruyorsak, sorguluyorsak; 
gelişime açığız demektir. Büyüyoruz, 
dünyada özel bir yere doğru gidiyoruz de
mektir. O bakımdan bütün bu sorularımıza 
böyle bakılmasını isterim. Hizmet edilen 
coğrafyanın, metabolizmanın sağlığından 
sorumlu bir Belediye Başkanı olarak, 
açıkçası bu bölgeye yapılan her müda
halenin etkisi, benim konumdur. Bunları 
sorgulamak, araştırmak benim konumdur. 
Tıpkı diğer bölge belediye başkanlarımızın 
olduğu gibi. Köprü yapılırken de havali
manı inşa edilirken de otoyol yapılırken de 
ya da bir kanala niyet edilirken de benim 
bunları sorgulamak ve sorgulayarak buna 
bakmak, benim sorumluluğumdur. Mil
letimiz adına sorumluluğumdur.” 

 
“YUKARIDAN AŞAĞIYA OLUŞAN 

ETKİNİN, BİZİ BUGÜNLERDE NEREYE 
GETİRDİĞİNİ HARİTADA GÖRDÜK” 

“Marmara Depremi’nin üzerinden 25 yıl 
geçtikten sonra, kararlılıkla ifade etmek is
terim: 21. yüzyılın ikinci çeyreği, bazı 
alışkanlıkların ve yaklaşımların değiştiği, 
hem de çok değiştiği bir dönem olacak. 
Dünyayı, Türkiye'yi, Marmara Bölgesi'ni ve 
İstanbul'u yukarıdan aşağıya dinamiklerle 
şekillendirme anlayışının ötesinde, başka 
bir dönemin başladığı ve aşağıdan yukarıya 
inşa sürecini de güçlü bir biçimde uygulay
acağımız bir dönem oluşacaktır. Yukarıdan 
aşağıya oluşan etkinin, bizi bugünlerde 
nereye getirdiğini, az önce haritada gördük. 
Tam tersine bir süreci mutlaka hayatımıza 
sokmak zorundayız. İşte yukarıdan aşağıya 
inşa edilmiş bir Türkiye işaret edildiğinde, 
ekonominin yüzde 80’inin bir bölgeye 
yığıldığını ya da her üç kişiden bir kişinin o 
bölgede yaşadığını, sağlıksız bağımlılıklar 
yaratan bir etkileşim ve dağılımla sonuç
landığını görmekteyiz. Bugün İstanbul'a ve 
Marmara'ya yönelen yığılma, o anlayışın 
yarattığı olumsuz sonuçlardan sadece 
biridir. Bu yüzden, bu pratiklere imza atan 
ve bu süreci hala destekleyen aktörlerin, zi
hniyetlerin bu değişimi yaratamayacağını 
düşünüyorum. Ve değişimi bize hisset
tirmeyeceği gibi, gerçekleştiremeyeceğini 
düşünüyorum.” 

 
“HER MASAYA KOŞA KOŞA GİTMEYE 

VE BİRLİKTE DÜŞÜNME KONUSUNDA 
DA KARARLIYIZ” 

“Çözümler konusunda Türkiye'nin diğer 
belediyeleriyle, özel olarak Marmara Böl
gesi belediyeleriyle, Türkiye Belediyeler 
Birliği ve Marmara Belediyeler Birliği’yle 
geleceğimizi şekillendirmek için, her 
ölçekte çözüm sunan projeler geliştirme ve 
geliştirenlere müdahil olmada kararlılığın
dayız. Her masaya koşa koşa gitmeye ve 
birlikte düşünme konusunda da kararlıyız. 
21. yüzyılın ilk çeyreğinin en önemli ders
lerinden birisi budur. 21. yüzyılın ikinci 
çeyreği de işte tam da bu taleplerin 
karşılanacağı, bu talepleri karşılayacak zih
niyetin ve aklın, milletin tercih edeceği bir 
akıl olduğunu buradan ifade etmek isterim. 
Bu ifade biçimi, tarafı olduğum bir siyasi 
aklın kazanmasına yönelik değil. Bu tarifi 
yapmamın amacı, bütün siyasi akılların 
aynı zihniyetle hazırlık yapmasına katkı ol
ması bakış açısıdır. Ki o zaman daha güçlü, 
daha muktedir, daha yarışmacı, daha akılcı 
bir süreci, demokratik süreci, ülkemize, 86 
milyon insanımıza hediye etmiş oluruz. 21. 
yüzyılın ikinci çeyreğine ben böyle bakıyo
rum. Özellikle Marmara ve Kahraman
maraş merkezli depremlerden sonra, 
dirençli kentler inşa etmenin hepimizin 
boynunun borcu olduğunu, hepimizin 
büyük bir sorumluluğu olduğunu ifade 
ediyorum.” 

 
“DEPREMDEKİ ÖLÜM ÇOK ACIDIR; 

ÇÜNKÜ, KENDİ ELLERİMİZLE 
KENDİMİZİ ÖLDÜRÜYORUZ” 

“Benzer biçimde pandemilere, gıda kriz
lerine, temiz suya erişime, özellikle bütün 
bu sorunların yoğun bir biçimde tartışıldığı 
bir ortamda sorumlu olduğumuz bu güçlü 
metabolizmanın, tüm öğeleriyle sağlıklı 
çalışmalarını yapmak da boynumuzun bor
cudur. Birlikte çalışalım, birlikte düşünelim, 
birlikte konuşalım. Biz bize, bunun 
ötesinde düşünelim. Biz bize tabii ki yetm
eye çalışacağız. Ama bu meselelerin 
tamamının, aynı zamanda küresel 
olduğunu, aklın ve bilimin bütün 
pencerelerinin de aslında birbirine açık 
olduğunu, seslerinin duyulduğunu, birbir
lerini duyma gayreti içerisinde olduklarını 
bildiğimiz bir ortamda, uluslararası ölçekte 
de her konuya açık bir ortam sağlamamız 
gerektiğini buradan hepinizle paylaşmak 
isterim. Kesinlikle gördüğümüz o acılar… 
99 depremini de yerinde gördüm, Maraş'
taki depremi de yerinde gördüm. Hala in
sanların acısını, gözlerinin nasıl 
nemlendiğini yaşıyorum. Sorumluluğumuz 
büyüktür. Ölüm vardır. Ama kesinlikle de
premdeki ölüm çok acıdır. Çok acıdır; 
çünkü kendi ellerimizle kendimizi öldürüy
oruz. Meseleye böyle bakalım.” 

 
BOZBEY: “DAYANIKLILIK, SADECE FE

LAKETLERİN YARALARINI SARMAK AN
LAMINA GELMİYOR” 

Marmara Belediyeler Birliği ve Bursa 
Büyükşehir Belediye Başkanı Bozbey de 
konuşmasında, 6 Şubat 2023 tarihinde 
Kahramanmaraş merkezli yaşanan büyük 
depremleri hatırlatarak, "Biri 7,7, diğeri 7,6 
büyüklüğündeki bu iki deprem, 11 ilimizi 
doğrudan etkiledi ve toplamda 50 binin üz
erinde can kaybına neden oldu. Bu rakam
ların her birinin ardında sayısız hikaye, 
yarıda kalan hayatlar ve gerçekleştirile
meyen hayaller var" ifadelerini kullandı. 
Deprem riskine karşı daha dirençli şehirler 
inşa etmenin önemine vurgu yapan 
Bozbey, "Dayanıklılık, sadece felaketlerin 
yaralarını sarmak anlamına gelmiyor. Gele
cekte karşılaşabileceğimiz şoklara karşı 
hazırlıklı olmamızı da gerektiriyor. Bu da 
ancak sistemlerimizi güçlendirerek, 
altyapımızı sağlamlaştırarak ve toplumu
muzda hazırlıklı olma bilincini yaygın
laştırarak mümkün olur" şeklinde konuştu. 

 
“MARMARA, İSTANBUL’DAN İBARET 

DEĞİL” 
Marmara Bölgesi'nin sadece İstanbul'

dan ibaret olmadığını; Bursa, Kocaeli, 
Tekirdağ gibi diğer kentlerle entegre bir 
mega kent olduğunu belirten Bozbey, bu 
nedenle deprem riskinin ele alınırken böl
genin bütüncül bir yaklaşımla değer
lendirilmesi gerektiğini vurguladı. 
Depremle ilgili plan ve stratejilerin yalnızca 
İstanbul ile sınırlı kalmaması, bölgenin 
tamamını kapsayacak şekilde hazırlanması 
gerektiğinin altını çizen Bozbey, “Yerelde 
yapılması gerekenlerin başında, deprem 
risk yönetimi kentsel dönüşüm dayanıklılık 
ve dayanıklılık planları aynı zamanda 
dirençli kentlerin hayata geçirilmesi ol
malıdır. Belediyelerimiz, bu süreçte sadece 
kendi bölgelerinde değil, aynı zamanda 
komşu kentlerle de koordinasyon 
içerisinde olmalıdır. Depremden birlikte 
etkilenecek olan bu kentlerin afet anında 
birbirlerine destek olacak şekilde planla
malarını hazırlaması ve uygulaması büyük 
önem taşımaktadır. Bu bağlamda büyükşe
hirlerimizin afet İşleri Deprem Risk Yöne
timi Kentsel dönüşüm ve Dayanıklılık 
Birimleri kritik bir rol üstlenmektedir. Bu 
birimler deprem öncesinde riski belir
lemek, yapı stokunun güvenli hale getir
ilmesini sağlamak ve aynı zamanda 
deprem sonrası da toparlanma sürecini 
yönetmekle yükümlüdürler. Belediyelerim
izin bu birim faaliyetlerini desteklemesi ve 
kendi planlarını yaparken bu birimlerle de 
koordinasyon içerisinde olması gerekmek
tedir” diye konuştu. 

 
“MARMARA DENİZİ'Nİ KAYBETMEK 

İSTEMİYORUZ” 
Marmara Denizi'nin sağlıklı ve temiz ol

masının, sadece belediyelerin değil, aynı 
zamanda hükümetin ve bakanlıkların da 
sorumluluğunda olduğuna dikkat çeken 
Bozbey, "Biz, Marmara Denizi'ni kaybet
mek istemiyoruz. Marmara Denizi’ne sahip 
çıkmak istiyoruz. Bu konuda hükümetin 
dahil olmak üzere bakanlıkların yapması 
gereken sorumlulukları vardır” dedi. “Mar
mara, Marmara’da yaşayanlarındır" diyen 
Bozbey, ilgili tüm kurumlara, Marmara 
Denizi’nin korunması konusunda duyarlılık 
çağrısında bulundu. Etkinliğin açılış 
bölümü, İPA Başkanı Dr. Buğra Gökce’nin 
yaptığı detaylı sunumla tamamlandı.

‘17 AĞUSTOS'UN ÇEYREK ASIR ARDINDAN’ ETKİNLİĞİNDE KONUŞTU 
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ispanya ekibi Barcelona'nın Türk asıl-lı Alman futbolcusu İlkay Gündoğan, millitakım kariyerini sonlandırdığını duyurdu.33 yaşındaki futbolcu, sosyal medyahesaplarından yaptığı açıklamada, "Birkaçhafta düşündükten sonra milli takım kari-yerimi sonlandırma zamanının geldiği so-nucuna vardım." ifadesini kullandı.Almanya Milli Takımı'yla oynadığı 82maç dolayısıyla gurur duyduğunu aktaranİlkay Gündoğan, şu görüşleri paylaştı:"2011'de ilk maçıma çıktığımda bu sa-yıyı hayal edemezdim. Benim için enönemli an, ülkemizde düzenlenen son Av-rupa Şampiyonası'nda kaptan olarak millitakıma liderlik etmekti. Yıllar sonra ülke-mizi gururlandırmayı başardık. Bunun birparçası olmak beni çok mutlu etti. Şampi-yonadan önce vücudumda ve ayrıca ka-famda yorgunluk hissettim. Bu da düşün-meme sebep oldu. Kulüp ve milli takımlardüzeyindeki maçlar hiç azalmıyor. Her za-man milli takımın bir taraftarı olarak ka-lacağım. 2026 Dünya Kupası'nda en güçlüşampiyonluk adaylarından biri olmamızıengelleyecek hiçbir şey yok. Harika birteknik direktörümüz ve güçlü bir takımı-mız var. Bu yolculukta bana eşlik eden ta-raftarlara, antrenörlere, takım arkadaşla-rıma ve çalışanlara teşekkür ediyorum.Benim için bir onurdu."

İlkay Gündoğan, 
Almanya Milli Takımı

kariyerini sonlandırdı

TüRkiyE Futbol Federasyonu (TFF)Başkanı İbrahim Hacıosmanoğlu, "Futbo-lun kalkınmasının da ilk hamlesinin ora-dan başlaması gerektiğine inanıyoruz. Ön-celiğimiz o. Yönetim kurulu arkadaşları-mızla beraber ilkemiz de o." dedi.Türkiye Futbol Federasyonu (TFF) Baş-kanı İbrahim Hacıosmanoğlu, "Amatöreçok önem veriyoruz. Futbolun kalkınması-nın da ilk hamlesinin oradan başlaması ge-rektiğine inanıyoruz. Önceliğimiz o. Yöne-tim kurulu arkadaşlarımızla beraber ilke-miz de o." dedi.TFF Başkanı Hacıosmanoğlu, Diyarba-kır Valiliği ile Diyarbakır Ticaret ve SanayiOdasını (DTSO) ziyaret etti.Daha sonra Hacıosmanoğlu ve berabe-rindekiler, merkez Kayapınar ilçesindekiAmed Sportif Faaliyetler Kulübü ŞehmusÖzer Tesisleri'ne ziyarette bulundu.Hacıosmanoğlu, burada basın mensup-larına yaptığı açıklamada, seçim sürecindekendilerine destek veren herkese teşekküretti. Seçim sürecinde Amed Sportif Faali-yetler Kulübü Başkanı Aziz Elaldı ile ko-nuşmasına değinen Hacıosmanoğlu, "O sü-reçte de konuştuk. 'Biz futbolu barış vekardeşliğe hizmet etsin diye Amedsporiçin çalışıyoruz.' dedi. Bu vatan, bu bayrakbizim. Biz de onu istiyoruz. Vatanıyla, bay-rağıyla sorunu olmayan herkes nereye en-tegre olmak istiyorsa biz onun görevlisiolarak çalışırız." ifadelerini kullandı.Futbolun en büyük özelliğinin genişkitlelere hitap etmesi olduğunu kaydedenHacıosmanoğlu, barışı ve kardeşliği sağla-mak için her alanda kullanılması gerektiği-ni belirtti. Hacıosmanoğlu, şöyle konuştu:"Bizim de ilkelerimiz o doğrultuda.Adil ve adaletli olacağız. Herkese eşit me-safede, tarafsız olacağız. Futbolun markadeğerini yükseltmek için Sayın Başkan azönce gezdirdi. Altyapıya tesisler yapıyorlar.Bunlar sadece Amed Spor'a değil, bütünülke sathına yayacağız. Tesisler yapabilirsi-niz ama tesislerin eğer içini profesyonelcedoldurmazsanız oradan ürün çıkmaz. Bizaltyapıya çok önem veriyoruz. Amatöreçok önem veriyoruz. Futbolun kalkınması-nın da ilk hamlesinin oradan başlaması ge-rektiğine inanıyoruz. Önceliğimiz o. Yöne-tim kurulu arkadaşlarımızla beraber ilke-miz de o. Evet profesyonel ligler devamedecek ama amatörde yarışmacı değil deüreten olması gerektiğine inanıyoruz. Çün-kü biliyorsunuz bir yabancı sıkıntısı var buülkede. Futbolculara dünyanın parasını ve-riyoruz. Uyum sağlayan sağlıyor, sağlama-yan üç senelik parasını alıyor gidiyor.Üçüncü, ikinci ve birinci ligde benim şahsidüşünceme göre tabii bu ekip işi. Şahsi dü-şüncem, bu liglerin hiçbirinde yabancıoyuncunun oynamasını istemiyorum. Amabunu da sağlamak için önce amatördenbaşlayıp takımlarımıza her alanda destekolmak gerekiyor. Profesyonel ekiplerle be-raber sıkıntıların çoğunu biliyoruz. Onlarıbelirleyip amatörden başlayıp üçüncü,ikinci ve birinci ligde yarışmacı takımdandaha ziyade elbette yarışma da olacak işiniçinde ama üretim kısmı daha önde olursao zaman dışa bağımlılıktan kurtarırız."

TFF Başkanı 
Hacıosmanoğlu: 

Amatöre çok önem
veriyoruz

TRabzonspoR Kulübü BaşkanıErtuğrul Doğan, henüz sezon başlama-dan tek bir amaca, şampiyonluğa kilit-lendiklerini belirtti.Doğan, Trabzonspor dergisindekiyazısında, Trabzonspor'un kuruluşu-nun 57'nci, Süper Lig'de yer alışının da50'nci yılı olduğunu anımsattı.Futbola dair köklerin 1900'lü yılla-rın başına dayandığına dikkati çekenDoğan, "Futbola dair köklerimiz1900'lü yılların başına dayandığı gibibu şehir kültür ve sanatıyla hep ön pla-na çıkmıştır. Mesela kurucu kulüpleri-mizden İdmanocağı'nın aynı zamandatiyatro kolu da vardı. Takımlarımız hemsahada hem sahnede mücadele ederek,kültür ve sanatı futbolla birleştirmeyibaşarmıştır." ifadelerini kullandı.Yeni sezonun hayırlı olmasını dile-

yen Doğan, sözlerini şöyle sürdürdü:"Gururla ve büyük bir heyecanlabaşlayacağımız yeni sezonun hayırlı ol-masını diliyorum. Bizler için kolay biryıl değildi ancak öğreticiydi. Lakin bizene kadar çok şey öğretti ise başkalarınadaha fazlasını öğrettiğinden de eminim.Trabzonspor'un haksızlığa ve umursa-mazlığa karşı duruşu nettir ve hiçbirzaman değişmeyecektir. Bu zor yıl, tümcamiamızı kenetleyen, hırslandıran veyeni sezon öncesi tam da ihtiyacımızolan gücü hepimize veren bir seneydi.Bu sayede henüz sezon başlamadan tekbir amaca, şampiyonluğa kilitlendik.Şimdi sıra profesyonel takımımızınüzerine düşeni yapmasında, taraftarı-mızın tribünleri doldurmasında vedünyanın en büyük şehir takımına ya-raşan desteği sunmasında."

FEnERbahçE Spor Kulü-bü Başkanı Ali Koç ve Yöne-tim Kurulu Üyeleri, CHP Ge-nel Başkanı Özgür Özel veMHP Genel Başkanı DevletBahçeli'yi ayrı ayrı ziyaretetti.CHP Genel Başkanı ÖzgürÖzel, Fenerbahçe Spor Kulü-bü Başkanı Ali Koç ve Yöne-tim Kurulu Üyeleri ile CHPGenel Merkezi'nde bir arayageldi.CHP basın biriminden ya-pılan açıklamaya göre, Özel'eCHP Genel Sekreteri Selin Sa-yek Böke ile Genel BaşkanYardımcıları Deniz Yücel, Sev-gi Kılıç ve Gülşah Deniz Atalar eşliketti.Koç, Özel'e Fenerbahçe formasıhediye etti.
Bahçeli, Koç ile görüştüFenerbahçe Spor Kulübü Başka-nı Ali Koç, daha sonra beraberinde-

ki heyetle MHP Genel Merkezinegeçti.Ali Koç ve Fenerbahçe Spor Ku-lübü Başkanvekili Erol Bilecik'i par-ti genel merkezine gelişinde MHPGenel Başkan Başdanışmanı EyyupYıldız karşıladı.Basına kapalı gerçekleşen görüş-me, yaklaşık bir saat sürdü.

Görüşmede Koç, Bahçeli'ye Fe-nerbahçe forması hediye etti. Bah-çeli de Koç'a üzerinde Türk bayrağıve üç hilalin bulunduğu süs eşyasınıhediye olarak verdi.Görüşmenin ardından Bahçeli,Ali Koç ve Erol Bilecik'i, genel mer-kez binasının önüne kadar inerekuğurladı.

12. TAYK Slam-Eker 
Olympos Regatta 

Yelken Festivali'nin 
ödül töreni düzenlendi

EkER Süt Ürünleri PazarlamaGrup Müdürü Özge Kiraz, "Organi-zasyonu büyük bir yelken festivali-ne dönüştürdük. Yelkenciler içinharika bir haftaydı." dedi.12. TAYK Slam-Eker OlymposRegatta Yelken Festivali'nin ödültöreni gerçekleştirildi.Galatasaray Kalamış Tesisle-ri'nde düzenlenen törende, yüzler-ce yelkenci ve teknenin katılımıyla9-18 Ağustos tarihlerinde gerçek-leştirilen yarışlar boyunca derece-ye giren sporculara ödülleri tak-dim edildi.Türkiye Açıkdeniz Yarış SporKulübü (TAYK) tarafından, EkerSüt Ürünleri ana sponsorluğundave profesyonel yelken giyim mar-kası Slam'in desteğiyle düzenlenenyarışlar, farklı yelken sınıflarını biraraya getirerek İstanbullulara 9gün boyunca yelken sporunun he-yecanını yaşattı.

TRT'nin UEFA organizasyonla-rının yayınlarını 3 yıllığına almasıdolayısıyla gerçekleştirilen davetekatılan Galatasaray Başkanı Dur-sun Özbek, AA muhabirinin sorula-rını yanıtladı.Transfer konusunda gerekli gö-rüşmelerin devam ettiğini söyleyenve yapılacaklar konusunda konuş-manın sağlıklı olmayacağını belir-ten Özbek, "Transferde neler yapı-lacağı, transferin sağlıklı olmasıiçin pek konuşulmaz. Ama bu ko-nuda çalışıyoruz. Galatasaray'ıdaha güçlü hale getirmek için eli-mizden gelen her şeyi yapacağız.2'de 2 yaptık, şampiyon takımı mu-hafaza ediyoruz. Sezon başında ta-kımın performansını yorumlamakpek doğru olmaz. Birkaç hafta dahageçmesi lazım. Ondan sonra per-formansla ilgili düşüncelerimizi ak-tarmak daha doğru olur." açıklama-sını yaptı.Barcelona forması giyen yıldız

futbolcu İlkay Gündoğan'la ilgili çı-kan haberlerle ilgili de konuşan Öz-bek, şöyle devam etti:"İlkay Gündoğan çok önemli birfutbolcu. Galatasaray da Türki-ye'nin en önemli takımı. Konuşul-ması çok doğaldır. İlkay'ın şu andaBarcelona'dan net şekilde ayrılaca-ğı ya da ayrıldığıyla ilgili bir durumyok. Dolayısıyla şu anda bu konudayorum yapmanın faydası yok. Önceİlkay'ın durumunun belli olması la-zım."Özbek, İlkay Gündoğan'ın Bar-celona'daki durumunu yakındantakip edip etmedikleriyle ilgili ola-rak da "Tabii ki yakından takip edi-yoruz." dedi.TRT'nin UEFA Şampiyonlar Ligi,UEFA Avrupa Ligi, UEFA KonferansLigi ve UEFA Avrupa Süper Kupamaçlarının yayınlarını 3 yıllığına al-masıyla ilgili açıklamalarda bulunan

Özbek, şunları söyledi:"TRT'yi tebrik etmek lazım. Av-rupa'nın 3 önemli turnuvasının nak-len yayınını yapacak. Şifresiz olmasıda önemli. Bu konuda TRT'yi tebriketmeliyiz. Çarşamba günü Avru-pa'da önemli bir maça çıkıp bir haf-ta sonra da rövanşını oynayacağız.Galatasaray'ın amacı ŞampiyonlarLigi'nde yer almak. Kurucumuz AliSami Yen'in bize gösterdiği hedef,Avrupalı takımları yenmek. Onuniçin de Galatasaray, bugüne kadarbaşarılı olmuştur, yeri her zamanAvrupa olmuştur. Şampiyonlar Ligibizim yer almayı amaçladığımız enönemli organizasyondur. Gerekeniyapacağız ve bunun için çalışıyo-ruz."
"Bu olaylar güzel olaylar
değil, giderek de tırmanma
eğilimi gösteriyor"

Trendyol Süper Lig'in 2. hafta-sında oynanan Göztepe-Fenerbahçemücadelesinde yaşanan olaylarla il-gili Galatasaray Kulübünün yaptığıaçıklamaya da değinen Özbek, söz-lerini şöyle tamamladı:"Göreve geldiğimizden bu yanaTürk futbolundaki kaotik ortamınbitmesi yönünde ifadeler kullandık.Hep itidal tavsiye ettik, bugün deaynı şeyi tavsiye ediyoruz. Bazı şey-lerin sahalardan uzaklaşması lazım.Bu olaylar güzel olaylar değil, gide-rek de tırmanma eğilimi gösteriyor.Bütün takımların, bütün başkanla-rın, yöneticilerin, herkesin buna'Dur' diyecek niyette ve düşüncedeolması lazım. Galatasaray olarak bizher zaman futbolun sahada kalmasıyönünde tavır gösterdik, aynı tavrıgöstermeye devam edeceğiz. Benimdileğim herkesin ve bütün takımla-rın aynı düşüncede olması."

Başkan Dursun Özbek'ten
İlkay Gündoğan açıklaması

Fenerbahçe Spor Kulübü Başkanı
Koç'tan CHP ve MHP'ye ziyaret

Trabzonspor Kulübü Başkanı Doğan, yeni
sezonda şampiyonluk hedefine kilitlendi

Galatasaray KulübüBaşkanı Özbek, Barce-lona'da forma giyen İl-kay Gündoğan'ı yakın-dan takip ettiklerini be-lirterek, "İlkay Gündo-ğan çok önemli bir fut-bolcu. Galatasaray daTürkiye'nin en önemlitakımı. Konuşulmasıçok doğaldır." dedi.
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Kaspersky 'Tusk' adı verilen 
aktif bir bilgi ve kripto 

çalma kampanyası keşfetti

Kaspersky, web3, kripto, yapay zeka, çevrim
içi oyunlar gibi popüler konuları istismar ed
erek kripto para ve hassas bilgi çalmayı 
amaçlayan bir çevrimiçi dolandırıcılık kampa
nyası tespit etti. Dünya genelindeki bireyleri 
hedef alan kampanyanın Rusça konuşan siber 
suçlular tarafından düzenlendiğine ve bilgi 
hırsızı ile kırpıcı (clipper) gibi kötü amaçlı 
yazılımlar yaydığına inanılıyor. 

Kaspersky Küresel Acil Durum Müdahale 
Ekibi (GERT), dünya genelindeki Windows ve 
macOS kullanıcılarını hedef alan, kripto para ve 
kişisel bilgileri çalmayı amaçlayan bir 
dolandırıcılık kampanyası tespit etti. Saldırgan
lar, çeşitli yasal hizmetlerin tasarımını ve 
arayüzünü yakından taklit eden sahte web 
siteleriyle kurbanları cezbetmek için popüler 
konuları öne çıkarıyor. Son vakalarda bu siteler 
bir kripto platformunu, çevrimiçi bir rol yapma 
oyununu ve bir yapay zeka çevirmenini taklit 
etti.  Kötü niyetli sitelerin isim ve URL gibi un
surlarında küçük farklılıklar olsa da, özenli ve 
sofistike görüntüleri başarılı saldırı olasılığını 
artırıyor. 

Tusk kampanyasının bir parçası olarak oluş
turulan, meşru kripto ve yapay zeka hizmet
lerini taklit eden sahte web siteleri ve çevrimiçi 
oyun 

Saldırının kurbanları, kimlik avı yoluyla bu 
sahte kurulumlarla etkileşime girmeye ikna 
ediliyor. Hazırlanan web siteleri, kripto cüzdan 
özel anahtarları gibi hassas bilgileri vermeleri 
veya kötü amaçlı yazılım indirmeleri için birey
leri kandırmak üzere tasarlanıyor. Saldırganlar 
daha sonra sahte site aracılığıyla kurbanların 
kripto para cüzdanlarına bağlanıp paralarını 
çekebiliyor ya da bilgi çalan kötü amaçlı 
yazılımı kullanarak çeşitli kimlik bilgilerini, cüz
dan ayrıntılarını ve diğer bilgileri çalabiliyor. 

Kaspersky Küresel Acil Durum Müdahale 
Ekibi Olay Müdahale Birimi Başkanı Ayman 
Shaaban, şunları söylüyor: "Bu kampanyanın 
farklı bölümleri ve paylaşılan altyapıları arasın
daki korelasyon, muhtemelen belirli finansal 
amaçları olan tek bir aktör veya grupla bağlan
tılı, iyi organize edilmiş bir operasyona işaret 
ediyor. Kripto, yapay zeka ve oyun konularını 
hedef alan üç alt kampanyaya ek olarak, Tehdit 
İstihbarat Portalımız, eski, kullanımdan 
kaldırılmış alt kampanyalar veya henüz 
başlatılmamış yeni kampanyalar olmak üzere 
16 diğer konu için hazırlanan altyapıların belir
lenmesine yardımcı oldu. Bu, tehdit aktörünün 
trend olan konulara hızla uyum sağlama ve 
buna karşılık olarak yeni kötü niyetli operasy
onları devreye sokma becerisini gösteriyor. Bu 
durum, gelişen tehditlere karşı korunmak için 
sağlam güvenlik çözümlerine ve gelişmiş siber 
okuryazarlığa duyulan kritik ihtiyacın altını 
çiziyor." 

Kaspersky, saldırganların sunucularına gön
derilen zararlı kodda Rusça sözcükler keşfetti. 
Rusça konuşan tehdit aktörleri tarafından "kur
ban" anlamında kullanılan "Mamut" kelimesi 
hem sunucu iletişimlerinde hem de kötü amaçlı 
yazılım indirme dosyalarında yer alıyordu. 
Kaspersky, dişleri için avlanan mamutlara ben
zeterek kampanyanın finansal kazanca odak
landığını vurgulamak için kampanyaya "Tusk" 
adını verdi. 

Kampanya, Danabot ve Stealc gibi bilgi çalan 
kötü amaçlı yazılımların yanı sıra Go dilinde 
yazılmış açık kaynaklı bir varyant gibi kır
pıcıları da yayıyor. Aracı olarak kullanılan kötü 
amaçlı yazılım, kampanyadaki konuya bağlı 
olarak değişiyor. Bilgi hırsızları kimlik bilgileri 
gibi hassas bilgileri çalmak için tasarlanırken, 
kırpıcılar pano verilerini izlemeye alıyor. 
Panoya bir kripto para cüzdanı adresi kopy
alanırsa, kırpıcı bunu kötü amaçlı bir adresle 
değiştiriyor. 

Kötü amaçlı yazılım yükleyici dosyaları Drop
box'ta barındırılıyor. Hedeflenen kişiler bunları 
indirdikten sonra, kötü amaçlı yazılım için kılıf 
görevi gören kullanıcı dostu arayüzlerle 
karşılaşıyorlar ve giriş yapmaları, kaydolmaları 
veya sadece statik bir sayfada kalmaları is
teniyor. Bu arada, kalan kötü amaçlı dosyalar ve 
yükler otomatik olarak indiriliyor ve sisteme 
yükleniyor. 

    SERKAN ÖZTÜRK

ESET Research, mobil kul
lanıcıları hedef alan nadir bir 
kimlik avı kampanyası türü 
keşfetti ve önde gelen bir Çek 
bankasının müşterilerini hedef 
alan bir vakayı analiz etti. Bu 
teknik, kullanıcının üçüncü taraf 
uygulama yüklemesine izin ver
mesine gerek kalmadan üçüncü 
taraf bir web sitesinden bir kim
lik avı uygulaması yüklediği için 
dikkat çekici.  Bu yöntem An
droid platformunda  Google Play 
mağazasından yüklenmiş gibi 
görünen özel bir APK türünün 
sessizce yüklenmesiyle 
sonuçlanabilir.  

 
Tehdit iPhone (iOS) kul

lanıcılarını da hedef alıyor. 
 
iOS'u hedef alan kimlik avı 

web siteleri, kurbanlara ana 
ekranlarına bir Aşamalı Web 
Uygulaması (PWA) eklemeleri 
talimatını verirken Android'de 
PWA, tarayıcıda özel açılır 
pencereleri onayladıktan sonra 
yükleniyor. Her iki işletim siste
minde de bu kimlik avı uygula
maları, taklit ettikleri gerçek 
bankacılık uygulamalarından 
ayırt edilemiyor. PWA'lar aslında 
tek başına bir uygulama hissi 
veren web siteleri ve bu his yerel 
sistem istemlerinin kullanımıyla 
güçlendirilmiştir. Tıpkı web 
siteleri gibi PWA'lar da platform
lar arasıdır; bu da PWA kimlik 
avı kampanyalarının hem iOS 
hem de Android kullanıcılarını 
nasıl hedef alabildiğini açıklıyor. 

Bu yeni teknik, bir müşterinin 
markasını hedef alan tehditlerin 
izlenmesini sağlayan ESET 
Marka İstihbarat Hizmeti üz
erinde çalışan ESET analistleri 
tarafından Çekya'da gözlem
lendi. 

 
iPhone’da güvenlikle ilgili tüm 

varsayımlar yıkılabilir 
 
Tehdidi analiz eden ESET 

araştırmacısı Jakub Osmani, 
"iPhone kullanıcıları için böyle 
bir eylem, güvenlikle ilgili tüm 
'kapalı ekosistem' varsayımlarını 
yıkabilir" dedi.  ESET analistleri, 
mobil kullanıcıları hedef alan bir 
dizi kimlik avı kampanyasının üç 
farklı URL dağıtım mekanizması 
kullandığını keşfetti. Bu 
mekanizmalar arasında 
otomatik sesli aramalar, SMS 
mesajları ve sosyal medyada 
kötü amaçlı reklamlar yer alıyor. 
Sesli arama gönderimi, kul
lanıcıyı güncel olmayan bir 
bankacılık uygulaması hakkında 
uyaran ve kullanıcıdan sayısal 
klavyede bir seçeneği seçmesini 
isteyen otomatik bir arama 
yoluyla yapılıyor. Doğru düğm
eye basıldıktan sonra, bir tweet
'te bildirildiği gibi, SMS yoluyla 
bir kimlik avı URL'si gönder
iliyor. SMS ile ilk gönderim, Çek 
telefon numaralarına gelişigüzel 
mesajlar gönderilerek gerçek
leştiriliyor. Gönderilen mesajda 
bir kimlik avı bağlantısı ve kur
banların bağlantıyı ziyaret et
meleri için sosyal mühendislik 

yapmak üzere bir metin yer 
alıyor. Kötü amaçlı kampanya In
stagram ve Facebook gibi Meta 
platformlarında kayıtlı reklam
lar aracılığıyla yayıldı. Bu 
reklamlar, "aşağıdaki güncelle
meyi indiren" kullanıcılar için 
sınırlı bir teklif gibi bir eylem 
çağrısı içeriyor.  

 
İlk aşamada gönderilen URL'yi 

açtıktan sonra Android kurban
larına iki farklı kampanya 
sunulur: Hedeflenen bankacılık 
uygulamasının resmi Google 
Play mağaza sayfasını taklit eden 
yüksek kaliteli bir kimlik avı say
fası veya bu uygulama için takl
itçi bir web sitesi. Buradan, 
kurbanlardan bankacılık uygula
masının "yeni bir sürümünü" 
yüklemeleri istenir. 

 
Kimlik avı kampanyası ve yön

temi yalnızca aşamalı web uygu
lamaları teknolojisi sayesinde 
mümkün. PWA'lar birden fazla 
platform ve cihazda çalışabilen 
geleneksel web uygulama 
teknolojileri kullanılarak oluştu
rulmuş uygulamalardır. Chrome 
tarayıcısı bir PWA'dan yerel bir 
Android uygulaması yani başka 
bir deyişle bir APK ürettiği için 
WebAPK'lar aşamalı web uygu
lamalarının yükseltilmiş bir ver
siyonu olarak düşünülebilir. Bu 
WebAPK'lar normal yerel uygu
lamalar gibi görünür. Ayrıca bir 
WebAPK yüklemek "güve
nilmeyen bir kaynaktan yük
leme" uyarılarından herhangi 

birini üretmez. Üçüncü taraf kay
naklardan yüklemeye izin ver
ilmiyorsa bile uygulama 
yüklenecektir. 

 
Bir grup, girilen tüm bilgileri 

resmi Telegram API'si 
aracılığıyla bir Telegram grup so
hbetine kaydetmek için bir 
Telegram botu kullanırken diğeri 
bir yönetim paneline sahip ge
leneksel bir Komuta ve Kontrol 
(C&C) sunucusu kullanmıştır. 
Osmani, "Kampanyaların iki 
farklı C&C altyapısı kullandığı 
gerçeğinden yola çıkarak 
bankalara karşı PWA/WebAPK 

kimlik avı kampanyalarını iki 
ayrı grubun yürüttüğünü tespit 
ettik" dedi.  

 
Bilinen vakaların çoğu 

Çekya'da gerçekleşmiş olup, 
özellikle Macaristan ve Gürcis
tan'da iki oltalama uygulaması 
ortaya çıktı.  Bu konuda ESET 
Research tarafından bulunan 
tüm hassas bilgiler, işlenmek 
üzere derhal etkilenen 
bankalara gönderildi. ESET 
ayrıca çok sayıda kimlik avı 
alanının ve C&C sunucusunun 
kaldırılmasına da yardımcı oldu. 

HÜSEYİN ARİF ÇAKMAK 

Dünyada yaşanan iklim değişik
liği ve çevresel faktörler nedeniyle 
ısınan dünyamızı daha iyi yönet
mek için iklimlendirme çözümleri 
önem kazanıyor. Dünyada ve 
Türkiye’de gün geçtikçe büyüyerek, 
iç mekanlardaki sıcaklığı, nemi ve 
hava kalitesini kontrol etmemizi 
sağlıyor. Böylece yaşam kalitesini 
de artırıyor. Küresel iklimlendirme 
sektörüne ait öngörüleri in
celediğimizde ise görüyoruz ki; 
2021 yılında 319 milyar dolarlık 
büyüklüğe sahip olan sektör, 2026 
yılına kadar yıllık ortalama 
%8,4’lük büyüme oranı ile sektörel 
büyüklüğünü 477 milyar dolar'a 
ulaştıracak.  Çözümün olduğu her 
yerde teknolojinin ivme gösterdiği 
de düşünülürse iklimlendirme sek
törü inovasyonun en hızlı ilerlediği 
alanlardan biri olarak karşımıza 
çıkıyor. Son yıllarda gelişen yapay 
zeka, akıllı bina yönetim sistemleri 
(BMS), biyomimikri ve yeşil 
teknolojiler, IOT entegrasyonu gibi 
teknolojiler sektörün dönüşümünü 
hızlandırıyor. Özellikle yapay 
zekanın iklimlendirme sektöründe 
kullanılması çeşitli alanlarda artı 
değer sağlıyor. Konuyla ilgili Tekir
dağ Çerkezköy'de bulunan 35.000 
m² üretim alanında yenilikçi ürün
ler geliştiren Boreas Teknoloji’nin 
ArGe Müdür Yardımcısı Kadir 
Kadıoğlu “Yapay zeka teknoloji
lerinin hayatımızın her alanına en
tegre olmasıyla iklimlendirme 
sektörü de kendi dönüşümünü 
başlattı. Boreas Teknoloji olarak 
adımızdan da anlaşılacağı üzere 
teknoloji odaklı çözümler 
geliştiriyor ve ArGe çalış
malarımıza büyük önem veriyoruz. 
İklimlendirme sektöründe ulus
lararası alanda yaşanan gelişmeleri 
de takip ediyor ve özellikle son yıl

larda yapay zeka destekli iklim
lendirme sistemlerinin kul
lanımının hızla artığını görüyoruz.” 
dedi ve iklimlendirme sektöründe 
yapay zekanın avantajlarından 
bahsetti. “İklimlendirme çözümleri 
teknoloji ile iç içe. Yeni nesil 
teknolojilerin üretime, uygulama 
süreçlerine ve kullanıcı verilerine 
doğrudan etki ettiği günümüzde 
ise yapay zeka algoritmaları; bi
nanın hava koşullarını, kullanım 
alışkanlıklarını ve iç ortam veri
lerini analiz ederek, enerji tüketi
mini optimize ediyor. Hem 
işletmeler hem de bireyler önemli 
sayılabilecek miktarda enerji tasar
rufu sağlıyor. Bunun yanı sıra her 
kullanıcının farklı konfor tercihleri 
olduğu gerçeği göz önüne 
alındığında, yapay zeka destekli 
sistemler projenin dinamiğine 
uygun, ihtiyaçlarına özel iklim
lendirme deneyimi sunuyor. Yapay 
zeka, sistemdeki olası arızaları 
önceden tespit ederek, bakım 
maliyetlerini düşürüyor ve sis
temin ömrünü uzatıyor. Ayrıca 
günümüzde gittikçe önem kazanan 
sürdürülebilirliğe de fayda sağlıyor. 
Enerji verimliliği ve daha az bakım 
ihtiyacı sayesinde, bu sistemler 
çevreye duyarlı bir yaklaşım 
sunuyor.” dedi ve ekledi “Yapay 
zekayla iklimlendirme çözüm
lerinin kullanmamızın önemli bir 
avantajı da bakım zamanlarının 
planlanması ve arızalanma ihtimal
lerinin matematiksel olarak hesa
planıp öngörülen müdahale 
aksiyonlarının planlanmasıdır. Al
goritmalar içerisinde reel verilere 
dayanan eşzamanlı, yapay zeka 
destekli termodinamik hesapla
maların yapılması sonucu hedefle
nen iklimlendirme şartlarını daha 
hızlı ve stabil sonuçlar ile elde ede

biliyoruz. Bu sayede dış ortam sı
caklık değerleri ve iklimlendirmek 
istenilen mahallerin sıcaklık ve 
nem değerleri değişkenlik göster
meleri durumunda bile, iklim
lendirme performansında ve 
operasyonel sürdürülebilirliğinin 
kesintisiz bir şekilde devamlılığını 
sağlayabilmekteyiz.”  

 
“Tüm Üretim Süreçlerimizde 

Yapay Zekayı Kullanıyoruz” 
Yapay zekanın geleneksel iklim

lendirme sistemlerine getirdiği ye
nilikler sayesinde daha konforlu, 
daha verimli ve daha akıllı binalar 
inşa etmenin mümkün hale 
geldiğini söyleyen Kadıoğlu 
”Boreas Teknoloji olarak Açık Hold
ing bünyesindeki şirketlerimizle 
yapay zekanın kullanımı üzerine 
çalışmalar yapıyor, süreçlerimizde 
yapay zeka kullanımını artırmak 
üzerine yoğunlaşıyoruz. Sürekli 
gelişim ve yenilik ilkeleri 
çerçevesinde yapay zekayı Boreas 
Teknoloji cihazlarına entegre 
ediyor, bugünün ve geleceğin pro
jelerine en ileri teknolojilerle do
natılmış ürünler sunuyoruz. Uzun 
yıllardır pazarda önemli bir oyuncu 
olarak konumladığımız ürünlerim
izin üretiminde yapay zeka 
teknolojileri kullanıyoruz. 
Otomasyona büyük önem veriyor 
ve performansı ölçülebilir kılarak, 
projeye özel çözümler geliştiriy
oruz.“ dedi.İklimlendirme sistem
lerinde devrim yaratan bir 
teknoloji olan yapay zeka, üretim
den dağıtıma ve ürünün perfor
mansıyla ilgili geri bildirim 
sürecine kadar birçok alanda kul
lanılıyor.  Böylece kullanım alan
larına göre özelleşerek bulunduğu 
projede tam kapsamlı çözüm 
üretiyor. 

Mobil kullanıcılar yeni bir finansal 
dolandırıcılık ile karşı karşıya 

Yapay Zeka İklimlendirme  
Sistemlerinde Nasıl Kullanılıyor? 

Dijital güvenlik şirketi ESET mobil kullanıcıları hedef alan nadir bir kimlik avı kampanyası 
türü keşfetti. Gözlemlenen uygulamaların çoğu Çek bankalarının müşterilerini hedef 

alıyor ancak ESET hem Macaristan hem de Gürcistan'daki bankaları hedef alan  
uygulamaları da tespit etti. ESET, mağdurları korumak için bankalarını bilgilendirdi.

Dolandırıcıların hedefi duygular…
Dolandırıcıların eğitimli insanları bile tuzağa düşüre

bildiğini belirten uzmanlar, dolandırılmak istenen kişilerin 
duygularına yönelik hamlelerde bulunulduğuna dikkat 
çekiyor.Dikkat çekici, heyecan uyandırıcı bir iletişim stili ben
imseyen dolandırıcıların insanların mantıklı düşünmesini geri 
planda bıraktığını dile getiren Uzman Klinik Psikolog Sera El
başoğlu, “Özellikle kaygı, korku gibi negatif duyguları vererek 
ya da kolay yoldan para kazanma vaadiyle insanları kandırıy
orlar.” uyarısında bulundu.Dolandırıcılık eylemini gerçek
leştiren kişilerin kişilik özelliklerine de değinen Uzman Klinik 
Psikolog Sera Elbaşoğlu “Psikopati, sosyopatlık gibi özellikleri 
olan insanlar ve güçlü olmak, başkalarını dolandırmak onlara 
iyi hissettiren şeyler.” dedi.Üsküdar Üniversitesi NP Feneryolu 
Tıp Merkezi Uzman Klinik Psikolog Sera Elbaşoğlu, birçok 
farklı şekilde, birçok farklı kesimden insanı tuzağa düşürerek 
maddi manevi zarara uğramalarına neden olan 
dolandırıcıların kişilik özellikleri hakkında bilgi paylaştı. 

Etkili ve dikkat çekici bir şekilde yaklaşıyorlar! 
Eğitimli insanları bile tuzaklarına düşürebilen 

dolandırıcıların, dolandırmak istedikleri kişilerin duygularına 
yönelik hamlelerde bulunduklarını belirten Uzman Klinik 
Psikolog Sera Elbaşoğlu, “İlk etapta etkili, dikkat çekici bir 
yaklaşımda bulunuyorlar.” dedi. 

Dikkat çekici, heyecan uyandırıcı bir iletişim stili benim
seyen dolandırıcıların yüksek vaatlerde bulunarak ya da 
korku ve kaygı gibi insanların mantıklı düşünmesini geri 
planda bırakacak duyguları kullanarak insanların duygularını 
harekete geçirdiklerini söyleyen Uzman Klinik Psikolog Sera 
Elbaşoğlu, “Özellikle kaygı, korku gibi negatif duyguları ver
erek ya da kolay yoldan para kazanma vaadiyle insanları 
kandırıyorlar.” şeklinde konuştu. 

Dolandırıcıların psikopati, sosyopatlık  
gibi özellikleri var! 
Dolandırıcılık eylemini gerçekleştiren kişilerin daha anti 

sosyal eğilimleri olan kişiler olduğuna dikkat çeken Uzman 
Klinik Psikolog Sera Elbaşoğlu sözlerini şöyle tamamladı: 

“Hatta psikopati, sosyopatlık gibi özellikleri olan insanlar ve 
güçlü olmak, başkalarını dolandırmak onlara iyi hissettiren 
şeyler. Ötekiler ve ötekilerin duygularını, nasıl hissettiklerini, 
başlarına neler geleceğini umursamayan insanlar. Sadece 
kendi çıkarları için insanları kullanan, bunun için de karşı 
tarafın duygularını, düşüncelerini, davranışlarını yönlendirici 
bir ikna kabiliyetleri, manipülasyon yetenekleri yüksek olan 
insanlar aslında bunu yapıyorlar.” 

         YUNUS FİLİZ


